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Sneg ja na Celjskem povzročil veliko škodo na električnih napeljavah. Preko tisoč hiš ostalo v temi. Stran 7. 
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dr. Sanjo Rozman. Stran 11. 

V letu 1996 je prvi otrok privekal 
na svet v celjski porodnišnici. 
Reportaža na straneh 16 in 17. 
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Žrtev zagrozila z gladovno stavko. Stran 21. 

Kegljaško slavje in pelin v Zagrebu. 
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Začetek konca plačevanja s čeki? ] 
Stran 5. 

Kako Slovenci zastavljamo svoje 
premoženje? Stran 4. 



O zdravilišču 
na izredni seji 

Na pobudo župana, mag. 
Branka Kidriča, bo danes v 
Rogaški Slatini izredna se
ja občinskega sveta. Zanjo 
so se odločili zaradi dose
danjih ter predvidenih do
godkov v zvezi z lastnin
skim preoblikovanjem 
zdravilišča, zaradi njegove 
pomembnosti za gospodar
stvo nove občine. 

Na sejo so povabili d r 
žavnega sekretarja za tur i
zem, Petra Vesenjaka, ter 
podsekretarja, Marka Po-
drekarja, državnega sekre
tarja za industrijo ter pred-
seckiika upravnega odbora 
Sklada za razvoj,Vlada Di-
movskega, predstavnika 
Sklada za razvoj, Žarka 
Tataloviča in Nijaza Sma-
jiča, generalnega direktor
ja Kolinske, Lojzeta Deže
laka ter vodilne iz sistema 
Zdravilišča Rogaška Slati
na in Mestne krajevne 
skupnosti. Prav tako so po
vabili predsednike občin
skih odborov političnih 
strank, pa tudi predstavni
ke številnih medijev. BJ 

Tudi leto 1995 v izgubah 
Celjska bolnišnica še vedno v rdečih številkah - Nujna je kategorizacija bolnišnic -
Državni denar za pokrivanje preteklih Izgub je že začel pritekati 

Kljub ostrim sanacijskim 
ukrepom, ki so jih pod vod
stvom vladnega sanatorja 
mag. Franca Hočevarja izvaja
li vse leto, je celjska bolnišnica 
tudi leto 1995 končala z nega
tivnim predznakom. Po enaj
stih mesecih poslovanja je iz
guba znašala 265 milijonov to
larjev. 

Splošna bolnišnica Celje je 
prve mesece lanskega leta po
slovala pozitivno, nato pa se je 
začela izguba iz meseca v me
sec povečevati. Ob zaključnem 
računu za leto 1995 se bo sicer 
nekoliko znižala, saj mora bol
nišnica na osnovi pogodbe z 
Zavodom za zdravstveno za
varovanje za leto 1995 dobiti 
še dodatna sredstva, vendar 
bodo rdeče številke kljub temu 
ostale. Vodstvo bolnišnice in 
sanatorska ekipa ocenjujeta, 
da vzroki za izgubo tičijo zu
naj bolnišnice in da bo treba 
predvsem uskladiti osnovni 

razkorak med zavarovalniški
mi normativi in obsegom dela 
v celjski bolnišnici, ki po sve
tovnih merilih sodi med velike 
bolnišnice, poleg tega pa je v 
veliki meri urgentna, saj je kar 
45 odstotkov pacientov takš
nih, ki potrebujejo nujno me
dicinsko pomoč. Poglavitni ra
zlog za izgube je po ocenah 
vodstva bolnišnice predvsem 
število zaposlenih delavcev iz 
ur, ki je za 12 do 13 odstotkov 
višje kot ga priznava Zavod za 
zdravstveno zavarovanje. To 
je tudi temelj nesporazuma, 
zaradi katerega je celjska bol
nišnica šele sredi decembra 
sprejela pogodbo z nacionalno 
zdravstveno zavarovalnico o 
plačilu storitev iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja. 
Zaposleni se namreč niso stri
njali, da ob povečanem obsegu 
dela dobijo samo toliko denar
ja, da z njim pokrijejo le 95 
odstotkov bruto osebnih do

hodkov. Ob pomoči vladne ar
bitraže sta obe strani vendarle 
dosegli dogovor in pogodba bi 
morala biti podpisana še pred 
koncem preteklega leta. Bol
nišnica bo tako dobila na me
sec 10,9 milijona tolarjev, ven
dar bo lahko s tem denarjem 
poslovala pozitivno le, če bo 
letos drastično zmanjšala šte
vilo zaposlenih. Za zdaj še ne 
vedo, ali bodo morali zmanjša
ti število zaposlenih iz ur ali 
tudi dejansko. Lani je delo v 
bolnišnici izgubilo 56 oseb. 

Zdravniki specialisti in čla
ni sanacijske komisije dr. Mi
roslav Batišta, dr. Jože A\'žner 
in dr. Rado Pilih opozarjajo, 
da bi imelo sanacijsko posega
nje v bolnišnične kadre usodbie 
poledice. Sedanje število za
poslenih je nanu-eč tista naj
nižja stopnja, ki še omogoča 
normalno delo. Zato zdravniki 
poudarjajo, da bo morala Slo
venija čimprej narediti kate
gorizacijo bolnišnic in natan
ko določiti, kaj mora kdo dela
ti in koliko bo za to plačan. Dr. 
Avžner je opozoril, da bo zara
di začasne omejene možnosti 
za specializacijo, kar je tudi 
eden od sanacijskih ukrepov, 
na celjski kirurgiji v prihod
njih letih nastopila velika ka
drovska kriza. Povprečna sta
rost kirurgov specialistov je 
sedaj 49 let in če bo specializa
cija še naprej dovoljena le v 
primeru odhoda katerega od 
zdravnikov v pokoj, bo Celje 
leta 2005 praktično brez do
brih kirurgov specialistov. Dr. 
Pilih je opozoril, da se zaradi 
zmanjševanja števila zaposle
nih zmanjšuje obseg opravlje
nega dela v bolnišnici, s tem 
pa se slabša zdravstveni stan

dard bolnikov in se podaljšu
jejo čakalne dobe. Zaradi fi
nančnih težav pada tudi raven 
oprenJjenosti, saj si bolnišni
ca ne more privoščiti, da bi že 
zastarele medicinske aparate 
zamenjala z novimi. 

Splošna bolnišnica Celje, ki 
so jo v preteklih letih prikazo
vali kot eno treh, štirih najbolj 
izgubarskih bolnišničnih usta
nov pri nas, po poslovnih ka
zalcih za prvih devet mesecev 
lanskega leta ni med najslab
šimi. V tem obdobju so izgube 
v Celju znašale 3,9 odstotka 
celotnega prihodka, v državne 
povprečju pa 5,1 odstotka pr i 
hodka vseh slovenskih bolniš
nic. To očitno kaže na nepra
vilno slovensko zdravstveno 
politiko, česar se je, izgleda, 
zavedla tudi vlada. Decembra 
je namreč podpisala pogodbo, 
po kateri bo celjski bolnišnici 
pokrila približno polovico iz
gube iz leta 1994. Prejšnji te
den je bolnišnica kot prvi del 
državne pomoči že prejela 213 
milijonov tolarjev, v začetku 
tega leta naj bi prišlo še 107 
milijonov, direktor bolnišnice 
dr. Aleš Demšar pa je zadnje 
dni starega leta dobil v Ljub
ljani zagotovilo še za dodatnih 
64 milijonov tolarjev. Preosta
nek izgube, ki v celoti znaša 
683 milijonov tolarjev, bo mo
rala bolnišnica v naslednjih 
letih pokriti sama. 

JANJA INTIHAR 

Za žrtve volnega nasilja 
s 1. j anuar jem 1996 so za

čeli veljati zakoni o vojnih 
inval idih, ž r tvah vojnega na 
silja in vojnih ve teranih , o 
vseh prav icah , ki izhajajo iz 
novosprejet ih zakonov, pa 
bodo na prvi stopnji odločali 
v up ravn ih enotah . D a bi 
upravičencem pr ih ran i l i 
dolgotrajno čakanje v v r s tah 
in poenostavi l i pos topke 
uveljavljanja pravic , so v 
Upravn i enoti Celje p r i p r a 
vili posebno obvesti lo za jav
nost. 

Vse žr tve vojnega nasilja 
iz območja Mestne občine 
Celje t e r občin Š tore in Voj-
nik obveščajo, da l ahko vla
gajo prošnje za pr iznanje 
s ta tusa žr tve vojnega nasilja 
n a sedežu svojih druš tev od 
včeraj , 3. januar ja dalje. Ta

boriščniki koncentraci jskih 
tabor išč v Nemčiji , Avstriji , 
Madžarski , Italiji in n a H r 
vaškem, poli t ični zaporn ik i 
iz obdobja 1941-1945 te r 
u k r a d e n i otroci vsak torek in 
čet r tek med 9. in 12. u r o n a 
sedežu Občinskega odbora 
ZZB NOB Celje, Gledal iška 
ul ica 2, I. nads t ropje . Izg
nanc i od 8. j anuar ja dalje 
vsak dan , razen sobote in n e 
delje, med 8. in 11. u ro na 
sedežu K S Center , Gleda l i 
ška \ilica 2, Celje. Pr is i lni 
mobil iz i ranci iz Mestne o b 
čine Celje ter občin Š tore , 
Vojnik, Laško in Žalec vsako 
sredo od 8. u r e dalje n a sede
žu območnega odbora D r u 
štva mobil izirancev, Teha r 
ska cesta 2A, Celje, kjer je 
sedež K S Aljažev h r ib . 

Na sedežu druš tev bodo 
upravičenci prejeli obrazec 
za prošnjo in vsa doda tna 
pojasnila. S seboj p a morajo 
pr ines t i or iginal in fotokopi
jo dokumentov , iz ka te r ih je 
razvidno trajanje nas i ln ih 
dejanj , in pot rd i lo o d ržav 
l janstvu ( lahko fotokopija 
rumenega kar tončka , ki ga je 
leta 1992 izdalo Minis t rs tvo 
za not ranje zadeve Republ i 
ke Slovenije.) 

Za inval ide in vojne ve te
rane , k i že imajo p r i znan 
s ta tus , bo prevedba v smislu 
novega zakona opravl jena 
po i i radni dolžnosti . Ostala 
navodi la za ve te rane bodo 
pre jeh v krajevnih borčev
skih organizaci jah. 

IS 

Več za ceste, socialno in otroško varstvo 
Na seji l jubenskega občin

skega sveta so svetniki mi 
nul i če t r tek podrobneje 
obravnava l i delo občinskih 
odborov in komisij in po t rd i 
li njihove p rog rame za leto 
1996. 

Ti odbor i - med njimi so 
odbor i za komuna lno infra
s t ruk tu ro , javne gospodar 
ske službe, pr i tožbe in vloge 
občanov te r izvensodno p o 
ravnavo - so na L jubnem 

precej dejavni . Čas in obč in
ski p ro račun pa bos ta p o k a 
zala, ka t e re od njihovih za-
misM bo mogoče uresniči t i . 
Načel i so t ud i vprašanje d e 
l i tvene b i lance v zgomjesa-
vinjskih občinah in v celoti 
podpr l i usmer i tve za p r i p r a 
vo del i tve premoženja bivše 
mozirske občine, k i j ih je 
p r iprav i la medobčinska k o 
misija. SprejeU so še r eba 
lans občinskega p ro računa 

za le to 1995 in nameni l i n e 
kaj več denarja ces tnemu go
spodars tvu , sociali in o t ro 
škemu vars tvu. Izkazalo se je 
namreč , d a so bi l i n a ome
njenih področjih p r i p rvo t 
n e m sprejemanju občinskega 
p ro računa premalo r a d o d a r 
ni . Z reba lansom so občinski 
p ro r ačun povečali za 15 m i 
lijonov tolarjev. 

K L 

Kljub prenovi odprto 
v Zdravi l išču Laško so še pred k r a t k i m napovedo

vali , da bodo za rad i obnavljanja hotela januar ja in 
februarja letos za vse goste zapr i v ra ta , vendar so si t ik 
p r ed zakl jučkom lanskega leta premisl i l i . 

Ugotovil i so namreč , da b i celovita prenova, hote la 
t rajala dlje kot so načr toval i , za to so se raje odločili za 
pos topno posodobi tev. Že sredi tega meseca se bodo 
odločili, ka t e remu izvajalcu bodo prepust i l i prvo fazo 
obnove, s ka te ro bodo vse k lubske pros tore preuredi l i 
v sobe. S t akšn im posegom bo zdravil išče dobilo 16 
doda tn ih ležišč oziroma osem novih dvopostel jnih sob. 
V naslednj ih dveh fazah bodo v celoti zamenjal i še vso 
s tavbno pohištvo, obnovil i t la, n a r e d i h nov oplesk, 
nova p a bo t ud i vsa no t ran ja oprema. Po prenovi , k i po 
zagotovil ih vodstva zdravil išča n e bo obremenjevala 
gostov, bo hote l uvrščen v visoko B kategori jo. 

J I 

Plačilo za nazarske svetnike 
Prejšnji teden so se n a k r a t k i seji sestal i t ud i občin

ski svetniki iz Nazar i j . 
Spre jeh so pravi ln ik o določanju plači la nepokl ic 

n im občinskim funkcionarjem, po ka te rem naj b i nj i
hove sejnine lan i in letos znašale 5 t isoč tolarjev za eno 
sejo. Sprejeli so še soglasje o poslovniku odbora , k i 
razpolaga z dodeljenim denar jem požarnega občin
skega sklada . K L 

Župani dobre volie 
župani petih novonastalih občin Zgornje Savinjske doline, ki so se zaradi delovnega dogovar

janja v decembru sestali kar nekajkrat, so bili dobre volje tudi ob novoletnem sprejemu. Jakob 
Presečnik, Mirko Zamemik, Anka Rakim, Toni Rifelj in Ivan Purnat (na sliki) kaj posebnega niso 
obljubljali, vsi brez izjeme pa so bili odločeni, da bodo interese svojih občin temeljito zagovarjali 
in uresničevali. 

V Zgornji Savinjski dolini in v dolini ob Dreti je namreč še precej nerešenih nalog, zlasti na 
področju turizma, gradnje cest, komunale, razvoja malega in velikega podjetništva ter kulture. 

_ J. MIKLAVC 

Polnopravna 
članica Cefte 

LJUBLJANA, 2. j anuar 
ja (Delo) - Slovenija je s I .ja
nuarjem postala polnopravna 
članica Cefte, Srednjeevrop
skega sporazuma o prosti tr
govini. S članstvom v Cefti 
utrjuje svoj gospodarsko-poli-
tični položaj med srednjee
vropskimi državami in se pri
družuje štirim najuspešnejšim 
državam na prehodu v tržno 
gospodarstvo: Madžarski, 
Češki, Slovaški in Poljski, je 
ob začetku polnopravnega 
članstva dejal minister za eko
nomske odnose in razvoj Jan
ko Deželak. 

Trije vojni zal(oni 
LJUBLJANA, 2. januar

ja (Dnevnik) - S 1. januaijem 
so začeli veljati trije tako ime
novani "vojni" zakoni: zakon 
o vojnih veteranih, zakon o 
vojnih invalidih in zakon o žr
tvah vojnega nasilja. Za njiho
vo izvajanje pa je potrebno 
sprejeti še 12 izvedbenih ak
tov. Zahtevke za priznanje pra
vic iz zakonov je mogoče vla
gati na upravnih enotah. 

Kljub obstruicGlji 
več zakonov 

L J U B L J A N A , 27. de
cembra (Delo) - Državni zbor 
je končal 37. izredno sejo in 
zaključil delo za leto 1995. Po
slanci se bodo vnovič zbrali 
10. januarja. Dokončati mora
jo razpravo o strategiji učinko
vite ra!«in oskrbe Slovenije z 
energijo in odločati o predlo
gu zakona o organizaciji in fi
nanciranju na področju znano
sti in tehnologije. Sicer pa je 
zbor na zadnji seji kljub novi 
obstrukciji opozicijskih po
slancev sprejel več zakonov. 

Kandidatov nI 
L J U B L J A N A , 27. de

cembra (Delo) - Na dragi jav
ni poziv k vložitvi kandidatur 
za razpisano najvišje sodniš
ko mesto v državi - za pred
sednika vrhovnega sodišča - se 
ni odzval nihče. Tako ni no
benih možnosti, da bi po letu 
dni, odkar je s tega mesta od
šel dr. Boris Strohsack, v 
kratkem dobili novega pred
sednika vrhovnega sodišča. 

Pomoč občinam 
L J U B L J A N A , 28. de

cembra (Dnevnik) - Vlada je 
sklenila, da 51 občinam zago
tovi akontativno pomoč v 
skupnem znesku 602 milijona 
za odpravo posledic neurij v le
tu 95. Največ denarja bodo do
bile občine Krško, Brežice, 
Ilirska Bistrica in Nova Gori-
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Rebalans v 
žarišču 

Na seji šoštanjskega 
občinskega sveta, ki je b i 
la minul i če t r tek , se je ob 
obravnavanju predloga 
rebalansa občinskega 
p ro računa za leto 1995 
vnela precej b u r n a r a z 
prava . Reba lans so sicer 
sprejeli , v p redhodn i 
obravnavi pa nakaza l i 
ka r nekaj di lem, ki se n a 
našajo na samostojno p o 
slovanje občine . 

Po besedah p redsedn i 
ka občinskega sveta 
F ranca Pečovnika je bi lo 
v prejšnjem letu zelo t ež 
ko poslovat i z last i za to , 
ker se je občina f inanci 
ra la po dvana js t inah . 
Nevšečnost i so nas top i le 
tud i spr ičo tega, ker n i t i 
do konca le ta n iso mogli 
dokončno razreš i t i v p r a 
šanja ločenih obč insk ih 
računov. Ž e v avgustu , ko 
so sprejeli p ro račun , ki je 
znašal 423 mili jonov t o 
larjev, bi naj začet i s a m o 
stojno poslovat i . Svetn ik i 
so premlel i vse težave, 
nas ta le z a r a d i ods topanj 
od p rvo tno predv idenega 
občinskega p ro računa . 
Bili so mnenja , da je p o h 
valno to, d a niso zabredl i 
v nega t ivno poslovanje, 
obenem pa poudar i l i , da 
so zavoljo tega t rpe la v la 
ganja. Po spreje tem r e b a 
lansu znaša občinski p r o 
račun 463,3 mili jona t o 
larjev. Pot rd i l i so t ud i 
imenovanje nadzornega 
odbora , ki je dolžan ob 
koncu leta opravi t i n a 
t ančen pregled zakl juč
nega r a č u n a in pos lova
nja občine. 

Med d rug im so p r i s luh 
nili t u d i poroč i lu o delu 
Bolnišnice Topolšica, v 
ka te r i se t a čas zavzemajo 
za p r idob i tev in razvoj 
neka te r ih dopolni ln ih d e 
javnost i . Soglasje o p r e d 
laganih dejavnost ih m o 
rajo d a t i vse t r i šaleške 
občine. Šoštanjski sve tn i 
ki so sedanje delo in p r o 
g ram dopoln i ln ih dejav
nost i podpr l i , saj menijo 
da za tovrs ten razvoj n i 
nobenih ovir, če imajo v 
Bolnišnici Topolšica d o 
volj t r d n o gospodarsko 
podporo . 

K L 

Delovno v leto 1996 
Celjski župan Jože Zimšek 

je minuli četrtek pripravil 
sprejem za vse tiste, ki so 
praznične dni in prehod iz sta
rega v novo leto preživeli de
lovno. 

S kozarcem šampanjca je 
skupaj s predsednikom občin
skega sveta Lojzetom Osetom 
nazdravil dežurnim ekipam 
zdravnikov in medicinskega 
osebja celjske bolnišnice in 
zdravstvenega doma, dežur
nim delavcem UNZ Celje in 
Policijske postaje, predstavni
kom Občinske gasilske zveze 
in Zavoda za požarno, reševal
no in tehnično službo, spreje
ma pa so se udeležili tudi t a j 
nik Mestne občine Celje Aleš 
Vrečko, vodja službe za druž

bene dejavnosti Željko Cigler 
in Janja Romih iz celjske izpo
stave Uprave za obrambo 
MORS. 

Zimšek je v krajšem nago
voru označil preteklo leto kot 
prelomno v vzpostavljanju no
ve lokalne samouprave ter me
nil, da je Celje v primerjavi z 
nekaterimi drugimi mestnimi 
občinami dokaj realno ovred
notilo in zastavilo svoje cilje, 
zato večjih težav v letu 1995 ni 
bilo. Tudi družbenim dejavno
stim, ki jim je lani kronično 
manjkalo denarja, se v letoš
njih mesecih obetajo nekoliko 
svetlejši časi, občinsko vod
stvo in vse strokovne službe pa 
čaka letos najzahtevnejše 
opravilo v pripravi in potrdi

tvi premoženjske delitvene bi
lance s sosednjima občinama 
Vojnik in Štore. Zimšek je še 
pohvalil dobro sodelovanje z 
državnimi organi in predvsem 
Upravno enoto Celje, predsed
nik Občinskega sveta Mestne 
občine Celje Lojze Oset pa je 
kot pozitivno izstopajoč pri
mer v državnem merilu nave
del usklajeno delo občinske 
uprave in občinskega sveta v 
Celju. »Tak način dela omogo
ča hitrejši in stabilnejši razvoj 
celotne občine,« je zatrdil Oset 
in skupaj z županom zaželel 
vsem, ki so zadnje ure lanske
ga in začetek letošnjega leta 
preživeli delovno, uspešno in 
srečno leto 1996. 

IS, Foto: SHERPA 

Kozjani imajo grb in zastavo 
Za simbol boHo uporabljali seHečega zmala 

Na slavnostni seji sveta ob
čine Kozje, sredi januarja, na
meravajo javno predstaviti 
grb ter zastavo nove občine. 
Na grbu oziroma zastavi bo 
upodobljen krilati zmaj, sedeč 
na stolpu. 

Po odločitvi o občinskih 
simbolih, na zadnji seji občin
skega sveta, morajo to objaviti 
še v Uradnem listu, kar pa je 
zgolj pravna formalnost. Za 
sprejemanje simbolov osrčja 
Kozjanskega so se pripravljali 

precej časa. Na javni razpis so 
prejeli šest ponudb, odločili pa 
so se za predlog akademskega 
slikarja Petra Krivca, preda
vatelja mariborske pedagoške 
akademije, ki živi v Vojniku. 
Krivec izvira namreč iz Kozje
ga, s tem krajem pa je v tesnih 
stikih. 

Po Krivčevem predlogu ima 
grb obliko poznogotskega šči
ta, rdeče barve. V njem je upo
dobljen zeleni zmaj, s kozjimi 

rogovi in kozjo brado, rdečim 
jezikom, dvignjenimi netopir
jevimi krili ter spuščenim re
pom. Zmaj sedi na kamnitem 
stolpu, postavljenem na treh 
zelenih gričih. Grb temelji v 
krajevnih zgodovinskih virih. 
Po Krivčevem predlogu je na
stala tudi občinska zastava. Ta 
je v znamenju omenjenega gr
ba, na belem polju, ki ga obda
jata zelena pasova. 

BRANE JERANKO 

Grb ter občinska zastava Kozjega se bosta prvič pojavila v 
najširši javnosti na bližnji slavnostni seji občinskega sveta. 

KLUB 
ZDRAVJA 
FITNESS 

Z nov im letom v 
Zdravi l išču Laško 
tudi nov fitness 

-vadba pod strokovnim vodstvom 
-8 klasičnih in 4 kardb naprave 
-testiranja 
-izdelava individualnih programov 
-program splošnega fitnessa 
-shujševalni program 
-anticelulitni program 
-manager program 

Fi tness je odpr t : od ponedeljka do petka od 10. do 21. ure; 
sobota, nedelja, praznik od 8. do 21. ure 

Tes t i ran ja : vsakponedeljekinčetrtekod14. do20. ure 

V J A N U A R J U T E S T I R A N J E V S A K DAN 

Uvaja lna ura : vsak ponedeljek od 16. do 17. ure 

P o p u s t z a di jake in š tuden te 

Od 3. do 5. januarja bomo vsakega obiskovalca 
testirali brezplačno. 

Z a informacije nas pokličite po tel.(063) 731-336 

Konjlcani imajo nov občinsici 
praznile 

Prejšnjo sredo so se konjiški svetniki sestali še zadnjič v letu 
1995. Seja je bila slavnostna, zato dnevni red zasedanja ni bil 
tako obsežen, kot običajno. Kljub temu pa so sprejeli pomemben 
odlok, ki opredeljuje nov občinski praznik. Konjičani ga bodo 
poslej praznovali 30 junija. 

Kot je povedal župan Janez Jazbec, so pri iskanju primernega 
datuma za obeležitev občinskega praznika naleteli na težave, 
saj so vsi za Konjice pomembni dogodki opredeljeni z letnicami 
in ne datumsko. S pomočjo Konjičanov, poznavalcev zgodovine 
kraja, so se naposled odločili za edini znani datum, 30. junij, ki 
je leta 1955 v takratni Jugoslaviji zaznaimoval Slovenske 
Konjice kot mesto. 

Predsednik sveta Stane Frim je na kratko predstavil delo 
sveta v minulem letu, udeležba na desetih zasedanjih je bila 
89,1-odstotna. Seje se je udeležila načelnica upravne enote 
Slovenske Konjice Sonja Punčuh in pohvalila sodelovanje med 
občinskim svetom, županom ter upravno enoto. Prvič se je seje 
udeležila tudi nova sekretarka občinskega sveta Vanja Vozel, ki 
bo nadomestila Nevenko Kračun. Svetniki so srečanje sklenili z 
zakusko in ogledom gledališke predstave v domačem Domu 
kulture. B. F. i 

izraelsko-sirska 
pogajanja 

v ZDA so se po nekajmeseč
ni prekinitvi spet začela poga
janja med Izraelom in Sirijo, še 
zadnjima sovražnikoma na Bliž
njem vzhodu. Državi bosta za 
podpis mirovnega sporazuma 
morali razrešiti vrsto vprašanj, 
med katerimi pa sta najbolj pe
reči prihodnji status Golanske 
planote in status Libanona. Go-
ian, ki gaje Izrael zasedel v voj
ni leta 1967, ga pet let kasneje 
uspešno ubranil pred Sirci, leta 
1981 pa priključil k židovski dr
žavi, je namreč pomemben ta
ko za Jeruzalem kakor tudi za 
Damask. S planote Izraelci čr
pajo kar 30 odstotkov vseh svo
jih vodnih virov, še bolj kot z 
ekonomskega pa je planota po
membna z varnostnega vidika. 
Za Izrael pomeni naravno barie-
ro pred morebitnimi napadi iz 
Iraka, Irana ali Sirije. Poleg te
ga pa imajo Izraelci na planoti 
nameščene prisluškovalne na
prave, ki prestrežejo vse sirske 
komunikacije, menda lahko sle
dijo celo pogovorom v palači 
predsednika Asada. Ta je naj
prej zahteval popoln umik 
Izraelcev s planote, zdaj pa bi 
pristal tudi na večletni rok. V 
Izraelu bodo namreč jeseni vo
litve in vprašanje je, če bo nova 
vlada tako pripravljena na dia
log s Sirci kot je sedanja. Izrael 
zaradi varnosti zahteva, da po 
umiku na planoti obdrži kon
trolne točke. Predlog je celo bil, 
da bi to delo opravljali ameriš
ki vojaki, vendar je naletel na 
nesoglasje pri obeh straneh. 
Izrael bi menda celo popustil sir
skim zahtevam, za to pa zahte
va 12 milijard dolarjev ameriš
ke pomoči. Z njo bi pokril iz
gubo vodnih virov, nakupil 
orožje, nekaj pa bi ostalo za na
domestilo 13 tisoč Izraelcem, ki 
sedaj živijo na Golanski plano
ti. 

Peti Jedrski poskus 
Francija je na atolu Mururoa 

v južnem Tihem oceanu izved
la še peti podzemni jedrski po
skus. Eksplozija je bila najšib
kejša v tej seriji in je sprostila 
"le" 30 kiloton moči, kar pa je 
dvakrat močneje od atomske 
bombe, ki so jo Američani av
gusta 1945 odvrgli nad Hiroši-
mo. Novo francosko jedrsko iz^ 
zivanje je povsod po svetu spet 
naletelo na veliko ogorčenje, res 
pa je, da so tokratni protesti bili 
precej manjši. Najbolj mlahavo 
so se spet odzvali v Veliki Bri
taniji, le tamkajšnja opozicija je 
poskus označila za veliko sra
moto. Ne glede na vse to, pa v 
Parizu pravijo, da bodo pred 
opustitvijo poskusov opravili Se 
enega do dva. Potrdili so tudi, 
da bo Francija podpisala med
narodni sporazum o popolni 
prepovedi vseh jedrskih posku
sov. Sporazum je za zdaj še v 
pripravi, nared za podpis pa naj 
bi bil do konca leta 1996. Fran
cozi se zavzemajo, da bi s tem 
sporazumom prepovedali tudi 
tiste najmanjše poskuse, ki jih 
naprave za merjenje potresov 
niti ne zaznavajo. Taka rigoroz-
nost je seveda popolnoma jasna, 
saj s tem želijo, da bi njihovi 
nasprotniki zaostali v koraku z 
jedrskim časom. Sami namreč 
ne bodo, vsi poskusi, ki jih iz
vajajo v južnem Tihem oceanu 
oz. rezultati le-tehjim bodo slu
žili za laboratorijske simulaci
je, s katerimi bodo lahko razvili 
najsodobnejše jedrske konice in 
drugo orožje in ostali svetovna 
jedrska velesila. ; 

itaiijanska 
poiitična nejasnost 

Italija se je znova znašla 
pred nejasno politično prihod
nostjo in toy času, ko bo šest 
mesecev tudi predsedovala 
Evropski uniji. Predsednik za
časne, tehnične vlade Lam-
berto Dini je izpolnil vse na
loge, ki si jih je zadal in je pred
sedniku Scalfaru zato ponu
dil odstop, vendar ga ta ni spre
jel. Pred tem je vlada še spre
jela rebalans proračuna. Pri
manjkljaj, težak pet bilijonov 
lir, bodo tako pokrili s podra
žitvami cigaret, alkohola, ben
cina in z višjimi davki. Po praz
nikih se bodo sestali predsed
niki osrednjih strank in odlo
čili, kaj bo z vlado v prihod
nje. Verjetno bodo v parlamen
tu zahtevali glasovanje o ne
zaupnici. Silvio Berlusconi je 
že predlagal nekaj, kar ustreza 
večini strank: nadaljnje leto in 
)ol do dve naj državo vodi ne-
cakšnasupervlada, sestavljena 
iz najbolj sposobnih ljudi iz 
vseh strank. Če bo Scalfaro ta 
predlog sprejel je velika ver
jetnost, da bo premier spet po
stal kdo drug kot Dini. Italija v 
prvih šestih mesecih tega leta 
namreč potrebuje stabilno vla
do, saj bo predsedovala EU. 
Ena njenih glavnih nalog v tem 
času bo priprava medvladne 
konference o reviziji maa-
strichtskega sporazuma. Na 
njej naj bi tudi govorili o spre
jemu novih članic, predvsem 
Cipra in Malte. Z novim letom 
bo v resnici bolj zaživel tudi 
schengenski sporazum, po
trebna pa bodo še pogajanja o 
zunanji politiki in varnosti uni
je. Italija je pri sporazumu iz 
Schengena še v ozadju; poso
dobiti bo morala računalniško 
omrežje, saj v tem trenutku ne 
nadzoruje, koliko tujcev skozi 
njo vstopa v Evropo. Naloga 
Italije bo tudi analizirati valu
to, da bi se v skupni denarni 
uniji lahko pridružila najbolj 
razvitim državam. 

V BiH po načrtih 
v Bosni in Hercegovini gre 

prve dni po prihodu enot Ifor-
ja vse po načrtih. Vojake pri 
delu sicer ovira slabo vreme, 
pomembnejše od tega pa je, da 
sprte strani spoštujejo dayton-
ski sporazum. Tako so se do 
predvidenega roka umaknile iz 
40 položajev okoli Sarajeva. S 
tem je narejen prvi korak k po
novni združitvi mesta in prev
zemu bosanske oblasti nad 
njim. Naslednja naloga bo 
umik vojakov z razmejitvenih 
črt, kar naj bi se v skladu s spo
razumom zgodilo do 19. ja
nuarja Bosanski Srbi so od po
veljnika sil za izvajanje spora
zuma Smitha že zahtevali, da 
preloži predajo srbskega dela 
Sarajeva. Srbi se od tam za zdaj 
umiicajo, za sabo pa puščajo 
pogorišča. Bosanski predsed
nik Izetbegovič je izjavil, da 
ne pristane v spreminjanje v 
Parizu podpisanega sporazu
ma, predvsem kar tiče politič
nega dela. Po njegovem mne
nju se lahko poveljnik Smith 
zaradi tehničnih težav odloči le 
za podaljšanje izvedbe vojaš
kega dela sporazuma. Nekaj te
žav je namreč s prihodom ame
riških vojakov, saj vreme ovi
ra gradnjo pontonskega mostu 
čez Savo. Sicer pa bodo lahko 
vojaki Iforja v BiH v prihod
nje prileteli tudi čez ozemlje 
ZRJ. To sta se v Beogradu do
govorila predsednik Miloševič 
in general JouKvan, poveljnik 
Natovih enot v Evropi. In ko 
smo že pri Beogradu: ruski 
predsednik Jelcin je odpravil 
ukrepe proti ZRJ, ukinitev 
sankcij pa je podpisal tudi ame
riški predsednik Clinton. Ob 
tem je poudaril, da bodo ukre
pi spet začeli veljati, če se Sr
bija in Črna Gora ne bosta dr
žali dogovorov. 

D. KOSEC, POPtv 



GOSPODARSTVO 

Kako Slovenci zastavljamo 
svoje premoženje? 
Zastavljalnice nikoli niso bile posebel prIUubUene, so pa včaslb edina rešitev, da 
se človek Izkoplle Iz trenutnih težav In ohrani svoje Imetje 

v prvih desetletjih tega 
stoletja so bile zastavljalnice 
dokaj razširjene po Sloveni
ji. Zadnja desetletja je na 
tem področju vladalo zatišje, 
v devetdesetih letih pa so za
stavljalnice znova oživele. 
Pred dobrima dvema letoma 
je v Žalcu odprl vrata Cekin, 
edina uradna zastavljalnica 
na Celjskem. 

Ali t ud i Slovenci zas tav
l jamo premoženje, kaj ljudje 
najpogosteje zastavljajo in 
kaj se dogaja v pr imer ih , ko 
ne morejo ali pa tud i nočejo 
vrača t i dolgov, smo sp raše 
vali di rektor ja Cekina Bo
gdana Podpečana te r enega 
izmed družbenikov in p o 
bud n ika Cekina Darka Kon
čana. 

Posojilo v petnajstih 
minutah 

»Zastavljalnice so od n e k 
daj obstojale po vsem svetu. 
Tudi p r i nas , razen v zadnj ih 
desetletjih,« p rav i Končan . 
»Ljudje so se vedno n e n a d o 
ma znašl i v t r enu tn ih t eža 
vah, k i j ih je bilo t reba p r e 
most i t i , in to so vedno l ahko 
storil i s premoženjem, ki ga 
je n e k d o pod določenimi p o 
goji bil pr ipravl jen vzeti v 
zastavo. V redn ih ins t i tuc i 
jah kot so b a n k e ali z ava ro 
valnice to ni mogoče na h i t ro 
izpeljati , nenazadnje je t r eba 
t ud i p rav i lno oceniti p r e d 
mete , z la to , naki t , hiše, av to 
mobile , ki j ih ljudje zas tav i 
jo. U r a d n e insti tucije za t o 
ponavad i n imajo usposobl je
nih ljudi, najemajo zunanje 
sodelavce, sestajajo se k r e 
di tni odbor i , po t rebne so 
razne listine. Vse to terja d o 
ločen čas, v zastavljalnici p a 
l ahko človek dobi k red i t v 

petnajs t ih minu tah , če z a 
stavi premičnine, p r i n e p r e 
mičn inah pa je postopek n e 
koliko daljši. Zastavl jalnica 
ponuja l judem izključno 
k ra tkoročne premost i tvene 
kredi te . Fizične al i p r avne 
osebe najamejo kredi t za 
mesec, dva, največ za leto 
dni . To je osnova, na ka te r i 
smo zasnovali Cekin kot ed i 
no zastavljalnico na Celj
skem, podobno deluje še 
S K B Aurom v Ljubljani. 
Mnogo p a je zastavljalnic, ki 
so vznikni le zgolj zarad i t e 
ga, da bi l judem množično 
podeljevale kredi te na razne, 
t ud i nerea lne garancije, kot 
so n a p r imer čeki, in po tem 
je seveda prišlo do h u d i h 
problemov ali p revar n a 
s t r an i zastavljalnic, ki so si 
izposojale denar in ga po tem 
samo plas i ra le napre j . Cekin 
posluje samo z denarjem 
družbenikov in bančn imi 

kredi t i , n a zače tku je bi la 
d ružben ik tud i celjska b a n 
ka, ki pa se je za rad i z akon 
skih določil Banke Slovenije 
umakn i l a iz naše zastavl ja l 
nice. Še vedno p a s to b a n k o 
poslovno sodelujemo,« p rav i 
Končan . 

Zlato, lokali, 
avtomobili 

Zastavl ja lnica Cekin je b i 
la v Žalcu odpr t a decembra 
1993. »V letu 1994 smo p o d e 
lili 148 zas tavnih kredi tov, 
do novembra 1995 pa 167. 
Pr ib l ižno 70 do 80 odstotkov 
naše dejavnosti predstavl ja 
t rgovanje z z la tom, v dveh 
let ih smo vedno dosegali p r 
vo mesto na Ljubljanski bo r 
zi po količini p rodanega z la
ta . Fizične osebe, zlatarj i ali 
podjetja l ahko p r i na s k u p u 
jejo z la to oziroma borzne lo 
te . Zla to l ahko kupujejo tud i 
s čeki, za rad i česar so n a m 
nepoznavalc i očitali , da d e 
n a r posojamo na čeke, k a r pa 
ne drži,« zagotavlja Bogdan 
Podpečan . 

In kakšrii so kredi t i , ki j ih 
za zastavljene premičnine ali 
nepremičnine ponujajo v za 
stavljalnici? »Najnižji k red i t 
je tisoč m a r k v to larski p r o 
t ivrednost i , t i k red i t i so n a j 
pogostejši, zgornjih omejitev 
ni,« pojasnjuje Podpečan. »V 

Cekin prihajajo fizične in 
p ravne osebe iz vse Sloveni - ' 
je, med njimi so tud i ljudje iz 
večjih podjetij . Včasih posa
mezniki ali podjetja čakajo 
na pril iv, vedo da bo denar 
prišel čez kakšen mesec, pa v 
svoji poslovni bemki ne želijo 
zapravi t i dobrega imena. 
Za to pridejo v zastavljalnico 
in najamejo kredi t , ki ga v 
k r a t k e m času vrnejo. Ali pa 
imajo ljudje dober av tomo
bil, ne želijo ga p roda t i , da bi 
s tem rešili svoje t r e n u t n e t e 
žave, za to ga raje zastavijo, 
vzamejo k ra tkoročn i kredi t , 
avtomobil p a je za t ist i čas 
shranjen v naš i garaži . V 
zadnjem času dajemo precej 
kredi tov s t r ankam, ki za 
stavljajo svoje lokale. Ti l ju
dje b i l ahko prodal i lokale, 
a m p a k kupil i so j ih po t r i 
t isoč m a r k za kvad ra tn i m e 
ter, če bi p ros tore prodal i , 
dobijo 1500 m a r k za kva 
d r a t n i meter . In ko si ljudje 
preračunajo , ugotovijo, da je 

zas tava še vedno boljša kot 
prodaja , ker še vedno oh ra 
nijo svoje premoženje. In to 
kl jub obrest im, ki znašajo za 
kredi t v vrednost i tisoč nem
ških m a r k t r enu tno 5 ods to t 
kov n a mesec, z višino k red i 
ta obrest i padajo, t ako d a 
znaša obres tna mera za k r e 
di t v vrednost i 50 tisoč n e m 
ških m a r k pr ib l ižno 3 od
s to tke na mesec,« je pojasnil 
Podpečan. 

Ne za hiše ali 
stanovanja 

Na zače tku so v Cekinu 
pogosto dajali k red i te tud i 
na osnovi h ipoteke, a so j ih 
za rad i problemov omejili. »V 
dveh let ih imamo sedem p r i 
merov, ko so bile vložene 
tožbe n a sodišče, doslej n i 
smo prišl i n i t i do obravnave . 
Za to v zadnjih mesecih h ipo 
tek n a hiše in s tanovanja ne 
odobravamo, v poštev p r i d e 
jo samo vikendi . Zelo smo 
selektivni, noben p rob lem ni 
odobr i t i k redi ta za milijon 
mark , a m p a k vračanje teh 
kredi tov je p a včasih m u k o 
t rpen posel,« p rav i t a sogo
vornika . 

Kaj se p ravzap rav zgodi v 
pr imeru , ko s t r anka nfe more 
ali noče odplačat i kredi ta? 

»Ko nekdo zastavi p r e m o 
ženje in po tem ne more v rn i 
ti dolgov, to še ne pomeni , da 
zastavljalnica av tomat ično 

pos tane las tnik njegovega 
premoženja. Postopek je t r e 
ba izpeljati na sodišču. Če 
s t r anka zastavi na p r imer 
zlato, tehnične predmete , 
slike, po tem se že v pogodbi 
dovoljuje prenos lastniš tva. 
Mi to p rodamo, če je k u p n i 
na višja kot znesek dolga, 
po tem del kupn ine vrnemo 
las tn iku. Ko je s t r anka za
stavila luksuzen avto in dol 
ga ni mogla odplačat i , smo 
najprej nekaj časa podal jše
vali pogodbo, ker človek tud i 
po tem ni mogel po ravna t i 
dolga, smo se spo razumno 
odločili za prodajo av tomo
bila. Če nekdo zastavi hišo, 
jo p r a v t ako l ahko p rodamo, 
si povrnemo kredi t , raz l iko 
pa izplačamo las tn iku. K d o r 
pa zas tavi hišo ali ka rko l i 
drugega in že vnapre j ve, da 
k red i ta nikoli ne bo odp la 
čal, deluje z goljufivim n a 
m e n o m in to je kaznivo de ja
nje. Doslej smo imeli v Ceki 
nu dva t akšna pr imera , ki ju 
rešuje sodišče,« še dodaja 
Končan . 

Zastavl jalnice se torej 
očitno vračajo v vsakdanje 
življenje Slovencev, p rev id 
nost p a zagotovo ni odveč. 
Tako na s t ran i t is t ih , k i za 
stavljajo premičnine in n e 
premičnine , kot t ud i na s t r a 
ni t is t ih, ki p remične in n e 
premičnine jemljejo v za 
stavo. 

IRENA BAŠA 

Direktor Cekina Bogdan Pod
pečan 

Darko Končan, eden izmed še
stih družbenikov zastavljal
nice 

Evropa nas bo tepla 
Kmetovalci niso navdušeni nad Cefto - Pričakujejo zniževanje cen 

s prvim januarjem je S lo
venija postala polnopravna 
članica Cefte, združenja, za 
katerega je znani slovenski 
ekonomist dr. Jože Mencin
ger zapisal, da pomeni »pri
hod v predmestje EU , kjer 
bomo tudi dolgo ostali«. Cef-
ta sivi lase še zlasti kmeto
valcem, nad njo niso navdu
šeni niti kmetje s celjskega 
območja. 

Martin Pevec, Ponikva pri 
Šentjurju: »Na naš i kmeti j i 
se ukvar jamo pre težno z 
mlečno proizvodnjo in p i 
tanci . Le tno o d d a m o pr ib l iž
no sto tisoč l i t rov mleka, p o 
navad i imamo 18 pi tancev, 
vse pr ivežemo doma. Vklju
čitev v Cefto je za slovenske 
kmetovalce verjetno p r eh i 
t ra . S a m se bojim, d a n e b o 
mo mogli bi t i konkurenčn i z 
velikimi evropskimi kme t i 
jami . Premajhni smo. Na n a 
ši kmeti j i bi za konkurenčno 
proizvodnjo potreboval i več 
zemlje, z Evropo se ne moreš 
pr imerja t i z deset imi h e k t a r 
ji. Proizvodnja na kmetij i je 
že danes »napeta« do konca, 
in ne morem si predstavl ja t i , 
kako bo. Kolikor r azumem 
stvari , bomo slovenske 
kmetje za svoje pr ide lke d o 
bili veliko manj denarja , naš 
zaslužek bo t ako majhen, da 
n e vidim nobene p r ihod
nosti.« 

Branko Verdev, Kmetijska 
zadruga Gotovije: »Ukvar
j am se predvsem z mlečno 
proizvodnjo, n a leto p r o d a 
mo sto tisoč l i t rov mleka. 
Mlečna proizvodnja v Slove
niji je ena t is t ih dejavnosti , 
k i je večno na prepihu , g ro 
zijo n a m zdaj z ene, zdaj z 
d ruge s t rani . Včasih so n a m 
hotel i p roda t i mlekarno , 
zdaj n a m grozijo kon t ingen
ti, obetajo n a m nizke cene. 
Če bodo uvedeni kon t ingen
ti, to pomeni omejitve pr i 
proizvodnji mleka. Cim imaš 
omejitve, n imaš cilja, n imaš 
perspekt ive . V Evropi so že v 
pre teklost i p ropad le manjše 
kmetije, tud i pr i na s so že 
začele p ropada t i in še bodo 
propada le . Država se ne m e 
ni kaj p r ida za to, k a k o b i 
povečal i mlečno in n a sploh 
celotno kmeti jsko proizvod
njo, p repuščeni smo sebi, za 
to se upravičeno bojimo tud i 
tega, kaj n a m bo pr ines la 
Cefta. Mi imamo doma deset 
hektar jev zemlje, doda tn ih 
pe t hektarjev imamo še v n a 
jemu, te ren n i raven, t ako da 
t ud i n imamo kakšn ih poseb
nih možnost i za povečanje 
proizvodnje. Za to se bojimo, 
da bo cena mleku še bolj 
d ras t ično pad la in da se ne 
bo dalo preživeti . Pravijo 
nam, naj razmišl jamo o d o 
polni lnih dejavnostih. To že 
sami vemo, toda s proizvod
njo mleka si človek danes 
enos tavno ne more zagotovi
ti dovolj kapi ta la , da bi l ah 
ko investiral v kakšno d rugo 

dejavnost. Še s t roške komaj 
pokrijemo.« 

Andrej Podpečan, Galici
ja: »K Cefti smo po moji oce
ni pr is topi l i n a h o r u k in p r e 
malo pre teh ta l i t akšno p o 
membno odločitev. Za veči
no slovenskega gospodars tva 
to najbrž ni t i ne bo t a k o s la
b a zadeva, če lahko ver jame
mo st rokovnjakom, najkrajši 
konec pa bo spet potegni lo 

kmeti jstvo. In sicer iz p r e 
pros tega razloga, ker bomo 
p reko Cefte dobil i n a s loven
sko tržišče brez car in in brez 
vsakih drug ih omejitev iz
de lke iz zahodnoevropskih 
držav. S a m se ne boj im kon
kurence madžarsk ih , čeških 
in poljskih kmetovalcev, ker 
smo j im slovenski kmetje z 
las tn im delom in znanjem 
sposobni konkur i r a t i . P ro 
b lem vidim v tem, da so ži
vilsko predelovalno indu
stri jo v vzhodnoevropskih 
d ržavah v g lavnem pokupi l i 
zahodni evropski k o n c e m i 
in p r eko prede lova lne indu
strije v nekdanj i vzhodni 
Evropi se bodo izdelki z za
hoda pojavljali n a sloven
skem tržišču. To p a bo velik 
pr i t i sk na domačega kupca, 
posledica tega p a znižanje 
cen domačim pr ide lkom in 
čedalje slabši ekonomski p o 
ložaj s lovenskega kmet i j 
stva.« IB 



GOSPODARSTVO 

Novosti v carinsifi zaiconodali 
poenostavitve v carinskih postopkih - Enotna carinska listina] 

Slovenija je takoj po osamosvojitvi pričela z 
izvajanjem lastnega carinskega sistema. Eden 
od treh najpomembnejših zakonskih aktov te
ga sistema je Carinski zakon, ki se je začel 
uporabljati 1.1.1996. Poleg njega sta to še Za
kon o carinski službi in Carinska tarifa. Prvi se 
ukvarja z organizacijskimi in delovno pravni
mi vprašanji carinske službe, drugi pa določa 
konkretne obremenitve za posamezno vrsto 
blaga. Novosti je podrobneje predstavil po
močnik upravnika Carinarnice Celje Marjan 
Grosek. 

»Carinski zakon obravnava pravice in ob
veznosti udeležencev v carinskem postopku in 
carinskih organov pr i izvajanju njihovih ca
rinskih pooblastil. Objavljen je bil v Uradnem 
listu 1/95. Izvedbene sistemske uredbe in pra
vilniki, ki podrobneje obravnavajo posamezna 
področja iz zakona, pa so bile objavljene v 
Uradnem listu 56/95 in so se začele uporabljati 
kot zakon. 

Pri pripravi novega Carinskega zakona in 
izvedbenih predpisov je predlagatelj upošteval 
predvsem zakonodajo Evropske skupnosti na 
področju carinskega sistema ter mednarodno 
pravne akte, pri tem je potrebno posebej ome
niti Mednarodno konvencijo o poenostavitvi in 
uskladitvi carinskih postopkov. 

Poenostavitve v carinskih postopkih so ena 
izmed glavnih značilnosti novega Carinskega 
zakona. Podjetja, ki bodo poenostavitve želela, 
in bodo izpolnjevala predpisane pogoje, bodo 
lahko v bistveno krajšem času in z mnogo manj 
dokvunenti opravila določene carinske p>ostop-
ke. Tako je z novim zakonom omogočeno de
klariran je blaga tudi s knjigovodskimi vpisi 
pri uporabniku. Blago pri uvozu bo iz mejnega 
prehoda prepeljano direktno v prostore upo
rabnika, naknadno pa bo za določeno časovno 
obdobje vložena skupna carinska deklaracija. 
Podobne poenostavitve se bodo lahko uporab
ljale tudi pri izvoznih carinskih postopkih. 

Za pisno obliko deklaracije je določen obra
zec Enotna carinska listina - ECL. Dosedanje 
veliko število različnih oblik deklaracij je tako 
zamenjal le en obrazec. Enotna carinska listi

na je enaka kot jo uporablja Evropska skup
nost pri izvajanju carinskih postopkov. Tako 
bomo v prihodnje lažje sodelovali z državami 
te skupnosti v transportnih in drugih sporazu
mih. Zakon omogoča, da se namesto te oblike 
carinske deklaracije uporabi tudi komercialni 
ali drug uradni dokument. Prav tako omogoča 
tudi uporabo računalniške tehnologije za iz
menjavo podatkov med podjetji in carinskimi 
organi. S tem so podane vse možnosti za vode
nje hitrega in ekonomičnega carinskega po
stopka. 

Seveda pa bo potrebna večja odgovornost 
podjetij in drugih udeležencev v carinskih po
stopkih. Morali bodo voditi določene evidence 
in hranit i vse potrebne dokumente za izvajanje 
carinskih postopkov tri leta od dneva, ko je 
bila sprejeta deklaracija za sprostitev blaga v 
prosti promet oziroma deklaracija za izvoz 
blaga ali ko je potekel rok carinskega nadzora 
pri carinskih oprostitvah ali znižanjih carin

ske stopnje. Pojem carinske kontrole je razšir
jen in pomeni poleg pregleda in preiskave bla
ga, prevoznih in prenosnih sredstev tudi pre
verjanje obstoja, verodostojnosti in točnosti 
dokumentov, prav tako tudi poslovnih knjig in 
drugih evidenc. Težišče carinske kontrole bo v 
bodoče v naknadnih preverjanjih pri podjetjih. 
S tem bodo v carinarnici, kolikor bo to seveda 
mogoče, skrajšali dosedanje dolgotrajno cari
njenje. 

Carinslce stopnje 
Uporaba nove carinske tarife bo odpravila 

veliko problemov, ki so se doslej pojavljali pri 
določanju carinske stopnje za plačilo carine 
pri uvozu. Carinske stopnje so enako visoke 
kot v Evropski skupnosti. Za blago, ki se v 
Sloveniji ne proizvaja ali se ne proizvaja v 
zadostnih količinah, pa so določene znižane 
stopnje ali je določena celo stopnja prosto. 

Upravičencem tako ne bo potrebno ob vsakem 
uvozu blaga s potrdili Gospodarske zbornice 
Slovenije dokazovati, da se določeno blago pri 
nas ne proizvaja. V novem zakonu so določene 
tudi oprostitve plačila carine za podjetja, fi
zične osebe, dobrodelne organizacije, gasilske 
in druge organizacije.« 

Večja podjetja, prav tako pa tudi posamez
niki, ki poslujejo s tujino, bodo morali dobro 
spoznati določila novega Carinskega zakona, 
podzakonskih aktov in carinske tarife. Vsem 
tistim, ki se z uvozom in izvozom blaga ter 
storitev ukvarjajo le občasno v Carinarnici Ce
lje svetujejo, da se zaradi obsežnosti zakono
daje poslužujejo špedicijskih podjetij ali d ru 
gih svetovalnih organizacij. Vse podrobnejše 
informacije so na voljo tudi v Carinarnici, ven
dar je informacije treba pridobiti pravočasno 
oziroma predno prispe blago. Tako bodo brez 
težav uveljavili svoje pravice, ki jim jih omo
goča nova carinska zakonodaja. IB 

Monetarna integracija Slovenije v Evropi 
Slovenija kot majhno in diverzificirano go

spodarstvo, ki je že zdaj močno trgovinsko 
povezano z EU, je po valutnih kriterijih pri
merna za vključevanje v evropsko monetarno 
integracijo. Enotnega trga ni mogoče zgraditi 
brez enotne valute in brez fiksnega razmerja 
med valutami. 

Program ACE (Action for Cooperation in the 
Field of Economics) je del širšega PHARE pro
grama tehnične pomoči državam v preobliko
vanju in je namenjen proučevanju ekonomskih 
problemov v teh državah. Po raziskavah, ki so 
bile objavljene v ib reviji, je vrsta prednosti, ki 
obetajo Sloveniji učinkovito vključitev v EU. 
Struktura slovenskega izvoza v EU je zelo po
dobna strukturi izvoza znotraj EU. Po tem 
kriteriju je med centralno evropskimi d i i ava -
mi Slovenija najprimernejši kandidat za 
vključitev v Evropsko monetarno vmijo (EMU). 
V našem primeru pričakovane koristi presega

jo stroške vključevanja v EMU. Podpis asoci-
acijskega sporazuma z EU še ne bo zahteval 
vključevanja v evropsko monetarno integraci
jo. Tako bomo lahko še nekaj časa ohranili 
svojo monetarno suverenost. Neformalno pa 
lahko prilagajamo svoj denarni sistem zahte
vam Evropskega monetarnega sistema (EMS) 
in EMU. 

Nekateri elementi so že zdaj usklajeni z zah
tevami EMS in EMU. Med te sodi politika 
stabilnega tolarja centralne banke in devizni 
režim, ki temelji na konvertibilnosti tolarja ter 
je precej liberalen. Sedanji sistem drsečega 
deviznega tečaja tolarja je v nasprotju s pravili 
EMS in EMU. Prednost drsečega tečaja je v 
možnosti spodbujanja izvoza in preprečitvi 
povečanja brezposelnosti. V obdobju prilaga
janja bo morala Slovenija preiti iz drsečega na 
fiksni devizni tečaj in znižati sedanjo stopnjo 
inflacije na raven, primerljivo z državami čla

nicami EU, ki se giba okoli 2% letno. Ureje
nost javnih financ in tržno oblikovanje cen 
pomeni v končni fazi stabilizacijo cen ter od
pravo virov inflacije. S prehodom na skupno 
valuto ne bo imel devizni tečaj sedaj pomemb
ne vloge plačilno bilančnega prilagajanja izvo
za in uvoza in s tem tudi posredni vpliv na 
zaposlenost doma. Pomembni bodo realni bla
govno kapitalni tokovi in notranja stabilnost 
gospodarstva članic. Vloga centralne banke bo 
zožana, tako kot je to značilno za zožanje ma-
neverskega prostora denarne politike majhnih 
gospodarstev (trdnost tečajev, trdnost cen in 
odprava inflacije na minimiun). Tako bo nado
meščena avtonomija nacionalne denarne eko
nomije s skupno denarno suverenostjo znotraj 
EMU. Ni namreč mogoča združitev nasprotu
jočih si želja: svobodna trgovina, svobodni 
pretok kapitala, avtonomna nacionalna eko
nomija in fiksni tfečaj. Z namenom uspešnega 
delovanja se moramo nečemu od navedenih 
štirih ciljev odpovedati. 

Glavna prednost, ki jo lahko Slovenija pr i 
čakuje od vključevanja v evropsko monetarno v 
unijo, je povečanje zunanje trgovine z EU in ^ 
znižanje njenih stroškov. Najpomembnejši 
pričakovani strošek vključitve pa bo izguba 
možnosti vodenja samostojne devizno tečajne 
politike in izguba nacionalne monetarne suve
renosti. 

Dolgoročno izravnanost proračvma in raven 
javnega dolga kot kriterija za vstop v EMS in 
EMU Slovenija izpolnjuje. Ne izpolnjuje pa 
monetarnih kriterijev glede inflacije, obrest
nih mer in gibanja deviznih tečajev. Gre za 
kriterije konvertibilnosti domače valute, ki ra
zen uravnovešenih javnih financ terja ureje
nost bančnega poslovanja s sprostitvijo doma
čega trga in kapitala, tržno oblikovanje 
obrestnih mer ter opviščanje vmešavanja drža
ve v podjetja ne glede na to, ali poslujejo dobro 
ali pa so na robu propada. V sedanji fazi preo
blikovanja in razpada velikih gospodarskih si
stemov pa za vse to še niso izpolnjeni realni 
ekonomski pogoji. 

BOGDAN VUNJAK 

Nezaželeno plačevanje s čeki 
Poslovanje s čeki Je z novim letom za trgovce postalo tvegano — Nekateri se že pripravljajo 
na ukinitev obročnega odplačevanja s čeki 

Plačevanje s čeki je s prvim januarjem po
stalo nezaželeno, saj je začel veljati nov način 
vnovčevanja čekov, Id ga je predpisala Banka 
Slovenije. Po dosedanji ureditvi je čeke, ki so 
jih pravne osebe prejemale od fizičnih oseb za 
prodano blago in storitve, sprejemala na vnov-
čenje Agencija za plačilni promet, nadziranje 
in informiranje, z novim letom pa jih spreje
majo banke in hranilnice. Bistvena spremem
ba je, da banke lahko zavrnejo ček, če na 
računu komitenta oziroma kupca ni kritja. S 
tem se zavarujejo, celotno tveganje pa prena
šajo na trgovce. 

Podjetja, trgovci in druge pravne osebe, bo
do odslej lahko čeke vnovčevali le še v banki, 
pri kateri imajo račun ali z njo sklenjeno po
godbo. Da bi lahko tudi v prihodnje zagotav
ljali nemoteno poslovanje s čeki tekočih raču
nov občanov, je Nadzorni svet Združenja bank 
Slovenije priporočil svojim članicam, da od 
remitentov, ki so prejeli od fizičnih oseb čeke 
kot plačilo za prodano blago in storitve, le-te 
brez omejitev sprejemajo v vnovčenje. Pripo
ročila pa se seveda nanašajo na poslovsmje s 
čeki bank in hranilnic, ki so članice tega zdru
ženja in za čeke, ki so izdani v skladu z zako
nom o čeku. Kakorkoli že, trgovci so tisti, ki 
bodo potegnili kratko in tega se dobro zaveda
jo, zato so mnogi v dilemi, kaj storiti. Ali 
ukiniti nakup na več čekov, pri čemer bi se 
promet bistveno zmanjšal ali prevzeti poslov
no tveganje in sprejemati čeke pri plačilu z 
zamikom, ne da bi vedeli za stanje na računu 
kupca. Verjetno bo potrebnega še nekaj časa, 
da bomo videli, kako se bo sistem obnesel v 
praksi, odločitve, ki so jih nekatere večje trgo
vine sicer že sprejele, še niso končne. Žal pa so 
nied njimi tudi takšni, ki že razmišljajo o tem, 
da se pri njih kupci ne bomo več mogli poslu
ževati nakupa na več čekov, saj pravijo, da se 
kasneje ne mislijo ukvarjati z izterjavo denarja 
od kupcev, ki na računu ne bodo imeli dovolj 
denarja. 

Vsai( po svoje 
Kako razmišljajo o poslovanja s čeki v neka

terih večjih trgovskih centrih na Celjskem in 
kako bomo lahko pri njih plačevali? 

V trgovskem podjetju Metro v Celju upajo, 
da se bo to uredilo na ta način, da banke ne 
bodo izdajale čekov tistim, ki ne bodo imeli 
Ustreznega stanja na računu. Pravijo pa, da 
poslovanje s čeki že sicer nekoliko upada, ker 

jih na banki ni več tako enostavno dobiti, kot 
je bilo to včasih. Z novim letom so pri poslova
nju s čeki previdnejši. Na hrbtno stran čeka si 
bodo zapisali osebne podatke kupca, ki pa bo 
moral podpisati tudi izjavo, da bo trgovini 
poravnal znesek, četudi ne bo imel dovolj de
narja na računu, ko bodo hoteli vnovčiti nje
gov ček. Tako se bo kupec obvezal, da bo 
nastali dolg resnično poravnal. O ukinitvi po
slovanja s čeki še niso razmišljali. Kakšnih 
posebnih navodil glede poslovanja pa tudi niso 
prejeli. Prav tako tudi v Savinjski trgovski 
družbi v Žalcu ne, tako da sploh ne vedo, ali bo 
poslovanje z novim letom kaj drugačno ali ne. 
O tem, ali bo pri njih še možen nakup na več 
čekov, se bodo odločali šele potem, ko jim bodo 
svoja pravila pojasnile banke, saj so seveda od 
njih odvisni. V decembru so prodajo na več 
čekov omejili na največ štiri čeke, medtem ko 
so prej blago prodajali tudi na devet in deset 
čekov (obrokov). Drugačne pa so odločitve Tr
govskega podjetja Teko iz Celja, kjer se z izter
javo denarja od kupcev ne mislijo ukvarjati, 
zato 10. januarja začne veljati ukrep, da bo v 
njihovih prodajalnah možen le še nakup na tri 
obroke, sicer pa bo kupcem na voljo posojilo. 
Plačilo na tri obroke bo veljalo le še do 31. 
marca, potem pa tudi tega ne bo več. Odgovor
ni se zavedajo, da bo s tem prodaja nekoliko 
upadla, vendar pa pravijo, da so poskrbeli za 
ugodna posojila pri SKB banki, po obrestni 
meri za komitente SKB banke R + 1 % in za ne-
komitente R+3 %. Banka je v pritličju trgovske
ga podjetja, tako da kupec lahko hitro uredi 
vse potrebno in na osnovi predračuna pridobi 
posojilo za nakupljeno blago in sicer z dobo 
odplačevanja šest mesecev. Jasno pa je, da bo 
potrebno dati vlogo za posojilo potrditi tudi v 
podjetju, kjer je prosilec (kupec) zaposlen. To
rej, nakup na čeke bo pri njih kmalu le še 
zgodovina. S prvim aprilom pa bodo za vsak 
nakup nad pet tisoč tolarjev opravljali avtori-
zacijo, torej ustavili blagajno in v banki preve
rili stanje tistega, ki bo plačal s čekom, kar 
prav gotovo ne bo prijetno opravilo. Če bodo 
razmere v kaj podobnega prisilile tudi podjetje 
Moda iz Celja, za zdaj še ni znano, kajti zave
dajo se bo, če ukinejo nakup na več čekov, 
prodaja bistveno zmanjšala. Z novim letom 
uvajajo legitimiranje kupcev, ki plačujejo s 
čeki. Kasneje bodo podali ovadbo za vse tiste, 
ki na računu ne bodo imeli denarja, da bi 
znesek tudi poravnali. Dodatnega dela bo za
radi tega kar precej, pravijo, iskati bodo mora

li imetnike čekov in sami urejati zaplete z 
njimi. Tolažijo pa se s tem, da vse le še ni 
dokončno urejeno in določeno, saj je zakon o 
čekih še nedorečen. Z uvedbo pisnega dogovo
ra, da se kupec obvezuje, da bo znesek pri 
kreditnem odnosu na odloženo plačilo v vsa
kem primeru poravnal, četudi ne bo imel 
ustreznega stanja na računu, bodo poskusili 
tudi v Hmezad Agrini v Žalcu. V primeru, da 
bodo morali kasneje od kupca po sodnem po
stopku izterjati denar, se bodo lahko sklicevali 
na podpisani dokument in se tako vsaj nekoli
ko zavarovali. Poskušali pa bodo tudi na druge 
načine zmanjšati poslovno tveganje pri poslo
vanju s čeki, za kar bodo potrebna še številna 
dogovarjanja. DAMJANA SEME 



Tri drobne želje 
naših županov 
župani s CeUskega so povedali, kaj želijo svojim občanom v novem letu 

Nadaljevanje iz prejšnje šte
vilke 

Jože Zimšek, župan Mestne 
občine Celje: 

»Želim, da Celjanke in Ce
ljani letos živimo v še lepšem 
in vedno bolj zdravem okolju. 
Da bo Celje lepše, moramo vsi 
skupaj skrbeti za čistočo me
sta, za urejenost nasadov, par
kov in ostalih javnih površin. 
Da bo življenje bolj zdravo, 
moramo nadaljevati in v letu 
1997 zaključiti akcijo plinifi
kacije, izboljšati prometne 
razmere v mestu, urediti oskr
bo s pitno vodo ter pričeti z 
urejanjem in izboljševanjem 
rekreacijskih površin za Ce
ljane. 

Želim tudi, da letos preseže
mo gospodarske težave in 
pričnemo s hitrejšim razvojem 
in prestrukturiranjem gospo
darstva, z usposabljanjem in 
izobraževanjem mladih stro
kovnjakov, z izgradnjo neka
terih za Celje pomembnih ob
jektov. 

Predvsem pa si želim, da Ce
ljanke in Celjani letos zaživi-
mo materialno in duhovno bo
gato, zdravo in srečno življe
nje, skratka, da vsi skupaj za-
živimo bob kakovostno.* 

Janez Zahrastnik, župan obči
ne Radeče: 

»Želim si, da bi v letu 1996 
uresničili vse že sprejete načr
te, povezane z zaključkom 
gradnje HE Vrhovo, s preseli
tvijo zdravstvenega doma v 
nove prostore ter z dograditvi
jo cest in ureditvijo objektov v 
vseh naših krajevnih skupno
stih. S celotnim gospodar
stvom občine združujem želje, 
da bi bili letošnji poslovni re
zultati čim boljši, še posebej 
pa si želim, da bi za nacional
no gospodarstvo pomembno 
podjetje Radeče papir prebro
dilo sedanje težke razmere. 
Pričakujem tudi veliko dobre
ga sodelovanja in skupnega 
dela z občinskim svetom ter 
drugimi organi občine pri ure

janju vseh tekočih in razvojnih 
vprašanj naše občine, vsem 
občanom pa izrekam najlepše 
želje ob novem letu.« 

Janez Jazbec, župan občine 
Slovenske Konjice: 

Lepo je srečati nekoga, ki si 
mu storil dobro de lo . . . Sre-
čujmo se radi! Vse želje, upa-, 
nja in načrti naj se zlijejo v 
zdravja polno leto 1996. In če 
je želja lahko malce »nora«, 
potem bi vsem zaželel, da bi ob 
850-letnici Konjic hudobni 
zmaj izpod Konjiške gore po
stal dober! 

Ivan Pumat , župan občine 
Nazarje: 

»Vsem gospodarstvenikom 
žflim, da bi bUi pogoji gospo

darjenja čim bolj ugodni in da 
bi pri tem dosegali kar naj
boljše rezultate. Slednji bi po
zitivno vplivali na zadovolj
stvo delavcev kot tudi na raz
položenje vseh občanov. 
Upam, da bomo v naši občini 
še naprej sodelovali tako zav
zeto, kot smo doslej. Zavedati 
se moramo, da bomo imeli naj 
več od tega, če bomo složni. 
Občankam in občanom želim, 
da bi se jim izpolnile vse lepe 
želje.« 

Franc Jazbec, župan občine 
Štore: 

»Kot župan občine Štore 
imam za prihajajoče leto 1996 
tri kratke in jasne želje. Na 
prvem mestu rešitev vprašanja 
meje med občino Store in 
Mestno občino Celje, sledita 
pa še želji o gospodarski poži
vitvi v občini ter ureditvi kul
turnega doma in poživitvi kul
turnega življenja v občini.« 

Slavko Krajnc, župan obči
ne Vitanje: 

Vsem občanom in vsakemu 
posebej želim obilo zdravja, 
sreče in medsebojnega razu
mevanja. 

Vsem podjetnikom, obrtni
kom in drugim obilo poslovnih 
uspehov. 

Vsem politikom želim, da bi 
sprejemali pametne odločitve, 
Id bodo v korist nas vseh. 

Peter Hrastelj, župan občine 
Laško: 

»Želim, da bi občani naše 
občine ohranjali in gojili med
sebojno spoštovanje in razu
mevanje do sočloveka ter s t rp
no reševali probleme, ki pa naj 
jih bo v prihodnjem letu čim 
manj. Osebno želim, da bi vse 
začete naložbe v občini tudi 
uspešno nadaljevali in če se bo 
le dalo, nekatere tudi dokon
čali. V mislih imam predvsem 
telovadnico v Sedražu in most 
v Jagočah. Moja tretja želja je, 
da bi prihodnje leto končno 
začeli reševati problem zdra
vilišča Rimske Toplice, iskre
no pa tudi želim, da bi z Rade-
čani vendarle našli skupni je
zik in se začeli pogajati o deli
tvi premoženja.« 

Kdaj turizem ob 
Šmartinslcem lezeru? 
Letos urejena pešpot In zavarovanje 
Jezerskih brežin. Izletniki se bodo lahko 
popeljali tUdI z ladjo 

č e p r a v je bilo akumulac i j 
sko Smar t insko jezero v b l i 
žini Celja p red četr t stoletja 
zgrajeno v povsem druge na 
mene , zadnjih nekaj let Ce
ljani o njem razmišljajo 
p redvsem kot o mikavni t u 
r is t ični točki . A kl jub t emu, 
da občinska oblast svoja r az 
vojna tur i s t ična videnja s ta
vi p rav nan j , bo do časov, ko 
bo Smar t i n sko jezero tud i 
de jansko posta lo pa r adn i 
konj celjskega tu r izma, p re 
teklo še veliko vode. 

Celjski svetniki so konec 
leta dobi l i v obravnavo g ra 
divo z delovnim naslovom 
>program vars tva in p ros to r 
skega razvoja območja 
Šmar t inskega jezera<, v njem 
p a podrobno or isan razvoj in 
zdajšnje stanje ob Š m a r t i n -
skem jezeru. Dejstvo, da je 
bilo Smar t insko jezero zgra
jeno predvsem kot zaščita 
Celja p red poplavami in za 
zagotavljanje doda tne vode 
celjski industri j i , šele na 
t re t jem mestu p a kot mož
nost za uredi tev pr ivlačnega 
rekreaci jsko tur is t ičnega ob 
močja, je tud i glavni vzrok, 
da vse do danes ni bil izdelan 
pros torsko uredi tveni načr t 
za to območje. V občinski 

s t rokovni službi za k o m u 
na lno gospodars tvo so za to 
predlagal i , da celjski sve tn i 
ki z obravnavo gradiva p r i ž 
gejo zeleno luč za razpis j av
nega natečaja za izdelavo 
p rogramskih osnov za celot
no jezersko območje. Te p r o 
gramske osnove b i bile pod 
laga dolgoročnemu razvoj 
nemu p lanu Mestne občine 
Celje za to področje, h k r a t i 
p a tud i izhodišče za izdelavo 
posameznih uredi tvenih n a 
črtov. 

V občinskem svetu p a je 
prevladalo mnenje, da je za 
Smar t insko jezero in Celjane 
ter druge, ki bi želeli po iska
ti sprost i tev ob jezerskih 
brežinah, pomembneje od iz
delave p rogramskih osnov 
to, da se s konkre tno oprav
ljenim delom pokaže , d a Ce
ljani z razvojem tur izma n a 
tem območju le mislijo r e s 
no. Do konca februarja naj 
bi t ako v občini izdelali ide j 
ni p rog ram za izrabo p ros to 
ra ob Šmar t inskem jezeru, 
letos pa bi moral i zavarovat i 
jezerske brežine, uredi t i p e 
špot okoli celotnega jezera 
ter p redvidoma spomladi 
sploviti tur is t ično ladjo. 

IS 

Pomoč novim podletniicom 
Na pobudo predsednika 

Matjaža Hana je občinski svet 
Radeče sklenil, da novim obrt
nikom in podjetnikom v njiho
vi občini ne bo treba v enkrat
nem znesku plačati občinskih 
prispevkov za pridobitev 
upravnih dovoljenj. Sklep je 
začasen, o tem, koliko časa bo 
veljal, pa bo dokončno odločil 
upravni odbor nedavno usta
novljenega sklada stavbnih 
zemljišč. 

Pri odločanju, ali je modro 
sprejeti takšen sklep, zaradi 
katerega se bo nekoliko 
zmanjšal priliv sredstev v ob
činski proračun, je svetnike 
vodilo predvsem dejstvo, da v 
občini vse bolj narašča brez
poselnost in da si marsikdo, ki 
je izgubil delo, poskuša poma
gati s samozaposlitvijo. Ker pa 
so samo za zagon obrtne de
lavnice ali podjetja potrebna 
precejšnja sredstva — za delav

nico, veliko približno 60 kva
dratnih metrov je treba plačati 
kar pol milijona tolarjev ob
činskih prispevkov - se mnogi 
že na začetku premislijo. Zato 
ne čudi, da prihajajo na občino 
v zadnjem času tudi prošnje, v 
katerih bodoči obrtniki oziro
ma podjetniki prosijo za ka
kršnokoli pomoč pri pridobi
tvi gradbenih, lokacijskih in 
drugih upravnih dovoljenj. 
Občina bi se denarju, ki ga 
pridobi na račun komunalnih 
taks in nadomestil za stavbna 
zemljišča, lahko odrekla v ce
loti ali le deloma, vendar so se 
svetniki odločili, da bodo vsem 
dosedanjim prosilcem raje 
omogočili obročno odplačeva
nje. Zneske, ki jih bo občina 
seveda revalorizirala, bo mo
goče poravnati mesečno, rok 
odplačila pa bo največ tri leta. 
Takšne ugodnosti bodo veljale 
tudi za nove prosilce, vendar 
le toliko časa, dokler ne bo 
ustanovljen upravni odbor ob
činskega sklada stavbnih zem
ljišč. Le-ta bo namreč sklep o 
obročnem odplačevanju pr i 
spevkov za pridobitev uprav-

dovoljenj moral ponovno 
pretehtati in se odločiti, ali bo 
v veljavi še naprej. JI 

Namesto Kovača iVliliellč 
Po skoraj šestih mesecih je občinski svet Radeče 

zopet v polnem številu. 
Konec lanskega junija je svetnik Andrej Kovač, tu je 

bil na lokalnih vol i tvah izvoljen kot neodvisni k a n d i 
d a t n a listi soc ia ldemokra tske s t ranke , neprekl icno 
odstopil , svoje m a n d a t v občinskem svetu pa prenesel 
na naslednjega k a n d i d a t a z liste. Ker ods topna izjava 
n i bi la o d d a n a v sk ladu z zakonom o lokalnih voli tvah, 
Kovač jo je namreč names to predsedniku sveta ozi
roma občinski volilni komisiji , p redal k a r predseds tvu 
soc ia ldemokra tske s t ranke , se je postopek za pot rd i tev 
novega svetnika zavlekel kar za nekaj mesecev. Občin
ski svet je za to šele p red k r a t k i m kot svojega novega 
č lana pot rd i l Jožeta Miheliča, sicer p redsedn ika Soci
a ldemokra t ske s t r anke v Radečah. j l 

Brezposeinost 
nel(olii(o manjša 

LJUBLJANA, 27. decem
bra (Delo) - Konec novembra 
je bilo v Sloveniji prijavljenih 
12.̂ .611 brezposelnih ljudi, kar 
je za 0,1 odstotka manj kot me
sec dni poprej. Vendar se število 
brezposelnih ni zmanjšalo v vseh 
upravnih enotah, pač pa se je v 
enotah Murska Sobota, Ribnica 
in Jesenice celo povečalo. Sicer 
pa zmanjšanje v celoti ni tolik
šno, da bi leto 1995 uvrstili med 
leta, ko se brezposelnost ni po
večala, sploh pa premajhno, da 
bi se izpolnili letošnji načrti boja 
zoper nezaposlenost 

Državno poroštvo 
LJUBLJANA, 27. decem

bra (Delo) - Državni zbor je 
sprejel zakon o garanciji Repub
like Slovenije za obveznosti in 
pogodbe o prevzemu obveznosti 
slovenskih dolžnikov iz naslova 
refinanciranja posojil izvozno-
uvozne banke ZDA. Podpore je 
bil deležen tudi zakon o urejanju 
izpolnjevanja obveznosti iz dvo
stranskih sporazumov za prev
zem slovenskega dolga, ki izvira 
iz sporazumov za konsolidacijo 
dolga nekdanje SFRJ in država
mi članicami Pariškega kluba v 
obdobju 1984-1988. 

inflacija manjša od 
lOodstoticov 

LJUBIJANA, 28. decem
bra (Delo) - Inflacija je po dol
gih letih manjša od 10 odstotkov, 
kar pomeni, da je pol nižja od 
dosežene v letu 1994. Decembr
ske podražitve so bile 0,6-odstot-
ne. Velik prispevek k temu ima 
vlada, ki ni dovolila podražiti te
kočih goriv, določene prihranke 
je dosegla tudi z jesenskim raz
bitjem dosedanje zimske cene 
gospodinjske elektrike na jesen
sko in zimsko, nekaj podražitev 
iz druge polovice decembra pa 
se bo pokazalo šele pri januar
skem censkem premiku. 

Papež za rojstni 
dan v Sloveniji 

LJUBLJANA, 28. decem
bra (Delo) - Papež Janez Pavel 
11. bo 76. rojstni dan, 18. maja 
prihodnje leto, praznoval med 
alpskimi vrhovi blizu Ljubljane, 
je sporočil katoliški dnevnik 
L'Avenire. V letu % naj bi tudi 
uresničil veliko željo, da bi obi
skal Sarajevo. 

Napovedana 
stavica odložena 

LJUBLJANA, 28. decem
bra (Delo) - Glavni stavkovni 
odbor sindikata zdravnikov in zo
bozdravnikov Fides je odločil, da 
za 3. januar napovedano stavko 
odloži. Vzrok za takšno odloči
tev je bil delovni pogovor pred
sednika vlade dr. Janeza Dr
novška s predstavniki Fidesa, 
Slovenskega zdravniškega druš
tva in Zdravniške zbornice Slo
venije. 

Tomos prodan 
KOPER, 29. decembra 

(Delo) - Po letu dni priprav in 
usklajevanj so podpisali pogod
bo o prodaj i koprskega Tomosa, 
kije bil doslej last Finorja, druž
be v okviru Splošne banke Ko
per. Kupci so Istrabenz, STR 
(newyoi^ko podjetje v slovenski 
lasti, trži pa naše izdelke po vsem 
svetu) in idrijska Rotomatika Pr
va dva imata v Tomosu po 40-
odstotni delež, tretj i pa 20-odstot-
nega 



y A K T U A L N O 

Podrta drevesa ugasnila luči 
Elektrika je dama, ki je da

nes prisotna praktično v vsa
kem gospodinjstvu. Ne dneva 
ne noči si ni mogoče zamišljati 
brez nje. In ravno zato, ker je 
tako zelo potrebna, ker smo je 
tako zelo navajeni, se zdi že 
kar samoumevna. Kako zelo 
smo od nje odvisni pa ugotovi
mo šele takrat, ko je ni. 

Med drugim se je to zgodilo 
tudi prejšnji teden, ko je sneg 
poškodoval električne vode in 
naprave po vsej Sloveniji. Sa
mo na Celjskem je brez elek
trike ostalo čez tisoč gospo
dinjstev. Delavci celjskega 
Elektra (napake je odpravljata 
126-članska ekipa) pravijo, da 
česa podobnega niso doživeli 
še n iko l i . . . 

Ker o elektriki (dokler je) ne 
razmišljamo, o njej ponavadi 
(razen, kadar se jezimo nad ra 
čuni in opomini) niti ne govo
rimo. Marsikomu, ki mu je po
polnoma jasno, da se bo, če bo 
pritisnil stikalo, prižgala luč, 
ni jasno, koliko in zakaj to sta
ne. Da je vsakdo, ki dela na 
električnih napeljavah, vsak 
trenutek v življenjski nevar
nosti. Zakaj je v zraku toliko 
žic. In zakaj so električarji, ko 
so napeljevali vod, zahtevali, 
da poseka svoje d revo . . . 

Razlogi 
Kako je, če drevo pade na 

električni vod, si lahko pred
stavljajo vsi, ki so se v zadnjih 
dneh sprehodili po kakšnem 
gozdu v okolici Celja. Nosilci 
vodov so polomljeni' vodi leži
jo po tleh in po vejah dreves, 
dostop do krajev, kjer so na
stale napake pa je (predvsem 
zaradi snega in opreme, po
trebne za odpravo napak) za 
delavce zelo težko dostopen. 

Začelo se je v torek, 26. de
cembra, in sicer zaradi snega, 
ki ni in ni nehal padati . Ker je 
bil ta sneg težak, so ga večino 
zadržala drevesa in veje, ki 
takšne teže niso zdržala, in so 
se začela lomiti. Podrta dreve
sa in odlomljene veje so padali 
na tako imenovane nadzemne 
električne vode, ki so speljani 
po zraku. Posledica tega je bi
la prekinjena dobava električ

ne energije v marsikaterem 
gospodinjstvu in jezni odje
malci, ki jim je to pokvarilo 
del praznikov. Nekateri so vse 
skupaj sprejeli dokaj mimo, 
drugi so jezo in bes hladili na 
telefonistkah celjskega Elek
tra ali pa na vzdrževalcih 
električnih napeljav, ki so se 
dela - odpravljanja številnih 
napak in okvar - lotili takoj. V 
skladu z zlatim pravilom de
lavcev, ki imajo kar koli opra
viti z električnimi napeljava
mi: »Najpomembnejše je, da 
elektrika ne poškoduje ljudi, 
drugo, da ljudem elektriko 
priklopimo in tretje, da delo 
mine brez nesreče tudi za tiste, 
ki napake odpravljajo.« 

Zato je 126 delavcev celj
skega Elektra dober teden de
lalo skoraj štiriindvajset u r na 
dan. 

Okvare 
Podjetje Elektro Celje ima 

tri poslovne enote: Celje, Kr
ško in Slovenj Gradec. V PE 
Celje je skupno 1120 transfor
matorskih postaj, v PE Krško 
748 transformatorskih postaj, 
v PE Slovenj Gradec pa 607 
postaj. Skupno gre za 2475 
transformatorskih postaj in pa 
še ogromno srednje napetost
nega in nizko napetostnega 
omrežja. Enajst razdelilnih 
postaj pa elektriko transfor-
mira na daljnovode, ki jih je v 
PE Celje za 1743 kilometrov, 
nizko napetostnega omrežja 
pa je za 4880 kilometrov. Te 
transformatorske postaje na
pajajo 63773 odjemalcev go
spodinjskega odjema, ostalih 
(obrtnikov in drugih) je 5968, 
71 pa je na tem področju vele-
odjemalcev oziroma tovarn, je 
povedal Milan Dojer. 

»Poslovno enoto, ki vse te 
naprave vzdržuje, sestavlja 
126 oseb, od inženirjev do 
elektromonterjev. Imamo tudi 
oddelek za izgradnje. Ekipe iz 
tega oddelka delajo na napra
vah, ki so brez napetosti oziro
ma niso v obratovanju. Te na
prave potem prevzamemo mi, 
obratovalci. Trenutno, v izred
nem stanju, pa nam pomaga 
tudi šest ekip iz tega oddelka.« 

Elektro Celje pokriva obšir
na območja in sicer od Savinj
ske doline (kjer je bilo, v Lo
garski dolini, na električnih 
napeljavah največ škode, za
radi težke dostopnosti pa jo je 
bilo najtežje odpraviti), do 
Rimskih Toplic. Sicer pa je 
težka dostopnost do poškodo
vanih vodov in nosilcev, ki so v 
glavnem v gozdovih, ena naj
večjih ovir pri odpravljanju 
škode na napeljavah. »Škoda, 
ki jo je vreme povzročilo elek
tričnim napeljavam, bo pr i 
bližno ocenjena konec tega 
tedna, natančnejše rezultate 
pa bodo pokazale šele podrob
nejše analize, ki jih opravimo 
vsakič, ko se zgodi kaj takšne
ga. Na področju Zgornje Sa
vinjske doline je bilo škode 
največ, vendar je o številkah 
zaenkrat še preuranjeno govo
riti,« je povedal Andrej Cemi-
logar, dipl. ing. elektrotehni
ke, ki je vodja službe za obra
tovanje in vzdrževanje J P 
Elektro Celje. 

Odjemalci 
stari električarski mački 

kot je Milan Dojer, ki je pri 
Elektru že preko trideset let 
pravijo, da kaj podobnega v 
več desetletjih, odkar delajo, 
še niso doživeU: »Leta 1972 je 
bilo za tričert metra snega. 
Sneg je trgal naprave, vendar 
takrat ni povzročil toliko ško
de, ker naprav še ni bilo tako 
veliko kot danes. Veliko škodo 
so povzročile tudi poplave leta 
1990, čeprav je bilo takrat 
manj škode kot jo je sedaj. Le
ta 1986 pa se je zgodilo, da je 
led zajel področje Svetine, La
škega . . . Vendar je šlo takrat 
le za en odsek naših naprav. 
Tokrat pa so poškodovani 
električni vodi na področju ce
le Slovenije in kaj takšnega se 
še ni zgodilo« 

Največ škode so povzročile 
veje dreves, ki so padale na 
električne vode. Sicer pa je, 
sta povedala Milan Dojer in 
Andrej Čemilogar škodo, ki na 
električnih napravah nastane 
zaradi vremenskih razmer mo
goče predvideti, vendar se na
prav ne da zaščititi. »Gre za 
nadzemne vode, ki jih imenu
jemo prosti vodi. Podzemni 
vodi so niso bih poškodovani, 
zato so vsa mesta, kjer so spe
ljani podzemni vodi, ostala 
pod napetostjo. Nadzemni vo
di pa se lahko zaščitijo samo 
tako, da izvršimo poseke dre
ves. Teh pa ne smemo sekati, 
ker se temu upirajo ljudje, 
lastniki gozdov,« je povedal 
Dojer, ki meni, da bo z vrnitvi
jo nacionaliziranih gozdov iz 
tega nastal še toliko večji pro
blem. 

Vendar ljudje tega ne razu
mejo. »Stranke nas kličejo že 
od torka in nihče ne more ra 
zumeti, kaj se je pravzaprav 
zgodilo. Ko pa prideš k hiši 
ugotoviš, da so vode poškodo
vala drevesa, ki so nad njimi 
zato, ker lastniki takrat , ko 
smo vode napeljevali, niso ho
teli posekati dreves. Rezultat 
pa je to, kar se je zgodilo se
daj,« pravi Čemilogar. 

Jezo pa si ljudje, ki so zaradi 
snega ostali brez elektrike, 
najpogosteje hladijo nad tisti
mi, ki pridejo zato, da bi na
stalo škodo popravili: »Doga
jalo se je že, da so naše vzdrže
valce lastniki naganjali. Mi sa
mi lahko posekamo do deset 
centimetrov premera drevesa, 
za vse ostalo pa moramo dobiti 
dovoljenje. Sedaj bodo to po
čeli lastniki gozdov, zato b9 
problem v zvezi s tem postal še 
večji. Podzemni vodi so pre
dragi za nas. Na Švedskem so 
sedaj pričeli uvajati izolirane 
kable visoke napetosti, vendar 
bo za nas in za to, kar s proda
jo kupljene elektrike zasluži
mo, to najbrž predrago.« 

Popravila 
»v torek, 26. decembra, ko 

se je vse skupaj začelo, je bilo 
od 1120 transformatorskih po
staj 325 izven obratovanja. 
Vsaka postaja pa napaja pr i 
bližno šestdeset odjemalcev. 
Naslednji dan, v četrtek, je bi
lo izključenih le še 130 t rans
formatorskih postaj, v petek 
ob sedmi uri zjutraj pa samo še 
tri,« je rezultate ekip, ki so de
lale na terenu predstavil Čer-
nilogar. 

»Ko smo usposobih te po
staje, smo lahko začeli delati 
tudi na nizko napetostnem 
omrežju. Delamo že od 26., 27. 
decembra skoraj štiriindvajset 
ur na dan, saj se zavedamo, da 
je najpomembnejše, da odje
malci dobijo elektriko. Tako je 
brez elektrike prejšnji petek 
bilo le še okoli 1100 nizko na
petostnih odjemalcev. 

Težave 
Največji problem je nedo

stopnost terena, delavci Elek
tra pa se zavedajo, da je najpo
membnejše, da elektriko na j 
prej priklopijo bolnikom -
predvsem tistim, ki so priklop-
Ijeni na kisik. »Vendar,« je po
vedal inž. Dojer, »nas ljudje 
nočejo razvuneti«. To v zadnjih 
dneh občutijo tudi tisti, ki na 
Elektm dvigujejo slušalke in 
sprejemajo klice občanov, ki 
so ostali brez elektrike. »Naša 
dekleta jočejo, saj s t rankam 
nikakor ne morejo dopovedati, 
zakaj je prišlo do vsega tega.« 

Poskrbeti pa je potrebno tu
di za varnost delavcev, pri če
mer je ena glavnih težav v tem, 
da se plezalke v zamrznjene, 
mokre in ledene nosilce ne za-
pičijo dobro. Vendar pa je, 
pravi Dojer, za varnost dobro 
poskrbljeno; vsi, ki delajo na 
omrežju, morajo vsako leto 
opravljati izpite, nevamost v 
takšni situaciji pa je predvsem 
v tem, da je večina potrganih 
vodnikov na tleh. »Ti vodniki 
so lahko še vedno pod nape
tostjo in če ga človek pohodi, 
lahko pride do nesreče,« pravi 
inž. Dojer, ki s ponosom pove, 
da v času, odkar so se pričele 
težave s snegom, še ni prišlo do 
nobene nesreče. »To je med 
drugim tudi rezultat dejstva, 
da se naši delavci ves čas izo
bražujejo, ljudje pa ne razu
mejo, zakaj je njihovo delo ta
ko naporno in težko.« 

Sicer pa so v zadnjih dneh 
starega leta delavcem Elektra 
na pomoč priskočili tudi gasil
ci in gozdarji. Na novo je bilo 
treba postaviti podrte stebre 
(zaenkrat so postavili nado
mestne, ki naj bi zdržali do 

konca zime), ponovno napelja
t i potrgane vode, kar v takš
nem vremenu nikakor ni delo, 
ki bi se ga bil pripravljen lotiti 
vsakdo. Sneg je k sreči izolator 
elektrike, delo delavcev elek
tra pa je timsko. 

Na cesti, na primer, lahko 
padeš, se poškoduješ, če delaš 
z elektriko, p a . . . Ravno tako 
zelo kot je potrebna, je lahko 
tudi kmta . I n . . . ne izbira 
sredstev, ne cilja. Življenje la j 
ša skoraj celemu svetu, vendar 
se ne obotavlja. Dovolj je ena 
sama napaka, en dotik, napač
no izgovorjena beseda sode
lavcu . . . in ena glavnih prido
bitev zemeljske civilizacije se 
lahko v trenutku o b m e proti 
tistim, ki jim sicer zvesto 
s luž i . . . 

Zdaj 
V torek, 2. januarja, je bila 

na Celjskem na elektriko pr i -
klopljena večina odjemalcev, 
novozapadli sneg med novo
letnimi prazniki pa je povzro
čil še nekaj dodatne škode, ta
ko da je prišlo v torek do po
novnega izpada devetih t rans
formatorskih postaj, ki so že 

bile priklopljene. Zeu-adi no -
vozapadlega snega se sedaj 
podirajo stara drevesa, ki jih 
je potrebno posekati, kar de
lavcem trenutno vzame največ 
časa. Ekipe so v pripravljeno
sti, po besedah Milana Dojerja 
pa se trenutno najbolj bojijo 
časa, ko bo sneg začel kopneti, 
saj se bodo takrat sedaj s sne
gom obtežene veje sprostile te 
že, se dvignile navzgor in tako 
se lahko zgodi, da bodo ponov
no poškodovale vode. Vendar, 
pravi Dojer, zaradi tega do 
kakšne večje škode ne more 
priti . 

Ko se, vsa mokra in prezebla 
že od tega, ker sem morala do 
tja priti, poslavljam od delav
cev, ki nekaj deset metrov nad 
mano popravljajo nosilec in 
napeljujejo vod v gozdu nekje 
nad Laškim, vem, da se ne 
bom nikoli več pritoževala, ko 
televizija ne bo reagirala na 
pritisk t i p k e . . . Preden odi
dem, se ozrem na vrh stebra in 
jim zaželim vso srečo. Ta, zna
nje in dobri sodelavci so tisto, 
kar ti ljudje med opravljanjem 
svojega dela najbolj potrebu
jejo. 

NINA M. SEDLAR 

Napeljevanje poškodovane električne napeljave na hiši v okolici Laškega. 

S snegom obteženo, podrto drevo sredi gozda je podrlo nosilec 
električnih vodov in poškodovalo napeljavo. Delavci bodo 
postavili zasilni vod, ki bo moral zdržati do konca zime. 

Ves dan na preži 
Pa jo imamo. Novo televi

zijo namreč - Pop TV. Ker 
nisem ne televizijski ne lite
rarni ne kakršenkoli drug 
kritik, se lahko le amatersko 
pozabavam z delom novona-
stalega televizijskega pro
grama. 

V glasilu o začetku Pop TV 
je bilo nad člankom imeno
vanim Novice, napisano zve
neče geslo VES DAN NA 
PREŽI. Predstavljam si, da 
pomeni »ves dan« obdobje 
celega dne, se pravi ponoči 
in podnevi; »na preži« pa 
pripravljenost na to, da se bo 
nekaj zgodilo. 

Ubogi novinarji in kamer-
mani informativnega pro
grama Pop TV. Zakaj?Po ne
kaj dnevih, vzdržljivejši 
morda celo nekoliko kasneje, 
bodo verjetno neprespani 
počepali po tleh kot muhe. 
Ampak ne, seveda se motim. 

Vsi novinarji in kamermani 
seveda ne bodo delali naen
krat. Medtem, ko bodo eni 
opravljali svoj poklic, čakaU 
na preži (kot divje mačke na 
svoj plen) na vseh koncih in 
krajih naše dežele in ostale
ga dela sveta, bodo drugi 
lahko v miru počivah doma 
ali kjerkoli drugje. Vsem na
enkrat tako ne bo treba biti 
na preži, vsaj večino časa ne. 

Odrešilno in olajšujoče. 
Četudi mora pravi, razisko
valni novinar vendarle biti 
vedno pripravljen na vse. 
Tudi ponoči, celo v spanju. 

V redu. Ampak kako sem 
si oddahnil, ko sem v živo 
prvič gledal informativno 
oddajo Pop TV - 24 ur Ne, na 
Pop TV, vsaj zaradi te odda
je, ne bo nikogar pobralo od 
pretiranega dela, četudi bo
do vsi naenkrat cele dneve 
na preži. ZORAN PEVEC 



KULTURA 8 

Bdaraton smeha v SLO 
PteH Smelčl še Nevidna roka na OHrupoHoarom 

Dnevi komedije bodo stari 
pet let. Mali jubilej in hkrati 
praznik smeha bo v celjskem 
gledališču, od 19. januarja do 
11. februarja prihodnje leto. 

Organizatorji, ki so si pred 
leti zamislili to srečanje slo
venskih poklicnih gledališč, 
imajo te dni polne roke dela. 
Prav tako tudi domači ansam
bel, ki je, maloštevilčen kot si
cer je, še pred novo premiero. 

V nedeljo, 7. januarja, bodo 
premierno uprizorili Sama 
Sheparda Nevidno roko v reži
ji Primoža Beblerja. Po premi
eri pa so si izmislili še eno po
pestritev. V kadilnici gledališ
ča bo celjska skupina Strelni-
koff pripravila koncert. Pred 
novo premiero pa so v gleda
lišču, kot je to že v navadi, 
sklicali novinarsko konferen
co, ki bo danes, v četrtek. Se
veda bo beseda nanesla tudi 
na bližnje Dneve komedije, ko 
bodo gledalci ponovno spraše
vali »karta več?« Direktor gle
dališča Borut Alujevič pa bo 
tudi letos obljubljal: »Še niko
gar nismo pustili pred vrati!« 

Izbor komedij za prihajajo
če Dneve komedije obeta veli
ko smeha in zabave. Kot prvo 
bo v petek, 19. januarja, nasto
pilo kranjsko gledališče s ko
medijo R. Cooneya Vse ostane 
v družini. Naslednji dan bo v 
gosteh ptujsko gledališče ZA
TO s Turrinijevo Krčmarico. 
Ptujsko gledališče je prav pred 
kratkim postalo poklicno, 
celjskemu občinstvu pa se je 
prvič predstavilo že na lanskih 
Dnevih. Gledališki maraton 
smeha se bo teden dni kasneje 
nadaljeval s Stoppardovo ko
medijo Arkadija, v izvedbi 
ljubljanske Drame, PDG iz 
Nove Gorice bo zaigralo Pla-

utovo delo Kazina, Cankarjev 
dom iz Ljubljane pa prihaja v 
Celje s Cankarjevim Pohujša
njem v dolini Šentflorjanski. 
Mestno gledališče ljubljansko 
bo nasmejalo s Partljičevim 
Štajercem v Ljubljani. Tržača-
ni bodo zaigrali Modemodor-
ferjevo Travestitska svatba, za 
konec pa se bodo pred doma
čim občinstvom in žirijo, ki še 
ni znana, predstavili še Celja
ni. Odločili so se, da v konku
renco za komedij antska odlič-
ja uvrstijo Zorana Hočevarja 
igro Smejči, v režiji Francija 
Križaja. 

Podelitev laskavih naslovov 
bo v nedeljo, 11. februarja, 
dan po zadnji tekmovalni 
predstavi. Po razglasitvi pa bo 
občinstvo videlo še eno pred

stavo, gledališča Gavella iz 
Zagreba, Držičevega Dimdo 
Maroje. Izbor predstav za to
kratne Dneve komedije je res 
odličen in kljub veliki ponudbi 
je tudi povpraševanje za abon
majske vstopnice zelo veliko. 

Dnevi komedije v Celju so se 
prijeli in se razrasli v gledali
ško manifestacijo, festival z 
odličji za žlahtnega komedi
janta in žlahtno komedijant
ko, s proglasitvijo komedijan
ta posamezne predstave in 
sprenmimi prireditvami, na 
katere v celjskem gledališču še 
posebej opozarjajo. Pripravili 
so jih namreč prav zato, da bi 
na svoj račun v času Dnevov 
komedije prišli tudi tisti, ki ne 
bodo več mogli kupiti abon
majskih vstopnic (teh tako ali 

tako že zdavnaj ni več) ali pa 
vstopnic, za posamezne pred
stave. 

Na Odrupododrom in tudi 
na velikem odru se bo zvrstilo 
kar nekaj komedij, vrednih 
ogleda in pozornosti. Tako za 
21. januar napovedujejo na ve
likem odru Feydeaujevo Po
kojno gospejino mamo, gosto
vala bo Slovenska prosvetna 
zveza iz Celovca, Mariborčani 
obljubljajo Jermanovo seme, 
Evgen Car bo prišel z uspešni
co Poredušev Janoš, Celjani 
bodo dobili tudi Mačka v ža-
klu gledališča Dva obraza in 
tisto nedeljo, 4. februarja zve
čer še Večer z Iztokom Mla
karjem. 

Smeha in zabave več kot na 
pretek in takšno podobo na 
ulicah in izložbžih, naj bi izža
revalo tudi Celje, si želijo or
ganizatorji. 

MATEJA PODJED 
Foto: DAMJAN ŠVARC 

Celjani se bodo na Dnevih komedije predstavili s Smejči' 

Srednjeevropski 
Duty Free Sliop 

Piše: Tadej Čater 

Ko sem na eni od mnogih bo-
žično-novoletnih zabav, ki so se v 
mesecu decembru vrstile kot po te
kočem traku, ko je bilo treba kar 
nekoliko selekcionirati tista vabi
la, jih včasih kar nalašč spregle
dati itd., srečal nekdanjega založ
nika, enega prvih samostojnih za
ložnikov na Slovenskem, pionirja 
na področju zasebnega založniš
tva, direktorja založbe Emonica 
Dušana Cunjaka, sem si povsem 
nehote v zavest ponovno priklical 
tisto famozno in zloglasno odloči
tev, ki sta jo sprejeli založbi Mla
dinska knjiga in DZS: da se mar
ža v njunih knjigarnah zviša z 
dvajset na štirideset odstotkov. Cu
nj ak se je tega preprosto rešil. Raz
pustil je svojo založbo in se odlo
čil, da bo ustanovil svojo lastno 
knjigarno. Da knjig ne bo tiskal, 
marveč prodajal. Tisti bolj zlobni 
bi celo rekli, da je Dušan Cunjak 
postal zelo slovenski. Celo bolj pa-
peški od papeža. 

Ne razumete? Ja, Cunjak se je 
enostavno odločil, da bo počel toč
no to, kar počne večina Slovencev. 
Da bo prodajal. Da ne bo proi
zvajal, marveč prodajal. Pridru
žil se je skratka valu, kije v zadnji 
petletki zajel Slovenijo; ko so mno
gi ugotovili, da je bolj donosno po
ceni kupovati in drago prodajati, 
kot pa trdo proizvajati in poceni 
prodajati. Vsaj s knjigami je že ta
ko. Pa ne samo s knjigami. Sleher
na proizvodnja na Slovenskem -
to vsi vemo! - upada, krepi pa se 
trgovski center. In zakaj to ne bi 
veljalo tudi za knjige. Samo zami
slite si založnika, ki se trudi izdati 
knjižno delo, mu končno to tudi us
pe, nakar se mu vse skupaj zatak
ne pri prodaji; ne da bodo tisti, ki 
se podpisujejo pod lastništvo knji
garne na njegov izdelek kar lepo 
pozabili, ga potisnili tja nekam v 
kot najbolj zanikrne police, celo 
plačali mu ne bodo v nekem, reci

mo temu, doglednem času. Da o 
deležu, ki ga bo imel založnik od 
ene prodane knjige, niti ne govo
rimo. Je tako zelo zamerljiv. 'Zal. 

Torej! Bolj kot proizvajati se 
splača prodajati. Drži. Toda, kdo 
za vraga bo še proizvajal? A H dru
gače; kaj bo moč sploh prodajati, 
kopane bo proizvodnje? Prepro
sto; tuje knjige. Tujejezične lepo
slovne avtorje vprašljive kvalite
te, tuje kuharice, ki gredo menda 
zelo dobro v promet, pa vprašlji
ve priročnike... 

Zadeva je skratka hudo eno
stavna. Nafrankfurtskem knjižnem 
sejmu je dobesedno za drobiž moč 
kupiti avtorske pravice kakšne Vic-
torie Holt, pa Danielle Steell, pre
vodi so na Slovenskem itak tako 
zelo mizerno plačani, da to res ne 
predstavlja nekega bogve kakšne
ga stroška, in knjiga je pripravlje
na za prodajo. Toda, kje so slo
venski avtorji? Hja, teh pa v deže
lici, ki se spreminja v nek srednjee
vropski Duty Free Shop, ki meteo
rološko sega vse tja do Baltika, do 
zahodne meje Nemčije, do sredo
zemskega morja, v resnici pa le tja 
do mejnega prehoda Fernetiči na 
zahodu in mejnega prehoda pri 
Pirotu na vzhodu, itak ne bo nih
če tiskal. Teh pa trgovska dežela 
tako in tako ne potrebuje. 

Atlas Evropsice zgodovine 
Poleg Timesovega Atlasa 

sveta (za šolo in dom), ki je 
izšel pred časom pri Mladinski 
knjigi, je te dni izšel pri Slo
venski knjigi v Ljubljani še Ti-
mesov Atlas E\Topske zgodo
vine - 3000 let zgodovine na 
zemljevidih. 

Na 214 straneh najdemo 
prav vse, kar si pod tem naslo
vom lahko predstavljamo. Po 
razpadu Jugoslavije, Češko
slovaške in ZSSR je v Evropi 
nastalo 17 novih <h-žav. To je 
največja politična sprememba 
v razdelitvi naše celine po 1. 
svetovni vojni. Prav zato se je 
znana angleška založba The 

Times Books odločila pripra
viti ta atlas že v letu 1994, Slo
venska knjiga pa je bila prva 
med svetovnimi založbami, ki 
ga je prevedla in izdala le leto 
dni kasneje. V knjigi so obde
lana vsa najvažnejša dogaja
nja v evropski zgodovini od 
prvih držav na Bližnjem Vzho
du, prek vzponov Grčije, Alek
sandra Velikega in Rimskega 
cesarstva do vdorov barbarov, 
Arabcev, Mongolov in Turkov 
v Evropo. Opisana so najslav
nejša obdobja Frankovske dr
žave, Anglije, Habsburžanov, 
Napoleona in nacističnih 
osvajanj. Vse, vsaj nekaj časa 

stabilne razdelitve ozemelj so 
prikazane na večbarvnih, ra
čunalniško pripravljenih zem
ljevidih, ki se nam kot film ka
žejo skozi 3000 letno zgodovi
no. Na koncu knjige je doda
tek, ki govori podrobno le o 
ozemljih, ki so jih Slovenci na
seljevali skozi njeno zgodovi
no od prihoda v Vzhodne Alpe 
do konca 2. svetovne vojne. 
Knjiga je zelo dober priročnik 
vsem, ki jih zanima zgodovina 
našega kontinenta. Še posebej 
pa jo priporočamo šolnikom in 
učencem pri pouku zgodovine. 

CIRIL VELKOVRH 

Oilčutiliva nežnost suiie igle 
Ob letošnllh razstavah Jožeta Žlausa 

čeprav se zdi, da so številne 
grafične tehnike že zdavnaj 
vse povedale, je tudi res, da 
lahko vsak likovnik ustvari z 
njihovo pomočjo svojevrstno 
vzdušje. To je uspelo tudi Jo
žetu Žlausu iz Globoč pri 
Frankolovem, ki že nekaj časa 
razstavlja ne le v celjskem, 
temveč tudi v širšem sloven
skem prostoru. Trenutno raz
stavlja v Vegradovi upravni 
stavbi v Velenju. 

V pravkar minulem letu je 
imel kar šest razstav in sicer v 
Moravskih Toplicah, Kančev-
cih, Oplotnici, Metliki, Slo
venskih Konjicah in v Velenju, 
kjer so njegove grafike na 
ogled še do sredine tega mese
ca. Povsod je razstavljal cikel 
Lepote Slovenije, ki zajema 
vedute slovenskih krajev in 
njihovih posebnosti ter nekaj 
grafičnih prikazov nekaterih 
grbov slovenskih mest. 

Grafične tehnike so že od 
nekdaj priljubljeno izrazno 
sredstvo v likovnem izražanju 
Jožeta Žlausa. Čeprav mu je 
ljub tudi portret, se zelo rad 
vrača h krajinski tematiki. V 
njej lahko razvija svoje vide
nje grafičnih tehnik, med ka
terimi najraje posega po glo
boki jedkanici, še raje pa dela 
v tehniki suhe igle. Slednja mu 
je najbolj pri srcu zaradi tega, 
ker se mu zdi najbolj subtilna. 
Žlaus je nanu-eč mojster deta-
Ija, suha igla pa mu omogoča 
zelo realistično upodabljanje 
motivov. Njegov realizem je 
dosleden, toda umirjen. Zato v 
njegovih likovnih rešitvah 
najdemo tudi svobodnejše iz
peljanke, a nikoli zunaj pravil, 
ki so za realizem značilna. 

Čeprav v razstavljenih delih 
prevladujejo mestne vedute, je 
med njimi tudi kar nekaj upo
dobitev gradov, cerkva in de-
taljev mestne arhitekture. To
da avtor ne vztraja le pri njih. 
Prav presenetljivo je, s kakš
nim pogumom se loteva kra
jinskih pejsažev v isti tehniki 
in motivov, kjer prevladujejo 
organske oblike iz narave in 
jih je zelo težko ujeti v po
udarjeno značilnost, ki bi ta
koj izstopala. 

Enako uspešen je v številnih 
nalogah, ki se jih loteva kot 
ilustrator. Tako je s svojimi 
grafikami opremil pesniško 
zbirko Martina Zelenka in 
Jerneja Borovnika. Z ilustra
cijami portoroških solin je 
opremil 21. številko primorske 
revije Fontana. Njegove grafi
ke so realistično nazorne, teh
nično brezhibno izdelane in 
izrazno privlačne. 

DRAGO MEDVED 

Kondor in Lirlica 
Kot že vrsto let zapovrstjo, 

so tudi ob koncu letošnjega le
ta pri Mladinski knjigi izdali 
novosti iz dveh zbirk, Lirike 
ter Kondorja. 

Svet so sanje, sanje svet je 
knjižica, ki vsebuje izbrane 
prevode enega vodilnih imen 
svetovne romantike, nemškega 
literata Novalisa (1772-1801). 
Izbor zajema pesnitev Himne 
noči, roman Heinrich von Of-
terdingen ter različne eseje. 

V antologijo Modema slo
venska lirika 1940-1990 je 
uvrščenih 27 avtorjev, katere 
je izbral dr. Janko Kos. Po nje
govem mnenju gre za pesnike, 
ki so v okviru modernizma 
iskali nove poti in lasten 
umetniški izraz. 

Ullima creatura prinaša no
vele Draga Jančarja, enega na
ših najbolj cenjenih sodobnih 
pisateljev, ki ga mnogo preva
jajo tudi v tuje jezike. Eden 
najvidnejših španskih pesni
kov in dramatikov dvajsetega 

stoletja je po potovanju v ZDA 
napisal zbirko pesmi in v Kon
dorju so v celoti natisnjene 
pod naslovom Pesnik v New 
Yorku, mnogi pa zbirko poj
mujejo kot njegov ustvarjalni 
vrh. 

Zbirka Lirika prinaša tri 
avtorje, ki so hkrat i prvič v 
knjižni obliki predstavljeni v 
slovenskem jeziku. Alphonse 
de Lamartine (1790-1869) sodi 
med inovatorje francoske po
ezije v prejšnjem stoletju, in 
sicer z vidika aktualne roman
tične usmeritve. 

Vodilni predstavnik nemške 
nove romantike Štefan George 
(1868-1933) in dela, sestavlje
na s strogo formo in bogato 
metaforiko, prevodi pa pred
stavljajo celovit izsek iz opusa. 

Po mnenju likovne kritike je 
John Ashbery najboljši sodob
ni ameriški pesnik, navdihuje 
pa se pri francoskemu nadre
alizmu ter rojaku Waltu Whit-
manu. BORIS GORUPIČ 
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PRfREDITVi 
v Slovenskem ljudskem gle

dališču bodo jutri, v petek ob 
10.30, za Abonma Srednje trgov
ske šole I Celje, ob 17. uri pa za 
Abonma Srednje tehnične šole Ce
lje in Gimnazijo Lava Celje II, 
uprizorili predstavo Skušnja ali 
kaznovana ljubezen. V soboto bo
do isto predstavo ob 17. uri upri
zorili tudi za Abonma sobota po
poldan in izven. V nedeljo ob 
20.30 pa bodo za izven uprizorili 
premiero Sama Sheparda Nevid
na roka, ki j o je režiral Primož Beb
ler. . 

V Galeriji v Velenju bodo v 
torek ob 19. uri, odprli razstavo 
Slovenija odprta za umetnost -
1995. 

V avli hotela Dobrna bodo 6. 
januarja odprli razstavo del Vlada 
Geršaka, ki bo razstavljal do 26. 
januarja. 

V Ipavčevi hiši v Šentjurju 
bo do 20. januarja na ogled razsta
va Jožeta Tisnikarja 

V avli osnovne šole na Polu-
lah si lahko do 1. februarja ogle
date razstavo ob 100-Ietnici filma, 
ki sojo pripravili tamkajšnji sed-
mošolci. 

V Občinski matični knjižni
ci v Žalcu bo do 11. januarja na 
ogled razstava otroških ilustracij 
Jelke Godec Schmidt in Matjaža 
Schmidta 

V Pokraj inskem muzeju v 
Celju si lahko do 30. marca ogle
date razstavo Gotika na Štajer
skem, do 29. februarja pa tudi raz
stavo Gotika na Kozjanskem. Raz
stavi sta na ogled vsak dan od 10. 
do 18. ure, ob sobotah in nedeljah 
od 9. do 12., ob ponedeljkih pa je 
muzej zaprt. 

V Muzeju novejše zgodovine 
v Celju si lahko do 20. januarja v 

občasnih razstavnih prostorih og
ledate razstavo fotografij Gojmir-
ja Mlakarja 

V knjižnici v Šentjurju bo do 
konca januarja odprta samostojna 
razstava likovnih del gostje iz Ita
lije, Natali Adams. 

Union od 4. do 10.1. ob 16.30,, 
18.30 in 20.30 ameriški film De
vet mesecev; Mali Union od 4. do 
10.1. ob 20. uri ameriški film No
ra ljubezen; Metropol od 4. do 
10.1. ob 16. uri ameriški film Ni
maš pojma, ob 18. in 20. uri pa 
ameriški film Dredd. (Kinopodjet-
je Celje si pridržuje pravico do 
spremembe programa.) 

Kino Dobrna 6.1. ob 19. uri 
in 7.1. ob 17. uri ameriški film 
Umri pokončno. 

Kino Žalec 4.1. ob 20. uri ame
riški film Spi z menoj, 5.1. ob 20. 
uri in 7.1. ob 20.30 ameriški film 
Plitvi grob, 6.1. ob 18. in 20. uri 
ter 7.1. ob 18. uri ameriški film Ob
legani 2. 

Kino Rogaška Slatina 30. ob 
17. in 19.30 ter 31.12. ob 17. uri 
ameriški film Potopljeni svet. 

Kino Polzela 5.1. ob 19. uri 
ameriški film Nebeška bitja, 7.1. 
ob 10. uri ameriški film Opičje nor
čije, ob 18. uri pa ameriški film 
Johny Memonic. 

V Domu kulture v Velenju bo 
jutri, v petek ob 19. uri, predava
nje Marjana Marinškaz naslovom 
Po poti izvoljenega ljudstva - 1. 
del. V soboto ob 19. uri bo drugi 
del predavanja. 

V Levstikovi sobi Osrednje 
knjižnice Celje bo v ponedeljek, 
8. januarja ob 16. uri, predavanje 
in razgovor z mag. Milkom Miko-
lo, o Starih industrijskih podjetjih 
na Celjskem, do druge svetovne 
vojne. 

Novoletno darilo iz rok županov 
Novice Izveaie humanitarno akciio 

v uredništvu lokalnega tednika Novi
ce v Slovenskih Konjicah so se v predno-
voletnih dneh odločili, da izvedejo hu
manitarno akcijo. Tri priznane slikarje, 
člane sekcije konjiških likovnikov, so na
prosili, da zarišejo podobe mest Zreče, 
Vitanje in Slovenske Konjice. Umetni
kom - Didiju Lamovcu, Franciju Skerbi-
neku ter Bodižadarju Ščurku — so poma
gali dela dokončati konjiški župan Janez 
Jazbec, zreški župan Jože Košir ter vi-
tanjski župan Slavko Krajnc. 

Vse tri slike so kasneje odkupili na 
javni licitaciji, katere izkupiček je bil 
namenjen v dobrodelne namene. V minu
lih dveh dneh pa so vsi, ki so bili po 

nmenju županov in predstavnikov Rde
čega križa najbolj potrebni pomoči, le-to 
tudi prejeli. Izkupiček prodane slike Sta
rega trga Konjic (župana Jazbeca in 
umetnika Ščurka) je bil namenjen druži
ni Kroper, katere član je dvanajstletni 
David s cerebralno paralizo. Kroperjevi, 
ki upajo, da se bodo v bližajočem se letu 
lahko preselili v večje stanovanje, bodo 
denar porabili za nakup opreme Davido
ve sobe in zdravstvenih pripomočkov, ki 
jih potrebuje. 

Zreški župan Košir in Didi Lamovec 
sta narisala panoramo Zreč, izkupiček 
dela pa sta prejeli družini Emila Jelenka 

s petimi otroki in Irene Detiček, mame 
samohranilke in njeni štirje otroci. 

Izkupiček od prodane slike umetnika 
Skerbineka in župana Krajnca pa je bil 
deloma namenjen vitanjski osnovni šoli, 
oziroma učencem, ki se zaradi finančne 
stiske sicer ne bi mogli udeležiti šolskih 
izletov, zimske in letne šole v naravi ali 
kulturnih in naravoslovnih dni, ki so po
vezani s stroški. Del denarja pa je minuli 
petek dopoldne hvaležno prejela tudi Vi-
tanjčanka Milka Lamot, ki brez kakrš
nihkoli prejemkov sama živi v hriboviti, 
od centra nekaj kilometrov oddaljeni 
Hudinji. 

B.Z. 

Dobre igrače za vse 
v oddelku za družbene de

javnosti na občinski upravi 
Laško si želijo, da bi področ
je otroškega varstva letos 
obogatili še s povsem novim 
programom - tako imenova
no igroteko. 

G re za n e k a k š n o izposoje
valnico, v ka te r i bi si l ahko 
s tarš i izposodili p redvsem 
dobre igrače, k i so za rad i v i 
sokih cen v t rgovinah n e d o 
s topne mar s ika t e r emu o t ro 
ku. Poleg igrač b i bili v ig ro -
teki na voljo še neka te r i učn i 
p r ipomočk i za osnovnošolce, 
n a p r imer mikroskopi ter 
s reds tva za razl ične poskuse 
n a področ ju fizike, kemije in 
d rug ih šolskih p redmetov , 
izposodit i p a b i si bilo mogo
če t u d i o t roške vozičke, p r e -
vijalne mizice, o t roške sede
že za avtomobile , i n p o 
dobno . 

V L a š k e m so izračunal i , da 
b i za u red i tev p r i me rn i h 

prostorov, v ka t e r ih bi bi la 
izposojevalnica in skladišče, 
ter za n a k u p igrač in druge 
opreme pot reboval i okrog 7 
mili jonov tolarjev, kasneje 
pa bi si igroteka zagotavljala 
dena r z las tno dejavnostjo. 
Ker je težko pr ičakovat i , da 
b i občina l ahko sama zago
tovila zače tna sredstva, bodo 
s p rog ramom kandid i raU t u 
di p r i U r a d u repub l ike S lo 
venije za mladino , igrače p a 
bi nabavi l i s pomočjo spon
zorjev, zlast i t i s t ih p ro izva
jalcev in veletrgovin, ki se 
ukvarjajo z izdelovanjem 
ozi roma prodajo igrač , učn ih 
p r ipomočkov in op reme za 
novorojenčke. V igroteki b i v 
okvi ru p r o g r a m a j avn ih de l 
zaposUli mlade nezaposlene 
osebe z us t rezno izobrazbo. 

J I 

Nalstareiša Konjičanka 
dopolnila 99 let 

v minulih dneh je praznovala svoj devetindevetdeseti 
rojstni dan najstarejša občanka Slovenskih Konjic Pavla 
Šmuc. 

Krajanka Draže vasi zadnjih pet let sicer živi v Lam-
prehtinovem domu za starejše oskrbovance v Slovenskih 
Konjicah. Ob njenem visokem prazniku so jo obiskali 
sorodniki, znanci, prijatelji, predstavniki krajevne orga- . 
nizacije Rdečega križa ter konjiški župan Janez Jazbec-
Pavlo Šmuc, ki je kljub visokim letom še nedavno rada 
segla po pletenju in drugih ročnih delih, so presenetili s 
šopkom cvetja in veliko torto. 

B. z: 

Pomagajte pticam 
Pravljična podoba zimske pokrajine, ki tako dobro dene 

našim očem, pa ni prav nič dobrodušna do ptic. V visokem snegu 
in mrazu zelo težko najdejo kakšen zalogajček hrane, zato so 
največkrat lačne. Pomagamo jim lahko le ljudje s tem, da jim v 
krmilnice nasipamo hrano. Zato nam bodo svojo hvaležnost 
izkazale spomladi in poleti, ko nas bodo razveseljevale z lepim 
petjem in uničevanjem škodljivcev na sadnem drevju. Na sliki: 
Tudi Klanjškovi s Polzele so za ptice prav dobro poskrbeli. 

T. TAVČAR 

Barvite kompozicije 
V prostorih knjižnice v 

Šentjurju je pod pokrovitelj
stvom podjetja Limit iz Štor 
razstava mlade angleške sli
karke Natalie Marilene 
Adams. 

Umetnica je bila rojena ob 
koncu šestdesetih let v Vene
zueli, sicer pa ima državljan
stvo Švice ter Velike Britanije. 
Zadnja leta živi v Italiji, kjer 
je leta 1990 diplomirala na 
Umetnostni akademiji v Fi
rencah. Imela je že tudi več 
samostojnih razstav v različ
nih evropskih galerijah, za 
svoje dela pa je bila večkrat 
nagrajena. 

Kljub temu, da gre za sli
karko mlajše generacije, ima 
Adamsova narejen obsežen in 

po vsebini raznovrsten opus, 
ki obsega grafike, gravure ter 
slike. V Šentjurju je rsizstavila 
svoja slikarska dela, narejena 
v različnih predelih Sredo
zemlja. Njena likovna usmeri
tev je v večjem delu naravnana 
v abstrakcijo, medtem, ko gre 
pr i razstavljenih za krajinske 
prizore in skladno s tem, se je 
Adamsova odločila za izhodiš
ča z večjo prisotnostjo realiz
ma. Kljub temu je v posamič
nih delih mogoče identificirati 
močno prisotnost tendence, ki 
izhaja iz abstraktne zasnove. 
Omenjeno je še posebej evi-
dentno pri slikah, v katerih so 
prikazani detajli, oziroma 
izrezi iz krajine, in v takšnih 
primerih se osredotoča na 

obUke kamenja ali trav ter ra
ziskuje njihove formalne ka
rakteristike. 

Na razstavi prevladujejo 
krajine s panoramskim pogle
dom in ena njihovih značilno
sti je tudi v tem, da so razde
ljene v pasove. Vsak od njih 
prikazuje določen predel po
krajine, na primer travnik, 
morje in podobno. Omenjeni 
pasovi imajo dominantno bar
vo, in ta daje specifičen ton 
posamičnemu motivu. Adam
sova uporablja pretežno ži
vahnejše barve in tako pona
zarja pejsaže, prežete s toplim 
mediteranskim soncem in geo
grafskimi posebnostmi tega 
področja. 

BORIS GORUPIČ 

Gaia božična 
Marianca 

Pestro božično in novo
letno praznovanje je Ve-
lenjčanom in številnim go
stom iz širše okolice Celja 
pripravilo podjetje GOST 
iz Velenja v sodelovanju z 
Vinkom Šimekom, slikar
jem Jožetom Napotnikom 
ter več kot petdesetimi na
stopajočimi posamezniki in 
glasbenimi skupinami. Pr i 
reditev, ki je bila v Rdeči 
dvorani, je poživila mojstr
ska scena Jožeta Napotni-
ka. Praznovanje - poimeno
vali so ga Gala božična 
Marjanca - je svoje ime do
cela opravičilo. " 

J. MIKLAVC 

Nastopili pevci iz velenjskega Centra srednjih šol 
V cerkvi Svetega Martina v Šmartnem v Velenju je pripravil pevski zbor Centra srednjih šol 

prikupen božični koncert. Dijakinje in dijaki so pod vodstvom zborovodkinje, profesorice Danice 
Pirečnik, zapeli več božičnih in drugih pesmi. 

Vzdušje v cerkvi je bilo slovesno, prav ganljivo pa ob zvenu pesmi Sveta noč, ko so v temi vsi 
pevci prižgali sveče. Zbor bo pripravil podoben koncert ravno danes, 4. januarja, v cerkvi v 
Petrovčah, za katero mnogi menijo, da je prava akustična posebnost. JOŽE MIKLAVC 



Usodni trenutifi življenja 
Dt. Janko Čakš, zdravnik In direktor šmarskega Zdravstvenega doma o bitkah za življenje ter zaskrbljujočem upadanju števila rojstev 

Dr. Janko Čakš dela v ambulanti s sestro Slavico Nunčič. 

Za dr. Čakšem je bil napo
ren delavnik. V njegovi ambu
lanti, v Zdravstvenem domu v 
Šmarju pri Jelšah, predsilve-
strskega vzdušja ni bilo čutiti. 
Največ bolnikov se je oglašalo 
po prebolelih prehladnih obo
lenjih, precej je bilo admini
strativnega preverjanja zaradi 
bolniškega staleža. Med delav
nikom je ambulanto moral za
pustiti, saj so ga klicali zaradi 
nezavestnega moškega, za ka
terega se je izkazalo, da je do
bil prvi božjastni napad. Bilo 
je precej daleč, cesta pa na sre
čo urejena. 

Ko sva sedla skupaj, je bilo 
že sredi popoldneva, di. Janko 
Čakš pa je bil videti utrujen. 
Pogovor sva začela o gripi, ki 
je v državi še niso uradno oz
nanili. Torej o prehladnih obo
lenjih, ki jih je bilo ponavadi 
največ januarja in februarja, 
zdaj pa so nas mučila že od 
konca novembra ter ves de
cember. Zato je zabeležil veli
ko odsotnosti z dela, iz šole. 
Ljudje so se tega dne oglašali 
večinoma po prebolelih pre
hladih, ko previdnost, zaradi 
možnosti pljučnice, nikakor ni 
odveč. Med bolniki je bil nek
do z lažjo pljučnico ter deček z 
vnetjem srednjega ušesa. 

Z medicino v rodbini 
Dr. Janko Čakš izvira s 

kmetije v Orehku, iz Male Pri
stave, bližnje okolice Šmarja 
pri Jelšah. Njegovega očeta so 
poznali kot krajevnega želez
niškega prometnika, tako po 
očetovi kot materini strani pa 
se je več sorodnikov posvetilo 
medicini. Njegov stric, dr. Jože 
Čakš, je bil splošni zdravnik v 
Celju, teta Terezija Štumber-
ger medicinska sestra, stari 
oče, Anton Štumberger, pa 
iskani ljudski živinozdravnik. 
V gimnaziji je Janka najbolj 
veselila biologija, zato je tudi 
v maturitetni nalogi pisal o bi
ologiji človeka. Po uspešnem 
sprejemnem izpitu je študiral 
kot štipendist šmarskega 
Zdravstvenega doma, leta 
1977 je diplomiral, nato pa je 
po tukajšnji zaposlitvi opravil 
specializacijo iz splošne medi
cine. Od leta 1988 opravlja 
funkcijo direktorja šmarskega 
Zdravstvenega doma, ki zdru
žuje območje bivše šmarske 
občine oziroma petih novih 
občin. 

V svoji ambulanti je t r ikrat 
na teden, vključen je tudi v 
redno dežurno službo. Po od
ločitvi nekdanje Zdravstvene 

skupnosti dežurajo v treh kra
jih naenkrat - v Šmarju pri Jel
šah, Rogaški Slatini ter na ož-, 
jem Kozjanskem (izmenoma v 
Kozjem, Podčetrtku in Bistrici 
ob Sotli). Tako so posamezniki 
dežurni v enem samem mesecu 
po pet delavnikov ter en konec 
tedna, v času, ki se ne šteje v 
pokojninsko dobo. Dr. Čakš je 
povedal, da so zadnjič računa
li, da je zdravnik med 40-letno 
delovno dobo v službi dejan
sko 56 let. 

S kolegi iz šmarske zdrav
stvene postaje dežura na ob
močju nove šmarske občine, 
kjer prebiva 10 tisoč ljudi, 
med Podplatom in Grobelnim 
ter Sladko in Babno Goro. Ce
ste so v zadnjih letih bistveno 
boljše, uporabljajo terensko 
vozilo, ki premaguje strmine s 
pogonom na vsa štiri kolesa. 
Terenska vozila imajo v Šmar
ju, Rogaški Slatini in Kozjem, 
letos pa bi jih kupili še za po
trebe okolice Rogatca, Bistrice 
ob Sotli in Podčetrtka. Ko je 
dr. Čakš začel z dežuranjem, 
koncem sedemdesetih let, so 
imeli marsikje kolovoze, 
zdravnik pa je premagoval 
razdalje s preprostim fičkom. 
Zato je bilo potrebno tudi pe
šačiti, bolnika pa nositi. 

Nesreče se vrstijo 
Med dosedanjim delom ga je 

posebej pretresla poletna huda 
prometna nesreča pri Grobel-
nem, ko je reševal življenje 
fantu, ki se je vračal iz službe. 
Nekdo ga je zrinil s cestišča na 
travnik, fant pa je ostal vkleš-
čen v razbitem avtomobilu. 
Dr. Čakš se mu je uspel pribli
žati skozi prtljažnik ter začel z 
bitko za rešitev fantovega živ
ljenja. Imel je hude, različne 
poškodbe. Minute, ko so čakali 
sicer hitro posebno gasilsko 
ekipo iz Rogaške Slatine, so se 
zdele kot ure. Ko so prišli do 
fanta, je zdravnik za ponesre
čenca dodatno poskrbel, nato 
pa so ga brž odpeljali v celjsko 
bolnišnico. Fant je preživel, je 
nato izvedel, se veselil. 

Za leto 1995, za čas od po
letja do konca oktobra, se spo
minja precejšnjega števila tež
kih prometnih nesreč. Do hude 
družinske tragedije je prišlo 
na železniškem prehodu v 
Atomskih Toplicah, ko sta re
ševali življenja dr. Čakševa, 
njegova svakinja, ter dr. Kna-
pičeva. Ko pride na kraj nesre
če, najprej hitro presodi, komu 
je zdravniška nujna pomoč 
najpotrebnejša ter komu lahko 

pomagajo laiki. Dr. Čakš opa
ža, da imajo številni ljudje, 
vešči prve pomoči, tudi nepo
trebne pomisleke. Prenmogo-
krat gre za pravo bitko za živ
ljenje, ko odločajo minute. La
ni je 14-letnemu dečku, poško
dovanem po glavi ter neza
vestnemu, rešil življenje pri
padnik civilne zaščite iz me-
stinjske tovarne Bohor. V bitki 
z usodnimi, dragocenimi mi
nutami bi se fant, med čaka
njem na zdravnika, morebiti 
zadušil. 

Zdravniku je posebej težko, 
ko se sreča z rakom, tudi pri 
mladih ljudeh. Takrat je po
memben zdravnikov pristop, 
poznavanje človekove psiholo
gije. Njegov najmlajši bolnik 
je bil šestletni otrok, po dve
letni hudi bolezni ter zdravlje
nju v Ljubljani, pa je postal 
krepak fant. Ko se bolnik po 
različnih boleznih boljše po
čuti ali ozdravi, se z njim vese
li seveda zdravnik. V hudi sili 
pa je bil dr. Čakš večkrat celo 
porodničar. Doslej je pomagal 
na svet šestim novorojenčkom, 
dvema kar v avtomobilu, pred 
zdravstveno postajo. Vsi so 
zdravi, mu je znano. 

V svoji ambulanti se ukvarja 
zlasti s kroničnimi boleznimi 
srca in ožilja ter gibal, pred
vsem pri starejših ljudeh, pri 
mlajših pa z različnimi po
škodbami. Preseneča nekaj 
petdesetletnikov, s hudimi ok
varami kolkov, kar je v tej sta
rosti prehitro. Za razliko od 
drugih krajev je na območju 
šmarskega Zdravstvenega do
ma nekohko več žensk z ra
kom, kar je bržkone posledica 
slabo razvejane ginekološke 
službe, v preteklosti. Odkar 
imajo ginekologa, s sedežem v 
Rogašld Slatini, ki dela za po
trebe celotnega območja, je 
več zgodnjega odkrivanja hu
de bolezni. 

Veliko bolezni je zaradi nez
dravega načina življenja, zato 
poudarja potrebo po zdrav
stveni vzgoji. Na lokalni radi j
ski postaji, na Štajerskem va
lu, pripravljajo zato redno tor
kovo zdravstveno oddajo. Tam 
občasno sodeluje tudi dr. Jan
ko Čakš, osebno. 

Bo Obsotelje 
izumrlo? 

Med pogovorom je direktor, 
dr. Janko Čakš, spomnil tudi 
na usmerjenost v družinsko 
medicino, pa tudi na hišne 
obiske, ki jih je zadnja leta po 
državi veliko manj. Med h i š - , 

nim obiskom obenem spoznaš 
položaj družine, njihovo med
sebojno povezanost ter mož
nosti sodelovanja z zdravstve
no službo, je opozoril. Obiskov 
je manj tako zaradi drugačne 
organizacije kot zato, ker 
zdravstveno zavarovanje tega 
ne vrednoti posebej. Našega 
starega zdravstvenega sistema 
se dr. Čakš spominja kot dobre 
oblike zdravstvenega varstva, 
ki je lahko privarčevalo veliko 
denarja, potrebnega za bolniš
nično zdravljenje. Za bolnika 
pa je domače zdravljenje po
gosto ustreznejše od bolnišnič
ne gneče, s pomanjkanjem ka
drov, prezaposlenostjo. Za 
stari zdravstveni sistem meni, 
da je bil med najboljšimi v 
Evropi, saj je na osnovni ravni 
nudil tako preventivno kot ku
rativno zdravstveno oskrbo, 
pa tudi nekatere specialistične 
storitve. Zdaj to razbijamo, je 
nezadovoljen. 

Pri opravljanju zdravniške
ga poslanstva opaža vtsto ad
ministrativnih ovir, neusklaje
nost, neustrezna pravila ali 
položaj, pa naj bo v pristojnem 
ministrstvu. Zavodu za zdrav
stveno zavarovanje, v pre-
mlačni Zdravniški zbornici ali 
na drugih naslovih. Na ob
močju petih novih občin po
meni slaba gospodarska razvi
tost še vedno breme, zato je 
tudi premalo zdravnikov, pre
malo sredstev. Sedemnajst 
zdravnikov je za to območje 
premalo, opaža dan za dnem, 
potrebovali bi jih še osem. 

Za zasebno prakso v Slove
niji pa opaža, da se ponekod 
razvija stihijsko, prihaja tudi 
do izrazitih zaslužkarskih te
ženj ter do neusklajenosti s 
preostalo zdravstveno službo. 
Na celotnem območju Zdrav
stvenega doma Šmarje pri Jel
šah imajo dva zasebna splošna 

zdravnika, vsi preostali so 
ostali v državni službi. K pr i 
vatizaciji prispeva tudi vzduš
je v posameznih Zdravstvenih 
domovih, nesodelovanje. 

Da bi bilo drugače, si priza
deva na različnih ravneh. 
Vključen je tudi v občinsko 
življenje. V zadnjem šmar-
skem občinskem izvršnem sve
tu je zastopal interese zdrav
stva, zdaj pa je občinski svet
nik. Tam je pred kratkim pre
senetil zbrane z zaskrbljujoči
mi statističnimi podatki pa-
tronažne službe o izjemno hi 
trem padanju rodnosti. To je 
posebej očitno na območju Ro
gaške Slatine in Šmarja. Od 
leta 1990 do konca leta 1995 
je, iz leta v leto, v Šmarju 
upadlo letno število rojstev s 
140 na komaj 80, v Rogaški 
Slatini pa od 112 na 81. 

Pri zahtevnem delu mu je v 
oporo družina, ki si želi, da bi 
bili veliko skupaj. V zdravstvu 
je zaposlena tudi žena Zofka, 
ki dela v laboratoriju Zdrav
stvenega doma. Njuna sinova. 
Rok, ki ie v 3. letniku gininazi-
je, ter Žiga, ki zaključuje os
novno šolo, ne razmišljata 
glasno o medicini, očka pa ju 
tudi ne vzpodbuja. Živijo blizu 
Jelšingrada, prosti čas pa iz
koristijo za sprostitev v svo
jem vinogradu, v smeri proti 
Vrhu. Dr. Janko Čakš občasno 
pomaga tudi na kmetiji, kjer 
so njegove korenine. Družina 
ima pozimi veliko veselje s 
smučanjem. Letos so bili na 
prvem snegu na Rogli, lani so 
smučali v Italiji. 

Z dr. Čakšem sva tega dne 
veliko govorila o življenju, ta 
ko ali drugače. Življenje je 
edino bogastvo, je zapisal neki 
znameniti mislec. Šmarski 
zdravnik se tega dobro zaveda. 

BRANE JERANKO 

Predavanje za icmetijce 
Kmetijska svetovalna služba Žalec tudi v letošnji zimi 

nadaljuje s tradicijo izobraževanja za kmetijce. Prva pre
davanja so že mimo, v tem mesecu pa jih bo še nekaj. 

Tako bo 10. januarja predavanje na temo Ekonomika 
pridelave mleka in mesa s predstavitvijo kataloga kalku
lacij, 17. januarja bo predavanje o preprečevanju mastit i-
sov pri kravah, 24. januarja predavanje na temo Vključe
vanje semenarjenja na kmetiji in 31. januarja na temo 
Sodobna tehnologija pridelave in prodaje jabolk. Vsa pre
davanja se bodo pričenjala ob 9. uri v l ine l jarskem domu 
v Žalcu. V okviru Strojnega krožka Žalec bo v začetku 
februarja predavanje Nova tehnika v kmetijstvu, članom 
Govedorejskega društva Žalec pa priporočajo predavanje 
o ugotavljanju pojatev in plodnostnih motenj pri kravah, 
ki bo prav tako prve dni februarja. -p. TAVČAR 

Dobra smuica v Libojah 
Smucisce v Libojah je edino v dolini na celjskem in zatorej toliko bolj dostopno tudi tistim, ki 

mmajo globokih žepov m seveda otrokom. To zimo jim služi tudi vreme, tako da je smučišče zelo 
?? oA°f vlečnici, dolgi po 350 m. Smučišče obratuje tudi med delavniki od. 
14.30 do 19. ure, ob sobotah, nedeljah in praznikih ter med šolskimi počitnicami pa od 9. do 19. 
ure. Imajo tudi nočno smuko. Ves obratovalni čas je na smučišču zelo živahno, še posebej med 
prazniki. Urejeno pa imajo tudi sankališče. X TAVČAR 
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Samo kdor ljubi, lahko vznaia 
Dr. Sanja Rozman je zdravnica in pisateljica. V času zad

njega knjižnega sejma v Ljubljani je pri založbi Dan Izdala 
knjigo z naslovom Zaljubljeni v sanje, v kateri je predstavila 
svojo izvirno metodo zdravljenja odvisnosti od odnosov, prob
lema, ki ga je nakazala že v svoji prvi knjigi Sanje o rdečem 
oblaku. 

Vas moti, kadar vaši knjigi 
uvrščajo med priročnike o sa
mopomoči? 

Za različne ljudi mora biti 
različna ponudba. Bo že vsak 
sam našel tisto, kar potrebu-
je.Tisti ljudje, ki pridejo k me
ni, pa so v mojih knjigah ali na 
mojih predavanjih začutili, da 
j e tisto, kar jaz pišem in govo
rim prav tisto, kar oni potrebu
jejo. To pa je že odnos. Ce ti 
ljudje preberejo mojo prvo knji
go, v kateri sem jaz opisala svo
jo življenjsko izkušnjo in mi po
tem v odgovor napišejo svoj 
življenjepis, j e to že odnos. Ker 
vsebuje nekaj pomembnega, 
nekaj zaupnega, nekaj, kar se 
ne pove vsakemu, včasih tudi 
najbližjemu ne. 

Napisati knjigo o svojem 
življenju pomeni izpostaviti 
se. Je to pogum? 

Količina strahu pred tem, kaj 
bodo rekli drugi, j e merilo ne-
vrotičnosti. In to zato, ker ne
vrotik razume svet kot nekaj na
padalnega, nekaj, kar ga bo kri
tiziralo in s tem prizadelo. Zato 
se j e pred svetom treba ščititi 
in ravno različne obrambe pred 
svetom so tisto, kar opažamo v 
nevrotičnem vedenju. Ta moja 
knjiga j e pravzaprav točka, na 
kateri sem bila ozdravljena, kaj
ti če bi j az ne bila ozdravljena, 
če bi še vedno bila nevrotik, si 
sploh ne bi upala zapisati svo
jih stisk v obliki, k i je dostopna 
vsakemu. Če sem to naredila in 
preživela, pa še nobenega bis
tveno negativnega odziva nisem 
doživela ob tem, j e zdaj moje 
stališče do sveta v temelju spre
menjeno. Moje stališče do sve
ta je , da j e svet dober in čisto 
varen. In zato mi ni treba biti 
več nevrotična, ker nimam več 
česa braniti. Ker ni več veliko, 
kar bi lahko odkrila v sebi in kar 
še nisem zapisala ali povedala. 

Različni ljudje se branijo 
različno. Od kod ta razlika? 

Prepričanje, da j e napaden, 
dobi človek v otroštvu, ko j e na
ravnan k ljudem, k iskanju lju
bezni in k odpiranju. Če je otrok 
v tem prizadevanju zavrnjen, to 
boli in da se pred tem zavaruje, 
se prične braniti in zapirati pred 
svetom. To je temeljna otroko
va izkušnja. Vse ostalo, kar na 
tej osnovi nastane, j e samo po-
jačevanje osnovnega občutka, 
da j e svet sovražen. Tudi j az se 
branim pred direktnim napa
dom, ne vidim pa v vsakem, ki 
mi prihaja nasproti, napadalca 
in zato tudi on mene ne doživ
lja kot take. Signale sovraštva 
si ljudje nezavedno pošiljamo, 
prav tako kot signale naklonje
nosti. 

V v s a k d a n j e m g o v o r u , 
predvsem pa v fllmu, litera-
tup in glasbi je ljubezen ne
kaj bolečega. Te samoumev
ne opredelitve je težko pre
magovati, celo občudujemo 
jih. Kje je razlika med "zdra
vo" in "nevrotično" ljubezni
jo? 

Ta razlika je stoprocentna, jo 
je pa težko dojeti, ker se obe vr-
sti l jubezni o b č u t i t a e n a 
ko. Vsak, k i je kot otrok izkušal 
ljubezen, povezano s trplje
njem, mora najprej dobiti dru
gačno izkušnjo. Dejstvo je , da 
ima človek potrebo, da razreši 
svoj notranji konflikt, k i j e na
stal z osnovno percepcijo, da je 
svet sovražen. Tak človek bi 
hkrati šel v svet in iskal ljube

zen kot osnovno naravno potre
bo, obenem pa bi se zaprl in 
skril, ker se boji biti prizadet. 
Te notranje konflikte rešuje ta
ko, da jih projicira navzven. So
vražnost postane del zunanjega 
sveta in človek se brani pred 
tem zunanjim svetom, kar vsee
no boli manj, kot pa če napada 
samega sebe. In v tej projekciji 
notranjih konfliktov navzven se 
zgodi, da izbira "prave" ljudi, 
tiste, s katerimi lahko isti način, 
ki ga je že kdaj v otroštvu pri
zadel, ponavlja v neki lažni ve
ri, da ga bo to rešilo. To j e ti
sto, kar daje izbranemu člove
ku dodatno privlačnost. Vzemi
mo na primer odraslo žensko, 
ki je kot otrok trpela, ker j e oče 
stalno prihajal in odhajal. Kot 
otrok sprejme odločitev, da če 
j o ljubi, bo ostal. Kasneje izbi
ra le tiste moške, ki prihajajo in 
odhajajo, od njih kot dokaz lju
bezni zahteva, da kljub obvez
nostim ostajajo z njo. Če hoče 
odnos ozdraviti , mora nehati 
postavljati pogoje, saj ji to one
mogoča vedeti, kaj j e stvar od
nosa, kaj pa stvar njene nevro
ze. Ko j e v takem odnosu, j e 
njena notranja ljubezen zablo-
kirana v nevrotičnem simptomu 
in kadar ji partner ugodi, j e pre
pričana, da je to ljubezen. Tudi 
hčeram alkoholikov se dogaja, 
da si za partnerje izbirajo alko
holike. Kot po pravilu, da se 
vedno vrača ravno tisto, česar 
nočeš. To pa se dogaja le, do
kler človek ne opusti pričako
vanja, da bi v ljubezni moral iz
živeti svoje o t roške t ravme. 
Vedno znova ljudje povedo, da 
se z vsemi ljudmi odlično razu
mejo, razen z domačimi. To je 
zato, ker ravno v najbližje in po
membne ljudi projicirajo svoje 
pretekle travme. 

Ozdravili ste svojo nevro
zo in napisali knjigo. Kaj je 
tisto, kar vas žene, da usta
navljate terapevtske skupine 
in rešujete stiske drugih? 

Medsebojni odnos. Meni so 
ti ljudje pomembni, pomagati 
j im želim do mere, do katere so 
se sami pripravljeni spremeni
ti. To je tudi moja notranja po
treba in mislim, daje ena od na
ravnih zakonitosti, da človek ti
sto, kar se nauči, želi dati na
prej . Stvari se morajo gibati, 
morajo biti pretočne. Veliko j e 
ljudi, ki vedo več od mene in 
tudi tistih, ki vedo manj. Zakaj 
bi se vsi učili samo na lastnih 
napakah, ko lahko tisto, kar sem 
dobila od tistih, ki vedo več od 
mene in še dobivam, dam tistim, 
ki vedo manj. Človekova potre
ba Je, da komunicira in izrazi 
sam sebe. Preden sem napisala 
knjigo, sem se vprašala, kaj lah
ko Jaz sama, kot bitje, tukaj in 
zdaj, v konkretnih okoliščinah 
naredim, da bi iz tega, kar do
življam kot hudo, naredila ne
kaj dobrega in odgovor j e bil, 
da moram povedati svojo izkuš
njo naprej, da bom mogoče s 
tem komu drugemu, ko se bo 
znašel v taki situaciji, olajšala 
trpljenje. In očitno sem s knji
go zadela na nekaj, kar ljudje 
resnično potrebujejo, torej je 
prav, da sem se odločila dati 
svojo izkušnjo drugim. 

Knjiga je nastala v okolju, 
v katerem živimo in dr.Rugelj 
je to ocenil kot eno njenih 
prednost i . Kaj je v našem 
okolju takega, kar človeka še 
posebej zaznamuje? 

Če odgovor im s pomočjo 
transakcijske analize, so to zah
teve "bodi popoln", "ne bodi 
otrok" in "bodi močan", kar po
meni, da zelo močno občutimo 
zahteve družbe, da moramo bi
ti popolni, da moramo vse sami 
narediti, da moramo biti abso
lutno samostojni. Težko se pre
damo vodenju, težko priznamo, 
da ima tudi kdo drug lahko prav. 
Svoje trpljenje doživljamo kot 
notranji konflikt in trpimo v se
bi. Sicer pa nerada govorim o 
splošnih značilnostih kulture, 
ker na ta način izgubimo člo
veka, jaz pa ravno izhajam iz 
konkre tnega č loveka . Vsak 
konkretni človek ima v sebi na
mreč potencial za spreminjanje, 
j e bitje, ki presoja, se odloča, 
išče in je vsak hip sposoben vse 
razumeti in vse odpustiti. 

Na koncu knjige je priložen 
vprašalnik za sestavo življe
njepisa. Ali ljudem uspe od
govoriti na tako zastavljena 
vprašanja? 

Ta vprašalnik j e namenoma 
tako izčrpen, ker j e temelj dela 
na sebi, pri čemer so ravno ti
sta vprašanja, na katera človek 
ne more odgovoriti, najpomem
bnejša informacija. Življenjepis 
j e samoterapija, j e osnutek za 
samospoznavanje, je osnova za 
izdelavo zemljevida samega se
be, na osnovi katerega človek 
ve, na katerih področjih svoje 
osebnosti mora posebej delati. 
Pisanje življenjepisa je sistema
tičen način, da se pri iskanju sa
mega sebe postavi trdna osno
va, zaradi katere se v terapiji ne 
izpusti cela vrsta globalnih po
dročij, ki so nevrotično kodira
ne v glavi. 

Kaj je tisto, kar v knjigi poi
menujete z besedo bog in za
kaj? 

Ko v prvem delu knjige go
vorim o nevrozi, j e ta reč skrita 
v pojmu nezavedno, oziroma 
kolektivno nezavedno po Jun-
gu. V drugem delu govorim o 
zasvojenosti in še vedno operi
ram s pojmom nezavedno. Šele 
v tretjem delu, kjer od anonim
nih alkoholikov prevzamem po
jem stopnic, uvedem odnos "si
la višja od moje volje" in šele 
potem, ko razjasnim, kaj to je , 
si upam to tudi uporabiti. Bog 
za mene ni zunanji bog, ki nad
zira moje vedenje, ampak je to 
del človekove psihe in sicer v 
glavnem nezavednega dela psi
he, tisti del, iz katerega se na
paja človekovo veselje do živ
ljenja, do ljubezni, stika z dru
gimi bitji in iskanje smisla ter 
lepote. To je tisti del človeko
ve psihe, iz katere se mora v 

stresnih situacijah energetsko 
napajati zdrav človek. S tem de
lom svoje osebnosti je vsak člo
vek neločljivo povezan z vsem 
človeštvom, z njim se zaveda te 
svoje povezave in svoje funk
cije kot človeka. Ljudje, ki so 
tako strukturirani, da nimajo sti
ka s tem delom svojega neza
vednega, pravzaprav nimajo sti
ka z bogom. Vseeno je , kaJco te
ga boga imenujemo, bistvo je , 
da ni izven človeka, daje v člo
veku, da ni v telesu, ampak je v 
psihi. Ne gre za dve plati ko
vanca, materialno j e to snov, iz 
katere j e ta kovanec, duhovno 
pa j e oblika in informacija, ki 
j e na njem zapisana. Pri člove
ku j e material telo, vse, kar j e s 
tem povezano, duhovno, pa je 
druga kvaliteta, ki je popolno
ma neločljiva od telesa, ker člo
vek brez duha ne more obstaja
ti. Mi mislimo, da je človek te
lo, ko pa duša zapusti telo, telo 
v dveh minutah propade. Pred 
tem pa je toliko let nekaj bilo v 
tem telesu, kar j e samo sebi go
vorilo "jaz sem", čeprav se j e 
telo vsake dve leti popolnoma 
materialno spremenilo. Ko to 
"nekaj" izgine iz telesa, telo 
propade. Torej mora biti neka 
sila, ki deluje v obratni smeri 
od tega. kar propade, neka real
na sila, ki ohranja življenje. 

Koliko časa je človek spo
soben prenašati neskladja 
med svojo iluzijo in realnost
jo? 

Vsak človek si sproti gradi 
zemljevid sveta in se obnaša, 
kot da je ta zemljevid svet sam. 
Hkrati od zunaj dobiva informa
cije, ki j ih ves čas nezavedno 
primerja s svojo sliko sveta. Če 
ob tem trpi, to pomeni, da pri
haja do razlike med njegovo ilu
zijo in realnostjo zunanjega 
sveta. Logično je , da bo človek 
želel omejiti to trpljenje. Spre
menil bo ali sliko v sebi ali zu
nanji svet, če j e to v njegovi mo
či. Nujno za duhovno rastje, da 
neprenehoma popravlja sliko o 
svetu, ker j e nemogoče imeti 
popolnoma idealno sliko o sve
tu. Kadar pa j e to neskladje pre
veliko, se pri človeku pojavi ob
čutek, da se j e znašel pred zi
dom. Gre za zlom referenčene-
ga okvira, točka, ko spozna, da 
njegov zemljevid ni dober, da 
mora narediti novega. V trenut
kih, ko človek sesuje star refe
renčni okvir in preden zgradi 
novega, se počuti, kot da se mu 
j e dobesedho sesul svet. Za 
zgraditev nečesa boljšega mo
ra nekaj starega oditi. Problem 
so tisti nevrotiki, ki ne zmorejo 
dopustiti, da nekaj starega odi
de, da bi lahko zraslo novo. 

Specializirali ste medicino 
dela, v tem poklicu tudi dela
te. Obenem pa imate tera
pevtsko skup ino . Kako to 
dvoje združujete in ali sploh 
lahko govorimo o dveh različ
nih pristopih? 

V bistvu nisem nehala biti 
zdravnica, s svojo terapevtsko 
izkušnjo poskušam le dopolniti 
to vlogo. Kajti biti zdravnica j e 
neka vnaprej napisana vloga, v 
kateri opravim to, kar se od me
ne zahteva. Ker pa sem poleg 
tega, da sem zdravnica, tudi člo
vek, želim biti z ljudmi, s kate
rimi se srečujem pri svojem de
lu, v celostnih odnosih. To po
meni, da želim z njimi komuni
cirati na istem nivoju kot oni z 
menoj. Če jaz kot zdravnica lah
ko ljudi vprašam vse, se pa pri 
tem sama ne razkrijem, j e to do
kaz neenakopravnega odnosa. 
V terapevtski skupini, kjer gre 
za psihično spreminjanje ljudi, 
pa j e interakcija med terapev
tom in pacientom nujna. Nemo
goče j e pričakovati od človeka, 
da bo spremenil svoje vedenje 
zaradi nekega zunanjega priti
ska. Sprememba vedenja se lah
ko zgodi le, če j e človek pre
pričan, da se lahko od terapev
ta kaj nauči, to pa lahko temelji 
le na celostnem odnosu. Bistvo 
psihoterapije Je v tem, da mora 
človek, ki si sam ne zmore več 
pomagati in išče pomoč tera
pevta, za preseganje svoje sti
ske narediti nekaj, česar sam ne 
zmore in to na novem, višjem 
nivoju. V začetni fazi terapije 
človek to dela zaradi tega, ker 
verjame, da terapevt to zna, ker 
s e j e na nJega na nek način na
vezal. Gre za nek konkreten od
nos bitja z bitjem, ki povzroči, 
da j e pacient pripravljen nare
diti nekaj, kar izven tega odno
sa ne bi. In to Je tisto, česar me 
niso naučili na Medicinski fa
kulteti. Naučili so me tehnik de
la z ljudmi, niso me pa naučili, 
da moram v odnos s pacientom 
dati sebe . Globa lno pravi lo 
vzgoje je , da smeš nekomu ko
rigirati vedenje le, če ga hkrati 
kot bitje sprejemaš. Samo ose
ba, ki ljubi, lahko vzgaja. Zara
di vzpostavljenega celostnega 
odnosa bodo pacienti sledili te
rapevtu. Brez tega odnosa se ne 
bo zgodilo nič. 

IRENA DESTOVNIK 
Foto: MARJAN CIGLIČ 



Na krilih samote 
Intervju s pretJseiJnlliom klulta JaiJralnllt padalcev Celje, Dušanom Žnldarjem 

Leta 1972 je letel z jadrilico, 
štiri leta za tem presedlal na 
zmaja, pa odnehal in čakal na 
drug način letenja. Leta 1988 
so se pri nas pojavila jadralna 
padala in takrat je vedel, da je 
to tisto pravo. Dušan Žnidar-
,danes predsednik kluba celj
skih jadralnih padalcev. 

Pred ostalimi, ki so se tudi 
lotili tega športa je imel nekaj 
prednosti, ker je osnove lete
nja že poznal, čeprav se letenje 
s padalom ne more primerjati 
z letenjem z jadrilico ali z 
zmajem. 

Iz tistih časov se najbrž še 
, vedno spominjaš odrgnjenih 
kolen, zvinov, pa tudi strahu 
pred višino, padalo je namreč 
zelo mehka konstrukcija. Te je 
še kaj strah višine? 

Tisti, ki trdijo, da jih ni bilo 
nikoli strah višine, se ali lažejo 
ali pa so popolni norci. Padalo 
je mehka konstrukcija, ki jo 
lahko veter zelo hitro zapre in 
potem v spirali strmoglaviš 
navzdol. Takrat ti ne preosta
ne nič drugega, kot da odpreš 
rezervno padalo, ki pa je ne-
vodljivo. Potem začneš padati , 
podobno kot s klasičnim pada
lom, proti zemlji, in glede na 
to, da je povsod polno dreves, 
žic in vode, pristanek sploh ni 
enostaven. In takrat te je po
šteno strah. Sicer pa padalci 
vsako leto nad Žovneškim je
zerom treniramo takšne zasil
ne pristanke. Predstava je zelo 
atraktivna in takrat se zbere 
veUko ljudi, ki z zanimanjem 
opazujejo pisana in reklam 
polna jadralna padala na ne
bu. Od spodaj se namreč zdi 
zapiranje padala in potegova
nje rezerve precej nevarnejše, 
kot pa je v resnici. Tudi mene 
je bolj strah na tleh, ko gle
dam, kaj počnejo nekateri ko
legi, kot pa v zraku, ko imam v 
rokah komande. 

Jadralni padalci ste, ko sto
pate navkreber, da bi dosegli 
vrh hriba, s katerega namera
vate poleteti, podobni čmr-
Ijem. Oprtane imate nahrbtni
ke, ki so težki približno 20 ki
logramov, kaj vse je v njih? 

Najprej jadralno padalo, se
dež, čelada, kombinezon, vari-
ometer, rokavice in rezervno 
padalo, vse skupaj pa tehta in 
stane kar precej. Začetniku 
zadostuje bolj enostavno pa
dalo, ki ga lahko dobi za pri
bližno 1500 DEM. Kasneje, ko 
se malo izuriš, potrebuješ bolj
še padalo, in tako se hitro zgo
di, da nosiš v nsihrbtniku od 6 
do 7.000 DEM. 

Jadralni padalci poskrbite 
za precej zabavnih zgodbic. 
Vsake toliko časa kdo obvisi 
na kakšni smreki, podirali pa 
ste že tudi dimnike in capljali 
po vrtovih? 

Teh zgodbic je precej in na 
vsakem srečanju se jih ponov
no spominjamo. Med najbolj 
zanimivimi je tista, izpred 
dveh let. Takrat so namreč na
povedovali, da bo noč kome
tov. In ravno tisti dan si je moj 
kolega izbral za izvajanje svo
jih vratolomij. Letel je nad Ce
ljem, padel v negativni zavoj, 
odprl rezervno padalo, in ker 
ni podrl glavnega padala, je 
letel naravnost proti blokom, 
žicam in avtomobilom. Za pr i 
stajanje pa je našel zanesljivo 
eno najnižjih hiš v Celju in 
pristal na frizerskem salonu v 
Drapšinovi ulici v Celju, razbil 
nekaj salonitk, in zatem padel 
na vrt. Takrat so iz frizerskega 
salona pritekle ženske z navi-
jalkami v laseh in presunljivo 
kričale: Prvi komet je že 
padel!. 

No moj prijatelj jo je odne
sel z manjšimi poškodbami, v 
vrtu pa je napravil precej ško
de. Radič je povsem zmlel. 
Takšnih prigod je še nekaj, za
to velja nasvet: kadar v zraku 
vidite padalca z močno razšir

jenimi nogami vedite, da je v 
zraku precej živahno in da 
utegne pristati kjerkoli. 

Ljudje dostikrat zamenjuje
jo klasično padalo z jadralnim, 
čeprav je razlika ogromna. S 
klasičnim padalom se skače iz 
letala in samo pada navzdol, z 
jadralnim padalom pa je treba 
najprej vzleteteti, potem pa je 
mogoče jadrati tudi uro in več, 
če je termika ugodna. Kakšen 
je nasploh vzlet z jadralnim 
padalom? 

Jadralni padalci imamo svo
je štartne prostore. Običajno je 
to kakšna poseka ali travnik. 
Razgrneš padalo, zravnaš vr
vice, primes komande, tečeš 
nekaj korakov in se dvigneš v 
zrak. In potem pride eden naj
lepših trenutkov. Najprej je 
trema, zatem spoštovanje do 
neba in letenja nasploh in po
tem nepopisen občutek neod
visnosti in svobode. Tu je svet 
tišine in miru, nikjer ni niko
gar, le veter ti biča obraz. 

Doslej si se ukvarjal s sami
mi individualističnimi športi. 
Tudi z jamarstvom, muharje-
njem, vedno pa si bil sam? 

Vedno sem bil rad odvisen 
samo od sebe. Tako se navadiš 
samostojnosti, neodvisnost i . . . 

Muharjenje je druga tvoja 
strast? 

S prijatelji in znanci, ki nas 
je življenje prip)eljalo na po
vsem različne poti, se še vedno 
srečamo ob kakšni reki. Pona
vadi ob Soči, Idrijci, Kolpi, 
Savi Bohinjki. Te vode so zelo 
hladne, zato se moraš dobro 
opremiti. Poleg tega hodiš po 
reki kilometre in kilometre, od 
zgodnjega jutra pa vse do ve
čera, mečeš trnek, in če ti je 
sreča mila, ujameš tudi kakšno 
ribo. Skupina se razbije zju
traj, vsak muhari sam zase, 
opoldne se zberemo, spečemo 
meso, pa ponavadi ne ribjega, 
in gremo znova k reki. 

Kaj je v tem >kraljevskem< 
športu najbolj vznemirljivo? 

Tisti trenutek, ko zapneš ri
bo, jo potegneš k sebi, in ji 
vzameš svobodo, je zame naj
bolj razburljiv. Potem pa jo je 
treba ubiti ali vrniti v vodo. 
Vedno vrnem večino rib v vo
do, ker so najlepši okras reke, 
in tja tudi sodijo. V teh rekah 
lovimo s trnki brez ž&lusti, ta 
ko da se riba lahko tudi sname 
in je ne poškoduješ, če jo uja
meš na trnek. Boj z ribo je s 
tem bolj enakopraven, ker ima 
vendarle nekaj možnosti, da se 
reši. Zvečer pa, ko odhajam od 
vode, se ji v mislih vedno zah
valim za lep dan, ki sem ga 
preživel v naravi, med hribi, 
dobrimi prijatelji. 

Muharjenje je zahteven 
šport. Še posebej, če je reka 
ozka in polna grmičevja? 

V široki reki je to dokaj eno
stavno. Postaviš se na sredo 
reke in muhariš. Jaz se vsake
ga športa, ki se ga lotim, lotim 
temeljito. Preberem veliko 
knjig, treniram, preizkušam 
različne veščine. Če hočeš do
bro muhariti , moraš dobro 
poznati muhe. Jaz jih izdelu

jem sam, ponavadi ob zimskih 
večerih, v miru in tišini. Ta
krat že razmišljam, katero ri
bo bom ujel na muho, in kje 
bom muharil . Ko pride po
mlad pa takoj obiščem reko, se 
sprehajam ob njej in ugotav
ljam, kdaj bom lahko vrgel t r 
nek. Gledam, ali se Upani in 
postrvi že dvigujejo, na kakš
no muho se dvigujejo, in po
dobno. Aprila se potem začne 
ribiška sezona in ribiči smo, 
po tako dolgem lovopustu, že 
kar malo nestrpni. 

Jadralne padalce in ribiče 
druži še nekaj. To je smisel za 
pretiravanje. 

To je res. V naši družbi se ob 
primernem raztegu rok pogo
sto sliši: >Takšno ribo sem 
ujel!<. Padalci pa ponavadi 
pretiravamo glede časa jadra
nja v zraku. Čas ti takrat hitro 
mineva in večkrat si prepri
čan, da si bil v zraku že kakšno 
uro ali dve, pa je bilo samo pol 
ure. 

Precej si se ukvarjal tudi z 
lovom. Ker pa si moral hoditi v 
skupini z ostalimi lovci, si se 
športu kmalu odpovedal. 

Zelo rad hodim v gozd. Na
biranje gob je še zdaj eden iz
med mojih največjih konjič
kov. Vedno sem rad sam hodil 
po gozdu. Pred petnajstimi leti 
sem ustrelil srnjaka, potem pa 
nič več. Ne vem ali sem pre-
mehke duše ampak, po tem ni
sem nikoli več streljal. Z vese
ljem bi lovil, če bi bilo to dovo
ljeno z lokom. S puško, daljno
gledom in ostalo opremo, pa 
žival nima dosti možnosti za 
pobeg. Z lokom je izid precej 
bolj negotov. Žival najprej za
lezuješ z lokom, se ji približaš 
na razdaljo 20 do 30 metrov, 
kolikor je strelna razdalja za 
lok, žival pa ima kljub temu 
veliko možnosti za pobeg. 

Nekaj časa je v Celju deloval 
jamarski klub. V njem se vas je 
zbralo sicer malo, vendar ste 
bili zato toliko bolj vztrajni. 

Raziskovali smo rove, jame, 
brezna, čeprav s pomanjkljivo 
opremo. Imeli smo samo vrvi, 
ki so bile povsem neustrezne, 
in so se ob spuščanju v verti
kali raztegnile tudi za deset 
metrov. Enkrat smo zaradi 
takšnega spusta vsi dobili ope
kline po zadnji plati in, ker 
nismo imeli drugega, smo jih 
hladili z malinovcem. V tistem 
času smo, na primer, raziskali 
in dokvmientirali tudi Rezge-
čevo jamo, čeprav bi se obisk 
lahko enkrat slabo končal. V 
jami je namreč jezero, ki se ob 
večji količini padavin precej 
dvigne. Takrat smo obtičali s 
čolnom, malo nas je bilo strah, 
če bomo sploh lahko zapustili 
jamo, ampak, potem se je, ko 
smo nekaj ur mokri neprosto
voljno prebiU tam, vse srečno 
izteklo. 

Drugače pa si svojo kariero 
začel kot mornar? 

Takrat nisem mogel dobiti 
službe. Ker pa sem bil poln 
avanturističnega duha, sem se 
prijavil k Splošni plovbi Piran 

in prišel celo do krmarja. Po
membno mi je bilo samo to, da 
potujem. Obplul sem Afriko, 
in prišel tudi v Singapur in 
Južno Ameriko. Največji vtis 
pa je name naredila Afrika, 
ker je nekaj posebnega in pol
na nasprotij. 

Tvoji domači pravijo, da si 
se preizkusil domala v vsem. 
Nekaj skritih želja pa je najbrž 
kljub temu še ostalo? 

Res je. Ena mojih največjih 
želja je, da bi lahko za dlje 
časa obiskal Avstralijo. Rad bi 
še skočil iz letala in rad bi letel 
z balonom. Te želje namera
vam tudi uresničiti. 

VESNA LEJIČ 

Lani 1612 Icrvodajalcev 
Pri Območni organizacij i 

Rdečega križa Žalec so ob 
koncu leta naredi l i inventu
ro opravljenega dela. Čeprav 
so bili skozi vse leto akt ivni , 
se je največ dela nabra lo 
p rav v mesecu decembru , ko 
so poskrbel i za socialno š ib
ke druž ine in begunce. 

Socialno š ibkih d ruž in je v 
občini k a r 260, 80 pa je še 
beguncev, ki so p r i sorodni 
kih. Za oboje so pr ipravi l i 
božične pake te p redvsem s 
h rano , že pre j pa so delili 
t ud i oblačila in drugo. 

Po besedah sekre ta rke O b 
močne organizacije RK Ž a 
lec Majde Pilih, pa je najbolj 
množična dejavnost k rvoda 
jalstvo. V pre tek lem le tu so 
imeli 12 krvodajalskih akci j , 
zadnja je bila v Žalcu t ik 
p red božičem, udeležilo p a 
se je 192 krvodajalcev, k a r je 
v primerjavi s p rvo lan i spo 
mladi , ko je bilo 140 k rvoda 
jalcev, zelo veliko. Vseh sku

paj je bilo v minulem letu 
1612, skupaj pa so daroval i 
650 l i trov krvi . Zadovoljni 
so, ker število krvodajalcev v 
pr imerjavi z leti popre j , še 
napre j ras te . 

Tudi za letos načrtujejo 12 
akcij , od tega štir i za Zavod 
za transfuzijo krvi iz L jub 
ljane, ostal ih osem pa za 
Bolnišnico Celje, oziroma 
tamkajšnj i oddelek za t r a n s 
fuzijo krvi . T. TAVČAR 

Obisicali Maistrovega borca 
Albert Repnik s Polzele je edini še živeči Maistrov borec v žalski občini. 2. februarja bo 

dopolnil 97 let. Predstavniki občinske in krajevne borčevske oi^anizacije so ga obiskali tik pred 
novim letom. 

V Podvinu pri Polzeli, kjer sedaj živi pri snahi Ivici z dvema vnukinjama, sta ga obiskala Janko 
Cvikl, predsednik Občinskega odbora NOV in Avgust Palir, predsednik KO NOV Polzela. 
Srečanje je minilo v prijateljskem vzdušju, Albin Repnik pa je dokazal, da je kljub visoki starosti 
še vedno dobrega zdravja in bistrega uma. 

Živahno je obujal spomine na čas, ko je bil Maistrov borec, obenem pa nizal spomine na 
mladost, fantovska leta in drugo. Gostiteljem se je zahvalil za pozornost in darilo, njemu pa so 
zaželeli predvsem še veliko zdravja. T. TAVČAR 

Blagoslov konj na Štefanovo 
Na Štefanovo, 26. decembra dopoldne, so se pred cerkvijo Sv. Duha v Celju zbrali rejci konj iz 

celjske občine, župnik Drago Svetko pa je po starem običaju na god prvega krščanskega mučenca 
svetega Štefana blagoslovil konje. 

Vse do druge svetovne vojne je bilo tradicionalno blagoslavljanje konj na Štefanovo pri cerkvi 
sv. Štefana na Teharjah, vendar je kasneje ta običaj s porušenjem cerkve izumrl. Rejci konj iz 
celjske občine, med njimi tudi nekdanji furmani, pa si ga že nekaj časa želijo znova obuditi. 

Blagoslavljanje konj - na Štefanovo so jih pred cerkev Sv. Duha pripeljali 24 - je opravil župnik 
Drago Svetko. Lepo okrašeni konji, vozovi-zapravljivčki in vodniki konj so se po običaju 
postrojili v polkrog na trgu pred cerkvijo, vsak konj je dobil k m h in blagoslovljeno sol, vodnik pa 
kozarec vina. S prošnjo: >Sveti Štefan, ti naše konje varji, da bi bili vsi čili, zdravi !< je bil obred 
blagoslavljanja zaključen, rejci konj iz celjske občine pa napovedujejo, da bo spet postal 
tradicionalen. VESNA ČUČEK 

Prijavite se na Izlet 
Planinsko društvo Železničar Celje bo v začetku avgusta 

organiziralo sedemdnevni planinski izlet v Nizke in Visoke 
Trate na Slovaškem. Prijave in informacije sprejema do 30. 
januarja Milan Gombač, po telefonu 38-855. 

Po poteh Pohorskega bataljona 
Planinsko društvo Zreče vabi vsa planinska društva in ostale 

ljubitelje narave na 18. pohod po poteh Pohorskega bataljona, 
ki bo v soboto 6. januarja, na poti med Roglo, Peskom inj 
Osankarico. \ 

Avtobusni prevoz iz Slovenskih Konjic in Zreč bo med 7. in^ 
7.30 uro ter iz Osankarice oz. Lokanje ob povratku predvidoma: 
ob 13.30. Začetek pohoda bo ob 9. uri pri koči na Pesku, hoje pa 
bo za približno tri do štiri ure. MMf 



Novoletno srečanje z 
upokojenci celjske bolnišnice 

Splošna bolnišnica Celje je s 
1. januarjem 1993 postala sa
mostojen zdravstveni zavod. 
Kljub temu, da se kot več usta
nov mora prebijati skozi fi
nančne težave, že od začetka 
niso pozabili gojiti medčlove
ške odnose tudi s tistimi člani, 
ki so s trdim delom v svoji 
opravljeni delovni dobi pri
spevali k razvoju bolnišnične 
dejavnosti na Celjskem. 

Že prvo leto so pred najlep
šimi prazniki, božičem in no
vim letom, pripravili sprejem 
upokojenih sodelavk in sode
lavcev. Lansko srečanje 20. 
decembra v veUki avli celjske 
bolnišnice, je bilo tretje. Po 
zavodovi evidenci razpošljejo 
vsako leto 595 vabil, na katera 
se odzove okrog 250 upokoje
nih. V pr ipravah jih vodi želja, 
da bi udeleženci čutili, da niso 
pozabljeni, da so še vedno za 
zavod, katerega osnovno po

slanstvo mora biti humanost, 
živi del bolnišničnega sveta. 

Finančne težave, s katerimi 
se srečujejo, in ki že desetletja 
pestijo bolnišnično dejavnost, 
jim onemogočajo obdarovanje. 
Skronmo jih pogostijo in po
darijo stenski koledar, tako da 
udeleženci začutijo ne le po
zornost, ampak tudi sedanji 
utr ip bolnišničnega življenja. 

Srečanje v letu 1995 so obo
gatili s kratkim programom 
zdravniki in medicinske sestre 
pretežno iz celjske bolnišnice. 
Medicinske sestre v vokalni 
sestavi Cvet so v uvodnem de
lu s spomini in simboliko pr i 
čarale čudovito predbožično 
vzdušje, saj je v hiši trpljenja 
in odrešenja z njihovo donela 
tudi Sveta noč, blažena n o č . . . 
Nevrolog Marko Zupan, velik 
mojster igranja na violini, jih 
je popeljal v umetniški svet, 
otroški kirurg Jože Robida pa 
je s svojo duhovitostjo požel 

nemalo smeha. Med srečanjem 
je za kratek čas poskrbel tudi 
vabljeni ansambel Mikula s 
svojimi šestimi harmonikarji. 
Prisrčen božično-novoletni 
nagovor direktorja zavoda 
mag. Aleša Demšarja, z željo, 
da se prihodnje leto spet sre-, 
čajo, pa je dal pečat temu sre
čanju. 

Cvetje, ki so ga upokojenci 
podarili glavnima organiza-
to r^ma , pomočnici direktorja 
Splošne bolnišnice Celje za 
splošne in kadrovske zadeve 
Štefki Presker, dipl. org. dela 
in direktorju mag. Alešu Dem
šarju, dr. med, v priznanje in 
zahvalo, je tudi dokaz vzgled-
ne poti do upokojenih src. 
Nihče nanu-eč nima rad svoje
ga zavoda, ker je velik, temveč 
zato, ker je njegov. In kdo bolj 
kot upokojenci zaslužijo ta ob
čutek? 

^ K.G. 

Humanitarna pomoč iz Vienne 
ž e pred približno 25 leti je na področju mednarodnih izmenjav mladine vzklilo sodelovanje 

med mesti Velenje, Esslingenom in francosko Vienno. 
Velenjska občinska organizacija Počitniške zveze Kažipot, specializirana za popotništvo, 

letovanja in potovanja mladine, je v decembru organizirala prireditev za mir in sodelovanje, ki so 
se je udeležili tudi predstavniki iz francoskega mesta Vieime. S srečanjem so obeležili obletnico 
plodnega sodelovanja vseh treh mest. Ob tej priložnosti gostje iz Vienne niso bili praznih rok, pač 
pa so pripeljali kar 10 ton himiani tame pomoči, zlasti v hrani, oblačilih in šolskih potrebščinah, 
ki jo bodo razdelili številnim slovenskim družinam, ki pomoč še kako potrebujejo. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Prišel je čas, krog' božiča 
v Splošni bolnišnici Celje so 

1. septembra 1995 dobili nove
ga bolnišničnega kurata g. 
Stanka Domajnka, lazarista, 
ki nadaljuje dolgoletno delo 
bolnišničnega kurata g. Tonč
ka Rataja. 

V skladu z navodili Ministr
stva za zdravstvo republike 
Slovenije in vodstva celjske 
bolnišnice opravlja vse zadol
žitve, ki spadajo v delokrog 
bolnišničnega kurata skladno 
s hišnim redom celjske bolniš
nice. 

Dokler bolnišnična kapela, 
zasnovana kot ena izmed pr
vih v Sloveniji, ne bo gotova, 
so nedeljske in praznične maše 
ob 10. uri dopoldan v sejni so
bi kirurške službe v kleti stare 
stavbe. Zdravniško delo in de
lo medicinskih sester je orga
nizirano tako, da se jih bolni
ki, ki to želijo, lahko udeležijo. 
Oddelčne sestre so zadolžene, 
da težje pokretne oziroma ne-
pokretne bolnike, ki želijo pr i 
sostvovati cerkvenemu obre
du, pospremijo oziroma prepe
ljejo v sejno sobo kirurške 
službe in ob koncu sodelujejo 
pri vrnitvi na oddelek. 

Peta polnočnica po 2. sve
tovni vojni leta 1995 je bila, po 
prizadevanjih vodstva bolniš-;. 

niče in Cerkve, verjetno zad
njič v veliki avli bolnišnične 
novogradnje, v božičnem pi
smu bolniškega kurata bolni
kom in prijateljem je napove
dano namreč urejanje bolniš
nične kapele že takoj po praz
nikih. S tem bo tudi celjska 
bolnišnica stopila v krog Kli
ničnega centra Ljubljana in 
nekaterih drugih slovenskih 
bolnišnic, ki imajo že urejen 
sakralni prostor. Bolnišnične

ga kurata g. Stanjka Domajn
ka, ki je zadolžen tudi za pa
storalno dejavnost v celjskem 
Domu upokojencev, celjskih 
Zaporih in Psihiatrični bolniš
nici Vojnik, je v bogoslužju 
spremljal mladinski pevski 
zbor župnije sv. Daniela v Ce
lju Emanuel, pod vodstvom 
Bernarde King. Prisrčna je bi
la tudi mladinska obdaritev. 

K G . 

Lionsi tudi v Celju 
Prva akcila za metliclnskl aparat 

Velika mednarodna druži
na Lions klubov ima odslej 
svoj klub tudi v Celju. Kdo 
so lionsi in kaj delajo? Nič 
nimajo skupnega z levi, kajti 
Lions je ime, ki ga sestavlja
jo prve črke gesla Liberty, 
Intelligence, Our Nations 
Safety. Ustanovni člani celj
skega Lions kluba so se prvič 
sestali v Beli galeriji na Pre-
korju 5. decembra lani, 
uradna registracija pa bo 
opravljena letos spomladi. 
Predsednik celjskega kluba 
je Emest Zvar, direktor po
družnice Nove JLjubljanske 
banke v Celju. 

Leta 1917 je č ikaški zava-
rova ln ičar Melvin Jones, 
član enega od tedanj ih p o 
slovnih klubov, p res top i l ok
vir u tesnjenih k lubsk ih p r a 
vil in j ih razširi l . Novi k l u b z 
d rugačn imi pravi l i je k m a l u 
našel p ros to r pod soncem v 
mnogih mes t ih in k m a l u tud i 
v d r žavah zunaj meja ZDA. 
V Evropo so lionsi prišl i leta 
1948, v Slovenijo p a je idejo 

lion^^ma pr inesel le ta 1990 
Boru t Miklavčič, t a k r a t n i 
jugoslovanski genera ln i 
konzul v Celovcu. Vseh k l u 
bov v svetu je več kot 40 t i 
soč, o rganiz i ran i so v 170 d r 
žavah n a vseh pe t ih ce l inah 
in štejejo mil i jon in pol č la 
nov. V Sloveniji so k lubi v 
Ljubljani ( tam s ta dva) , K o 
pru , Mursk i Sobot i , Novem 
mestu . Bledu, Mar ibo ru (tu 
sta t ud i dva k luba) , v Novi 
Gorici in najnovejši je v 
Celju. 

Smot r i l ionizma so v u t r j e 
vanju in spodbujanju r a z u 
mevanja m e d na rod i sveta, v 
zavzemanju za načela dob re 
v lade in dobrega držav l jan
stva, v pr i spevanju k d r u ž 
benemu, ku l tu rnemu , socia l 
n e m u rn m o r a l n e m u b lago
s tanju d ružbene skupnost i , v 
združevanju k lubov v d u h u 
pri jatel js tva in medsebo jne 
ga razumevanja . K l u b m o r a 
b i t i kra j svobodne in o d p r t e 
r azp rave o vsem, k a r je v 
javno korist , v e n d a r n e n a 
izhodiščih s t r a n k a r s k e po l i 

t ike ali verske nes t rpnos t i . 
P redvsem p a se l ionist i p o 
svečajo dobrode ln im akc i 
jam, da b i t a k o mora lno , 
p redvsem p a gmotno p o d p i 
ra l i p redvsem slepe in s l abo
vidne, p a t u d i d ruge p r i z a 
de te ljudi, po t r ebne širše 
d ružbene pomoči . 

Kodeks l ionis t ične e t ike 
na l aga č l a n o m st roga p r a v i 
la, za to je bi t i l ionist , čas tna 
na loga v s lužbi javno d o b r e 
ga. Lionis t i se sestajajo d v a 
k r a t mesečno, v le tnem p r o 
g r a m u mora jo imet i j a sno 
opredel jene naloge. Celjski 
l ionisti bodo svojo p rvo d o 
brode lno akcijo usmer i l i v 
pomoč za n a k u p medic inske 
a p a r a t u r e in sicer za a p a r a t 
za neboleč preg led srca 
otrok. Že na u s t anovnem se
s t a n k u v Beli galerij i , je s h -
k a r J u r e Ceku ta ponud i l v 
avkcijo svoje graf ike. P r o d a 
n ih je bi lo deset graf ik in del 
tega izkupička je že n a m e 
njen za Omenjeno a p a r a t u r o . 

DRAGO M E D V E D 

Anton Mešič, predsednik 
KS Andraž nad Polzelo: 

»V minulem letu smo v naši 
krajevni skupnosti malo po
storili. Z denarjem od krajev
nega samoprispevka, edini ga 
še plačujemo v žalski občini, 
smo nadaljevali z deli pri 
gradnji mrliške vežice, ki jo 
bomo letos dokončali. Za to 
smo namenili 80 odstotkov 
sredstev samoprispevka, osta
lih 20 pa za posodabljanje 

cest. Do asfaltiranja smo pr i 
pravili približno 1500 m ma
kadamskih cest v zaselkih 
Lovce, Topolovec in v Sevčni-
ku. V Lovčah smo sanirali 
plaz. Denarja, ki smo ga dobili 
od občine Žalec, je bilo malo, 
zadoščal je le za redno vzdrže
vanje cest. Naša KS je tretja v 
občini, ki ima največ cest, že 
sedaj pa nas skrbi, da bo zavo
ljo obilnega snega zmanjkalo 
denarja za pluženje. Problem 
je tudi vodovod. Pričeli pa smo 
tudi z akcijo za gradnjo nove 
šole, saj je sedanja stara 110 
let. Prva seja iniciativnega od
bora bo prihodnji teden.« 

T. TAVČAa. 

Popravek 
v prispevku Konec leta 

pod stekleno streho, objav
ljenem 21. decembra 1995 v 
51. številki našega časopi
sa, smo pomotoma zapisali, 
da so zimski vrt celjskega 
hotela Celeia uredili delav
ci podjetja Pluton s Polze
le. Ureditvena dela so 
opravili delavci podjetja 
Pluton iz Svetega Lovrenca 
pri Preboldu. Prizadetim se 
za napačno objavljen po
datek opravičujemo. 

Težak na ulici se je prijel 
ž e nekaj tednov stoji v Lilekovi ulici v Celju potujoča prodajalna pekarne Težak iz Vitanja. 

Odlični pekovski izdelki in pecivo mamijo mimoidoče, da pokupijo skoraj vse, kar na prodajne 
police zložijo prodajalke, potujočo prodajalno pa pozdravljajo tudi okoliški uslužbenci in 
uslužbenke, ki ne morejo kaj, da ne bi pred aU med službo zavili po kakšen slasten Težakov 
izdelek. Ko smo vprašali naključno izbrane kupce v potujoči prodajalni, so bih vsi enotni, da je 
Težak popestritev za mesto, predvsem pa okusna vaba za kupce. 

Beli konj 
Zlatemu griču 

Zadnjo lansko sredo 
zvečer je v Domu kulture 
v Slovenskih Konjicah 
župan Janez Jazbec v 
imenu komisije za razvoj 
turizma podelil priznanja 
»beli konj« in »konjska 
figa«, ki simbolizirajo od
nos Konjičanov do ureje
nosti okolja. 

»Namen akcije, ki je 
po teka la skozi vse leto v 
sodelovanju s t edn ikom 
Novice,« je samozaves tno 
dejal župan , »je ta, d a 
Konjice postanejo na j l ep 
ši s lovenski kraj.« 

V minu lem letu je bi lo 
podel jenih osemnajst b e 
l ih konjev in št ir i konjske 
fige, med njimi pa je k o 
misija izbra la tud i dob i t 
n ika belega konja za le to 
1995. Prejelo ga je p o 
djetje Zla t i gr ič za vzorno 
urejene n a s a d e vinske t r 
te . Konjsko figo 1995 p a 
je komisija dodel i la l as t 
n ikom vile Marije, ki z 
zanemar jeno okolico kazi 
podobo kraja . 

B. F . 
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Kegljaško slavje 
in pelin v Zagrebu 
¥ drugI polovici minulega leta teniški uspehi Katarine Srebotnik, tretja zmaga kegljavk 
MIroteksa na svetovnem pokalu, rokometni spektakel v Golovcu In sramota v Zagrebu 

Plusi in minusi 
Boga morja je zamenjal -

bog morja! Namesto v Nep
tunu so se celjski vaterpolisti 
začeli združevati v Posejdonu 
in tako je dveletna agonija do
segla vrhunec z izločitvijo iz 
plavalnih vrst in ustanovitvi
jo samostojnega društva. A ni 
bilo bistveno bolje, tudi v na
slednjih mesecih se bo največ 
stvari sukalo okrog pomanj
kanja denarja, žoge v nas
protnikovih vratih pa bodo 
skoraj tako redke kot zmage. 

Voda seje penila tudi pod za
mahi veslačev in plavalcev. To
maž Javornik je v Špindlero-
vem Mlynu na mlad inskem 
evropskem prvenstvu na divjih 
vodah s kajakom osvojil brona
sto kolajno in v moštveni vož
nji skupaj z drugim Nivojevim 
reprezentantom Pavlijem Ku-
raltom še srebrno. Na olimpij
skih dnevih mladih v Bathu sre
brni kolajni za velenjskega pla
valca Andraža Valcia v delfi-
novem slogu in štorskega me
talca kopja Sebastijana Gro-
ska, še boljša je bila bera na po
letnih igrah specialne olimpia
de v Nevv Havenu. Dve zmagi 
kolesarja Venčeslava Zazjala 
in v namiznem tenisu srebro za 
Sebatijana Jakopa, na mladin
skem evropskem prvenstvu v 
plavanju 6. mesto Urške Roš v 
najdaljši disciplini in dva mala 
finala Matjaža Kolčana, v Ve
lenju pa se je na tradiconalnem 
Challengerju od smučarskih 
skokov uradno poslovil nekda
nji svetovni prvak Franci Pe
tek. 

Andrej Kučer j e v Škofji va
si ubranil naslov državnega pr
vaka v preskakovanju zaprek in 
se po zadnjem parkurju znašel 
v vodi sredi poligona, nakar so 
navdušeni člani domačega klu
ba, ki j e slavilo pol stoletja de
lovanja, okopali še mladinsko 
prvakinjo Jasmino Kapetan. V 
Celju je ostala tudi več kot če
trtina atletskih naslovov, toda 
velik uspeh so skazili številni 
organizacijski spodrsljaji, ki so 
usodno zamajali kandidaturo za 
organizacijo evropskega poka
la prve lige Bruno Zauli. V po
kalu Intertoto so nogometaši ve
lenjskega Rudarja doma izgu
bili s Tot tenhamom z 1:2 in 
Kčlnom z 0:2 ter v gosteh z 
Ostersom z 1:3 in igrali neod
ločeno z Luzemom 1:1. Publl-
kum je v prijateljski tekmi na-
digral Hajduk, toda v prvenstvo 
štartal z remijem proti Maribo
ru, čeprav j e z igralcem več v 
predzadnji minuti še vodil s 
3:1.. . 

Evropa, priiialamo! 
športniki so bili plat zvona. 

V evropske pokale se je uvr
stilo šest celjskih ekip, toda v 
proračunu mestne občine je 
bilo za 16 odstotkov manj de
narja. V Žalcu so ukinili fi
nanciranje delovnega mesta 
strokovnega delavca, čeprav 
v občini deluje kar 80 društev, 
politki mesta ob Savinji pa so 
pomirjevalno obljubljali usta
novitev Športnega zavoda Ce
lje in se kmalu potuhnili. 

Na svetovnem prvenstvu v at
letiki je bila Renata Strašek de
veta v metu kopja (59,10 m, v 
kvalifikacijah 60,26 m), Miro 
Kocuvan je v teku na 400 me
trov izpadel v kvalifikacijah z 
osebnim rekordom 49,45, Gre
gor Cankar pa je v skoku v da
ljavo v vseh treh serijah presto
pil in ostal brez uvrstitve. "Ni
koli še nisem skakal tako dobro 
in obenem tako slabo. Največ 
za deset centimetrov sem pre
stopil, skoki pa so bili dolgi 
okrog 830 cm. Na univerziadi 
bom osvojil kolajno in pozimi 
povsem spremenil zalet," je bil 
besen Cankar, medtem ko sta 
bila preostala celjska reprezen-
tanta zadovoljna; zlasti StraSko-
va, ki je čez nekaj dni na slovi
tem mitingu Weltklasse v ZUric-
hu zasedla 10. mesto z daljavo 
56,22 m. 

Jolanda Steblovnik j e v Nyi-
regyhazi v teku na 1500 metrov 
s časom 4:20,22 postala tretja 
mladinka Evrope, Anja Valant 
je bila v troskoku peta z držav
nim rekordom 13,54 m, Eliza
beta Randželovič j e bila v me
tu kopja deveta z 49,86 m, Se-
bastijan Grosek zadnji, v šta
feti 4x400 m pa je dokaj neo
pazno minil nastop Tine Jur-
čak. RokometaSi so žreb za no
vi start v evropskih pokalih za
puščali z mešanimi občutki: Ce
ljani so dobili slabega bolgar
skega prvaka Lulin, moštvo Go
renja pa favorizirani Lemgo. 
"Evropa, prihajamo," so svarili 
v taboru Celja Pivovarne Laš
ko in imeli na medcelinskem 
pokalu Marrane več težav z iz
gubljeno prtljago in podstavlje
nimi bombami, kot z nasprot
niki. Do finala so premagali 
Brago 33:23, Avstralijo 24:15, 
Dunkerque 30:18, PSG Asnier-
se 27:15,5e enkrat Brago 34:27 
in v odločilnem dvoboju kloni
li proti evropskemu prvaku El-
gorriagi z 22:23, toda Rastko 
Stefanovič je bil izbran za naj
boljšega igralca turnirja. V tek
mi za vstop v osmino finala no
gometnega pokala j e Oskar 
Drobne za Šentjur v Cankovl 
zabil kar sedem golov, alpini
stična odprava Andi 95 je os
vojila nekaj pettisočakov, nakar 
j e Aco Pepevnik z vrha Pasta-
rurija (5200 m) poletel s pada
lom, Dušan Debelak in Viki 
Mlinar pa sta "dričala na veli
ki nogi". 

Game, set, matcii 
Gregor Cankar je držal ob

ljubo. Na svetovnih študent
skih igrah v Fukuoki je z naj
daljšim skokom kariere 818 
cm osvojil bronasto kolajno, 
Robert Teršek je bil v metu 
kopja deveti z 72,18 m, Sašo 
Kragelj je na svetovnem po
kalu skupine B v motokrosu 
osvojil srebrno kolajni, pol-
ze l sk i l okos t re l ec G r e g o r 
Emeršič je v coumpoundu po
stal mladinski evropski pr
vak, voznik kartinga Aleš Pe
vec se v enaki konkurenci za
radi preihitrih startov in ok
vare motorja ni uvrstil v fina
le, vse pa je krepko zasenčila 
velenjska teniška igralka Ka
tarina Srebotnik. 

"Pri sedmih letih sem imela 
preveč energije, 'bajto' bi lah
ko razbila in odvečno energijo 
sem morala preusmeri t i v 

šport," se je teniških začetkov 
spominjala evropska in svetov
na ekipna prvakinja do 14 let, 
ki bo konec leta osvojila še po
samični Orange Bowl. Prvi lo
parje moral posoditi očetov ko
lega, ker Srebotnikovi novega 
samo za tečaj niso nameravali 
kupiti. Bodoča šampionka j e 
med drugim želela pri Rudarju 
igrati nogomet, po prvih velikih 
uspehih pa jo je zavistni trener 
zapustil, suspendiral in ji celo 
prepovedal uporabo igrišč, a je 
Srebotnikova tudi s samo repre
zentančnimi treningi zmagova
la. Boštjan Doberšek je postal 
državni prvak med dvojicami, 
Tjaša J e z e m i k med posamez
nicami, celjski nogometaši so 
po dobrih treh desetletjih v Ve
lenju končno zmagali v prvens
tveni tekmi (2:1), a ostali brez 
Čeliča, ki je na polčasu tekme 
po slačilnici metal dres. V os
mini finala pokala so v Canko-
vi dosegli rekordno zmago s 
17:1, Unior in Dravinja sta odi
grala prvi derbi po letu 1964, ki 
so ga v zadnji minuti dobili Zre-
čani z 1:0, pod koši pa se je že 
začela Euro sezona 

Kovinotehna je na startu Ko-
račevega pokala izločila Sze-
kesfehrvar (90:72, 74:74) in iz
padla z Efes Pilsnom (66:76, 
52:68), ženska ekipa Celja pa v 
svoji premieri v pokalu Ronc-
hetti proti Wolfenbattlu (63:89, 
63:70). Odbojkarske vrste j e 
stresla nova afera: ponarejen 
podpis Lucije Bivšek in nepra
vilna registracija Nevenke NŽler-
har za Zgomjo Savinjsko, ki je 
navkljub drugačnim zahtevam 
zaradi prestopka ostala med pr-
voligaSi. V Celju so neurejeni 
odnosi in prerekanja botrovali 
k ustanovitvi Savinje; za prve
ga moža je bil izbran F ranc Ko-
vačič, ki je tudi častni predsed
nik - Celja! 

Vse dobro 
stvari so tri 

Dunaj 1989 , Brat i s lava 
1991, Dunaj 1995. Vse dobre 
stvari so tri. Celje ima še tret
jič svetovnega klubskega pr
vaka v kegljanju za ženske. 
Miroteks je bil v okrožju Do-
naustadt najboljši že v pred-

tekmovanju in po novem star
tu z ničle končno prvi tudi v 
f inalu če tve r i ce : M i r o t e k s 
(Tkalčič 434, Šeško 446, Le-
d inek 455, G r o b e l n i k 4 0 | , 
K a r d i n a r 423 , P e t a k 460) 
2621, Jedins tvo (Hrv) 2585, 
E l e k t r o m u r e s ( R o m ) 2554 , 
Wien (Avs) 2474. 

Katja Ledinek v četrtem lu
čaju na polno ni podria niti ene
ga keglja, toda do konca je pad
lo pet devetk. Peti rezultat fina
la in solze. Solze sreče, veselja, 
žalost i . "Nocoj odhajam v 
Nemčijo. Ne bom se vrnila, os
tala bom pri Goranu," je živ
ljenjsko odločitev sporoči la 
mladenka, ki je na Dunaju šele 
četrtič nastopila za prvo ekipo. 
Z ničlo na polno! 

Celje je pred kvalifikacijsko 
tekmo za EP med Slovenijo in 
Češko (81:82) pripravilo še aka
demijo ob 50-letnici košarke v 
naši državi, ženska mladinska 
ekipa Kladivarja Cetisa seje po 
dveh bronast ih kolajnah na 
evropskem pokalu prvakinj v 
Ostravi uvrstila takoj za zmago
vito Moskvo, mladinci pa so iz
padli. Andrej Kučer je postal 
še pokalni prvak v preskakova
nju zaprek, Sašo Kragel j zma
govalec pokala Alpe-Jadran, Iz
tok Melanšek je za zmago na 
kolesarski dirki Po Hrvaški do
bil osebni avtomobil Škoda fe-
licija, a vseeno ni bil med ude
leženci svetovnega prvenstva. 

Rokometaši so v pokalu pr
vakov tekmi z Lulinom odigra
li v Laškem in Celju, štartali z 
rekordno zmago (38:16,35:16), 
toda za naslednjega nasprotni
ka dobili Zagreb, ki so si ga naj
manj želeli. Gorenje se je v po
kalu pokalnih zmagovalcev po
slovilo proti Lemgu (14:17, 
22:27), jezo pa sije nakopal vrh 
Športne zveze Celje. Ne toliko 
zaradi izločitve javnosti s skup-
čine, marveč zavoljo mačehov
skega odnosa občine in najbolj 
radikalni predsedniki so pred
lagali celo izločitev Celja iz 
imen klubov. Renata St rašek 
je morala še na tretjo operacijo 
v dobrih dveh letih: f)o komol
cu in kolenu je morala na reza
nje Ahilove tetive desne noge, 
toda še pred novim letom je za
čela s treningi in bila skupaj s 
Cankarjem in Kocuvanom iz
brana v skupino dvajsetih evi-
dentnih kandidatov za olimpij
ske igre v Atlanti. 

Aipsi(i Srbi... 
G r e m o , cela ha la : "Ce le , 

Cele!" Golovec je na Mar t i 
novo soboto doživel spektakel 
p a r excellence. Prva kvalifi
kacijska t ekma za vstop v ro
k o m e t n o ligo p r v a k o v med 
Celjem Pivovarno Laško in 
Z a g r e b o m (25:21) je bila še 
bolj nepozaben dogodek kot 
leto 1976, otvoritev dvorane 
in t ekma z Veležem. 

Dva dni pred tekmo je v pred-
prodaji zmanjkalo vs topnic , 
zadnjih nekaj sto je na dan tek
me pošlo v nekaj minutah. Na 
črno so bili posamezniki pri
pravljeni plačati tudi šestkrat 
višjo ceno, toda že čez teden dni 
druga skrajnost. "Alpski Sr-
b i+če tn ic i+domači izdajni-
c i=Cel je P ivovarna L a š k o " 
Transparent "dobrodošlice" v 
Zagrebu je bil povod za preki
nitev nadaljnjega sodelovanja 
celjskega kluba z dvakratnimi 
evropskimi prvaki, ki so povrat
no tekmo dobili s 25:20 in ze-
leno-rumeni so še drugič zapo
red ostali brez lige prvakov. 
Evropa zdaj. Tako blizu, a tako 
daleč. 

Za uteho se je reprezentanca 
z zmago proti Hrvaški z 22:19 
uvrstila na evropsko prvenstvo, 
mladi nogometaši pa so v Ce
lju premagali naše sosede s 3:2. 
M a r i k a K a r d i n a r je z 2. me
stom na svetovnem pokalu po
sameznic v Blanskem svojo 
zbirko kegljaSkih kolajn s sve

tovnih prvenstev in pokalov po
večala na številko 18. Košarkar
ji so kot prvi v Laškem odigrali 
reprezentančno tekmo in v kva
lifikacijah za EP premagali Fin-
ska(90:61), na Polzeli pa so bili 
po porazu domačega moštva 
proti Satexu v nevarnosti sod
nika in televizijci. Navijači so 
v navalu besa kratkomalo pre
rezali enega njihovih kablov, 
zato je Kovinotehna morala pla
čati več kot 700.000 tolarjev 
kazni, TV Slovenija pa je za 
odškodnino zahtevala nekaj de
set tisoč mark. Nogometno je
sen je Rudar končal pred Pub-
likumom, potem ko je povrat
no tekmo na Skalni kleti po zao
stanku z 0:3 dobil s 6:4. Obe 
ekipi sta se tudi uvrstili v polfi-
nale pokala, z mrtve točke se je 
končno premaknila ideja o se
litvi nogometnih tekem na Kla-
divarjev štadion, teniški ATP 
Challenger Crystal Cup pa seje 
iz Rogaške Slatine preselil v 
Velenje in se končal z zmago 
Romuna z nemškim potnim li
stom Alexa Radulesca. 

Leve in Puc 
za Evropo 

Za rokometno reprezentan
co Evrope sta na proslavi 50-
letnici l u k s e m b u r š k e zveze 
prot i Franci j i (30:37) zaigra
la tudi Iztok Puc in Aleš L^vc. 
" E v r o p a me cen i , " je rekel 
p e t k r a t n i s t r e l ec P u c , bol j 
sk romen pa je bil Leve. "Ne 
delam si u tvar , da so me iska
li. P r i l ožnos t sem dobi l po 
spletu okoliščin in vabilo ra 
zumem kot pr iznanje sloven
skemu rokome tu , " je razmiš
ljal celjski reprezentan t , ki Je 
zabil t r i gole. 

G r e g o r C a n k a r j e tretji 
športnik Slovenije in najboljši 
atlet, Sašo Sv iben je osvojil 
Zlato kolo, M a r i k a K a r d i n a r 
je že šestič kegljavka leta, Mi
roteks je tudi v desetem izboru 
najboljša ženska ekipa in klub, 
Sašo Kragel j je drugič zapored 
motociklist AMZS, Peter Tka
lec in Ksenija Maček sta slo
venska strelca leta s pištolo... 
M i r a n Rau te r je v Val d'Iseru 
osvojil prve superveleslalomske 
točke svetovnega pokala 1995/ 
96 in začelo seje olimpijsko od
števanje za 26. poletne igre mo
deme dobe, ki bodo ob 19. juli
ja do 4. avgusta v Atlanti. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC Rastko Stefanovič je bil najboljši rokometa! medcelinskega turnirja Marrane. 

Celjski nogometni as Simon Sešlar je na Skalni kleti blestel tudi v 
reprezentančnem dresu. 
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Košarkarji zapirajo ligo? 
^?!!^a!ogz^prememif0 tekmovalnega sistema, v katerem HI bile možnosti za napre-
dovanje zelo omejene 

Košarkarsko prvenstvo v 
obeh A ligah se bliža polovici, 
prednovoletna lokalna derbi-
ja sta dobila Rogaška In Co-
met, toda veliko več vznemir
jenja je povzroči l predlog 
KZS o spremembi tekmoval
nega sistema, ki favorizira do
sedanje položaje Jn močno 
omejuje možnosti za napredo
vanje. 

A-1 liga bi ostala dvanjstč-
lanska, končnico za naslov dr
žavnega prvaka pa bi igrala sa
mo prvi in drugi. Iz A-2 lige le
tos naj ne bi nihče izpadel in na
stali bi dve osemčlanski drugi 
ligi z geografsko razdelitvijo 
klubov. V končnico za napre
dovanje bi se uvrstila samo pr
vaka, na vzhod in zahod bi bili 
razdeljeni tudi tretji ligi in vsa
ka bi imela po deset klubov. 
Znova bi se v zgornjo končnico 
uvrstila samo prvaka, podobno 
bi bilo tudi s četrtima ligama... 
Klubi so pripombe morali po
sredovati do konca leta, o pred
logu pa bo šele februarja ali 
marca odločala skupščina KZS, 
čeprav bi vsaka sprememba mo
rala biti znana najmanj leto dni 
vnaprej. 

Dobro Izhodišče 
Rogle 

Zrečani so po visokem vods
tvu derbi vzhodne skupine C z 
Radenci dobili šele po podaljš
ku in so v ligaško končnico odš
li s štirimi zmagami in dvema 
porazoma. Prvenstvo se bo na
daljevalo 27. januarja; prvak se 
bo (v primeru veljavnega tek
movalnega sistema) neposredno 
uvrstil v višjo konkurenco, dru
gi, tretji in četrti pa bodo na dve 
zmagi igrali play-out z ekipami 

spodnjega dela lestvice B lige. 
Vrstni red pred končnico: 

Cerknica, Radenci, Jesenice 11, 
Rogla 10, Lenart 9, Šenčur 8, 
Vič, Črnomelj 6; za uvrstitev 
od 9. do 14. mesta: Podčetrtek, 
Anhovo, Rudar 7, Grosuplje 6, 
Žiri 5, Ruše 4. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC 

Matjaž Tovornik, Žarko Vujovič in Zoran Gole (z leve v svetlih dresih) - kako v naslednji sezoni? 

Koštomajeva srebrna 
Zaradi slabega vremena j e bilo pred tednom dni državno 

prvenstvo v slalomu za ženske odpovedano, toda na Rogli 
so naslednji dan vseeno izpeljali tekmo FIS, k i j e v posebni 
razvrstitvi veljala tudi kot mladinsko prvenstvo za leto 1996. 
Prvakinja je postala Lorbkova iz Maribora, druga pa je bila 
Barbara Koštomaj (Unior) in j e tako dosegla svoj največji 
uspeh. 

TOP 16 pred finalom 
v soboto in nedeljo bo v Golovcu zaključni del 4. turni r ja 

T O P 16,- ki se ga je udeležilo 161 kegljačev in 74 igralk. Na 
sporedu bodo izločilni dvoboji na dve dobljeni igri (moški 
15+25, ženske 10+20 lučajev), za tekmovalce klubov O K S Ce
lje pa samo finale. 

Naslova branita zmagovalec svetovnega pokala Albin J u v a n -
čič in podprvakinja Marika Kard inar ; v soboto bodo od 13. do 
19.30 ure dvoboji osmine in četrt finala, v nedeljo ob 13. uri vsi 
polfinale, naslednjo polno uro dvoboja za 3. mesto in ob 15. uri še 
veliki finale za skupni nagradni sklad 200.000 tolarjev. 

Par i osmine finala - moški: Urbanc-Nareks, Bizjak-Pintarič, 
Steržaj-Hribar, Stoklas-Štrukelj, Benedik-Kovačič, Salobir-Pogač-
nik, Vodeb-Gmajner, Kirbiš-Juvančič; ženske: Kardinar-Veber, 
Ribič-Zupanc, Grobelnik-Čanžek, Šeško-Šuštar, Urbanc-Zajc, Pe-
tak-Dremelj, Tkalčič-Čadež, Burja-Glivar. 

V posebni konkirenci tekmovalcev OKS so finalisti Turk, Vok 
(oba Kovinotehna), Milač, Grilanc (oba Kvit), Šlogar, Koštomaj 
(oba Strojkovina), Tratnik (Avto Celje) in Anžin (Demit). Finalni 
nastop na 200 lučajev bodo začeli v soboto ob 16. 30 uri, rezultati 
iz predtekmovanja se ne upoštevajo. 

Danes starta 
Publlkum 

v naslednjih dneh bodo s 
p r i p r a v a m i začeli vsi nogo
metni prvoligaši, kandidat i za 
P u b l i k u m o v o moš tvo pa se 
bodo prv ič zbra l i že danes . 
Novinca sta samo Tosič (Izola) 
in Pire (Krško), ki sta bila an
gažirana že za povratno tekmo 
četrtfinala pokala z Muro. Ra-
deški napadalec Zildževič bo še 
deset dni na preizkušnji , pri 
Emerš iču (Drava ) se za t ika 
okrog visoke odškodnine, za
menjave klubov pa so možne sa
mo še do konca meseca. 

ŽllnikvVeienlu! 
Serijo nogometnih pres to

pov na relaciji Celje-Velenje 
je t ik pred prazniki nadal je
val J an i Zilnik, ki se j e prese
netljivo preselil k Rudar ju . 

"Denar pri zamenjavi kluba ni 
bil pomemben, marveč prilož
nost za nov poskus izpolnitev 
načrtov: še enkrat zaigrati v 
Evropi in se morda končno pre
biti tudi v reprezentanco," pra
vi nekdanji kapetan Publikuma 
in v zadnji sezoni Šentjurja, ki 
bo priprave s svojim novim 
moštvom začel v soboto. 

Rudarjevi okrepitvi: Robert 
Pevnik in Jani Zilnik. 

Zreče: v 14. krogu C košar
ka r ske l ige R o g l a - R a d e n c i 
89:87 (81:81,58:45), Podčetr-
tek-Ruše 91:71 (35:40) , Le-
nart-Rudar 78:67, Vič prost. 
Končni vrstni red: Radenci 
23, Lenart, Rogla 21 , Vič, Pod
četrtek 17, Rudar 15, Ruše 12. 

Zagreb: na božično-novo-
letnem turnirju v judu med ka-
detinjami zmage Nareksove in 
med pionirkami Jurkovnikove, 
Dremlja, Frecetove, Nareksove 
in Lešnikove. Za Sankaku še 
šest srebrnih in tri bronaste ko
lajne ter ekipno 2. mesto. 

Šentjur: na novoletnem tur
nirju v šahu zmaga Gazvode 
15, sledijo Potočnik in Drobne 
po 13, Jazbinšek in Kolman po 
11,5 itd. V seštevku za leto 
1995: Gazvoda 77,5, Plahuta 
65,5, Kolman 51,5, Potočnik in 
Drobne po 50 itd. (D.P.) 

Šempeter: na božično-no-
voletnem šahovskem turnirju je 
bil najboljši Skok 8 pred Stor-
manon 7 in Peternelom 5. V 
Grižah je zmagal Zalokar (Trb) 
10,5, sledita Matko (Vel) 10 in 
domačin Vombek 9. (J. G.) 

Petek, 5,1, 
Košarka 

Slovenska Bistrica: Bistrica-
Kemoplast (15. krog B moške lige, 
18). 

Sobota. 6,1. 
Kegljanje 

Celje: finalni del 5. turnirja TOP 
16 (od 13. ure, še jutri). 

Košarka 
Polzela: Kovinotehna-Olimpija 

(19. 30), Maribor: BWC-Rogaška 
(19. krog A-1 moške lige, 20); Za
gorje: Zagorje-Pivovarna Laško, 
Sežana: Kraški zidar-Celje (19), 
Škofije: Koper-Comet(19. krogA-
2 moške lige, 20. 30),Prebold: Pli-
ma-Branik (17. 30), Šoštanj: Elek-
tra-Brežice (15. krog B moške li
ge, 18). 

Sreda. 10.1. 
Vaterpolo 

Ljubljana: Tivoli-Posejdon (7. 
krog I. lige, 20. 30). 

Košarka 
A-1 liga 

Moški - 1 6 . krog: Rogaška-
Triglav 96:93 (57:49); Novako-
vič 26, Mičunovič 25, Sušin, 
Jurkovič 13, Lerič 12, Mesič 5, 
Petrovič 2; Helios-Kovinoteh-
na 75:83 (42:44); Jagodnik 22, 
Zaletel 21, Petranovič 12, Ci-
zej 10, Stavrov 9, Tiller 6, Ko-
bale 3; Olimpija-Idrija 99:75, 
Republika-Interier 84:105, Li-
tija-Satex 73:87, BWC-Li to-
stroj 97:86. 17. krog: Kovino-
tehna-Rogaška 71:72 (38:29); 
Tiller 21 , Petranovič 18, Jagod
nik 9, Stavrov, Cizej 8, Zaletel 
7 za domače; Jurkovič 18, No-
vakovič 16, Lerič 13, Mičuno
vič, Sušin 11, Mesič 3; Lito-
stroj-Helios 85:73, Triglav-Re-
publika 77:97, Interier-Olimpi-
j a 81:73, Idrija-Satex 73:70, 
BWC-Litija preloženo. Vrstni 
red: Olimpija (+) 32, Interier 
30, Rogaška 28, Kovinotehna, 
Idrija 27, Litostroj 26, Satex 25, 
BWC (-) 24, Republika 23, He-
lios, Triglav (+) 22, Litija (-) 19. 

A-2 liga 
Moški - 16. krog: Celje-Pi-

vovama Laško 77:112(41:51); 
Čeko 2 1 , Grahovec 15, Kitek 
12, Jurak 9, Drobnič 8, Nidor-
fer 7, Jesenek 3, Gombač 2 za 
domače, Tovornik 47, Govc 21, 
Starovasnik, Blagotinšek 12, 
Vujovič 11, Gole 5, Durnik 3, 
G. Čop 1 za goste; Olimpija ml-
Comet 84:94 (47:46); Plevnik 
30, Šporar 21 , Benič 15, Želez-
nikar 12, Temnik 8, Kožar, Lu-
šenc 4; Loka-Zagorje 74:83, K. 
zidar-Krka 106:79, Ježica-Iliri-
j a 63:67, Slivnica-Koper2:0 bb; 
17. k r o g : Comet -P ivovarna 
Laško 75:63 (26:30); Plevnik 
27, Šporar 19, Nerat 14, Sivka 
8, Benič 3, Kožar, Železnikar 2 
za domače; Tovornik 33, Govc, 
Vujovič 8, Šoštarič, Dumik 4, 
G. Čop, Starovasnik, Blagotin
šek; Ježica-Celje 81:60 (33:25), 
Ilirija-K. zidar 93:97, Krka-Lo-
ka 74:83, Koper-Olimpija ml. 
99:86, Zagorje-Slivnica prelo
ženo. Vrstni red: K. zidar (+) 
33, Pivovarna Laško 30, Loka 
29, Comet, Krka 28, Ilirija 27, 
Jezica (+) 26, Zagorje (-) 23, 
Celje 2 1 , Slivnica (-2), Koper 
(-) 20, Olimpija ml. 16. 

li. liga 
ž e n s k e - 1 4 . krog: Ilirija ml-

Celje B 48:73, Rogaška-Seža-
na 63:82, Maribor ml-Jesenice 
77:49; zaostale tekme: Rogaš-
ka-Domžale 56:58, Šentvid-Ro-
gaška 92:41, Jesenice-Rogaška 

61:57. Končni vrstni red: Se
žana 27, Celje B 26, Šentvid 23, 
Mibex ml. 21 , Domžale 19, Ma
ribor ml. 18, Jesenice 17, Ro
gaška 14. 

Kegljanje 
TOP 16 Celje 96 

Kvalifikacije - moški: 1. Ur
bane (Isk) 1012 - rekord keg
ljišča, 2. Benedik 975, 3. Biz
jak (oba Plankstadt) 960,4 . Sa-
lob i r (Ce) 9 5 7 , 5. S teržak 
(Kons) 957 ,6 . Vodeb (Ce) 955, 
7. Stoklas (Rud) 943, 8. Kirbiš 
(Leoben) 936, 9. Juvančič 936, 
10. Štrukelj (oba Isk) 934, 11. 
Gmajner (Kons) 921, 12. Hri
bar (Rud) 918, 13. Pogačnik 
(Hid) 915, 14. Pintarič (Grad) 
908, 15. Kovačič 900, 16. Na-
reks (oba Kons) 896 ... 19. Br-
glez 890, 2 1 . Lešnik 888, 28. 
Klinar 867, 33. Cene (vsi Ce) 
863, 36. Glavič (Šoš) 857, 37. 
Rošer 854, 40. Šrot (oba Konj) 
853, 42. S. Fidej (Šoš) 845, 44. 
Kompan (Konj) 845, 47. L. Fi
dej (Soš) 842, 48. Sivka (Ce) 
841, 49. Tratnik (AC) 841 itd. 

Ženske : 1. Kardinar (Mir) 
479, 2. Urbane (Grad) 457, 3. 
Ribič (Trig) 456, 4. Petak 455, 
5. grobelnik 451,6.Tkalčič 450, 
7. Seško (vse Mir) 431, 8. Bur
ja (Rud) 427, 9. Glivar (Trig) 
425, 10. Šuštar (Kam) 424, 11. 
Čadež424, 12. Canžek423,13. 
Dremelj (vse Grad) 422, 14. Zu
pane (Mir) 422, 15. Zaje (Trig) 
419, 16. Veber(Treb)416.. . 18. 
Lesjak415,22. Špoljar412,31. 
Razlag (vse Mir) 400, 32. Ko
vačič 400,34. Jurše (obe Kome) 
395, 35. Gluvič (Mir) 395, 36. 
Salamon 395, 37. Oblak (obe 
Kome) 394,39. Lesnik 394 ,41 . 
Drev (obe Soš) 393, 43. Krneta 
392, 45. Košir (obe Mir) 391, 
47. Podbrežnik (Šoš) 388, 48. 
Stajic (Mir) 399, 49. Vengust 
(Kome) 387 itd. 

Območno prvenstvo 
Moški (2x200 lučajev; Šo

š tanj , Slovenske Konjice): I. 
Cene 1813, 2. Lešnik 1809, 3. 
Salobir 1808, 4. Klinar (vsi Ce) 
1808, 5. Dobrajc (Žal) 1772, 6. 
Žnidaršič (Konj) 1771, 7. Vo
deb 1766, 8. Mileč (oba Ce) 
1756,9. Rošer (Konj) 175.5, 10. 
Brglez (Ce) 1742, 11. L. Fidej 
1720, 12..Križovnik (oba Šoš) 
1715, 13. Podkrajšek (Žal) 
1704, 14. S. Fidej 1701, 15. 
Glavič (oba Šoš) 1700 itd. V fi
nalu bo 13. januarja v Celju na
stopilo 12 kegljačev, na držav
no prvenstvo se bodo uvrstili tri
je-

Madžarska.italija, Francija 
Rokometno prvenstvo se bo 

nadaljevalo 13. j anuar ja , Ce
lje Pivovarna Laško pa bo der
bi z Gorenjem preložila za ra 
di serije gostovanj na Madžar
skem, v Italiji in Franciji. Dru
gi del sezone se bo tako začel s 
šestimi močnimi t ekmami v 
dobrem tednu dni, a tudi z ne
k a t e r i m i ( z a č a s n i m i ) s p r e 
membami v ekipi. 

V celjskem moštvu bosta za
radi nastopa na svetovnem po
kalu (od 9. do 14. januarja na 
Švedskem z udeležbo najboljše 
osmerice z zadnjega SP) manj
kala hrvaška reprezentanta Puc 
in Načinovič, medtem ko bosta 
doma ostala poškodovana Šer-
bec in Jeršič. Vrzeli bosta zapol
nila mladinska reprezentanta 
Lubej (krožni napadalec) in Bil-

bija (levi zunanji), ki sta s tem 
vedno bližje vrnitvi v Golovec. 

Prvaki bodo za uvod jutri in v 
soboto v Veszpremu odigrali 
tekmi z udeležencem lige prva
kov Fotexom, v ponedeljek pa se 
bodo odpravili proti zahodu. 
Med potjo v Marseille se bodo 
ustavili v Italiji za tekmo z enim 
manj znanih italijanskih prvoli-
gašev, od 9. do 13. januarja pa 
bodo trenirali skupaj z OM Vi-
trollesom, za katerega igra osem 
svetovnih prvakov. Richard.son, 
Volle, Martini, Dellatre, Quin-
tin, Gardent, Ferreux, Munier in 
drugi rokometaši vodilne ekipe 
(in bodočih prvakov) francoske
ga prvenstva bodo nasprotnik 
11. in 13. januarja, vmes pa bo 
še tekma s Saračevičevim Istre-
som. Ž. Z. 



R E P O R T A Ž A 

Med Barbarama 
je zajokal Žan 
PtvI Slovenec v letu 1996 Je malt Žan Čopar Iz Nizke pri Rečici ob Savinji - Romi 
se Je iJve minuti čez polnoč 

2. j anuar ja , ko se je vsaj 
malo vneslo novoletno r az 
položenje, smo ponovno obi
skali celjsko porodnišnico. 
Tokra tn i obisk je bil dvak ra t 
lep: ker se je letos p rav v 
celjski porodnišnic i rodil p r 
vi o t rok v Sloveniji - mal i 
Žan , tret j i o t rok s impat ične 
druž ine iz Nizke pr i Rečici 
ob Savinji — in ker smo m u 
med d rug imi dar i l i š tevilnih 
sponzorjev podar i l i t ud i pe 
sem Novo rojstvo, ki sta jo za 
to pr i ložnost napisa la Ivo 
Knez, vodja okte ta S tuden -
ček in Ivica Cvikl iz Žalca , ki 
je pr ispevala tekst . 

Začeli smo z zamudo , saj 
je bila dežu rna ekipa z dok
torjem Igorjem Pircem še v 
operacijski sobi. Poseg je bil 
zahtevnejši od normalnega 
poroda, in bilo je pač t reba 
počakat i , da se je vse lepo in 
dobro končalo . Medtem so v 
avli porodnišn ice že p r i p r a 
vili vse, k a r sodi k lepemu 
novole tnemu sprejemu. L e 
poto notranjos t i je letos po 
dolgem času olepšal še p o 
gled skozi okno na snežno 
belo, neokrnjeno na ravo . 

Prišl i smo vsi, k i že t r i d e 
setletja hod imo v celjsko p o 
rodnišnico, d a čes t i tamo m a 
ter i , k i je p rva rodila v n o 
vem letu in seveda tud i vsem 
ostalim, k i so v p razn ičn ih 
dneh names to doma v bol 
nišnici . Obolelega direktorja 
glavnega sponzorja Trgov
skega podjetja Moda Cirila 
Zavolovška je t ok ra t z a m e 
njal njegov sodelavec Jože 
Kodre , Banko Celje je zas to 
pala I rena Mužič, cvet l ičar
no Ocvirk pa Lojze Ocvirk. 
Zlate zapestnice Z la t a rne 
Kragoln ik je izročil č lan k o 
lekt iva NT&RC Valter Le -
ben, dar i lo P r a ž a m e Tropic 
kava iz Žalca ob odsotnost i 
t ud i obolelega direktorja 
D a r k a Sukiča pa drugi č lan 
NT&RC Zla tko Bobinac . P o 

novno sta se izkazala s l ikar
ja Srečko Š k o b e m e in Niko 
Ignjat ič , ka te r ih najnovejši 
l ikovni deli bos ta podar jeni 
viseli na s tenah celjske p o 
rodnišnice. Ob govorjenju in 
izročanju dar i l p a sta za 
g lasbeno dekoraci jo poskr 
bela oktet S tudenček (lani je 
p raznoval 20. obletnico) in 
t r io Vikija Ašiča, ki bo letos 
apr i la p raznova l 25. oble t 
nico. 

Blaž Iz porodnišnice 
v novo hišo 

Tudi letos so bile vse t r i 
mamice , ki so rodile zadnja 
lani in prvi dve letos, v eni 
sobi. Ob vznožju sta ležali 
t ud i dve š t ručki . B a r b a r a in 
Žan , med tem ko je bila Ba r 
b a r a v d rugem pros toru . Ma
mice so bile raz igrane in ve
sele, saj so bile srečne ob n o 
vorojencih in sprejemu, k i so 
ga doživele. 

Mar t ina Vodišek iz T rob-
nega Dola v občini Laško je 
rodi la zadnja v letu 1995 ob 
11,11 dopoldne: »Doma že 
i m a m dva starejša otroka, 
ka t e r ima se je t ako p r id ruž i 
la še ma la Barba ra . Ime je 
izbrala s tarejša hčerka, sicer 
pa se tud i cerkvica v doma
čem Trobnem Dolu imenuje 
po sveti Barbar i . Hvala 
sponzorjem in NT&RC, p o 
sebej p a še zdravs tvenemu 
osebju.« 

Posebej nape ta je zgodba 
Magde Čopar iz Nizke, Reči
ca ob Savinji , ki je rodila p r 
va v novem letu ob 0,02, s 
tem pa je pos ta la tudi ma t i 
prvega Slovenca v letošnjem 
letu: »Od doma smo se odpe
ljali na silvestrovo, nekaj po 
deveti u r i zvečer. Z mano sta 
bi la mož in bra t . Sneži lo je 
in cesta je bi la težko prevoz
na, vendar smo vseeno prišl i 
prezgodaj v Celje. Ker še n i 
sem čuti la bližnjega poroda, 

smo se nekaj časa še vozili po 
p r a z n e m Celju. Po tem pa me 
je zagrabi lo , odpeljali smo se 
v porodnišnico, in dve m i n u 
ti čez polnoči je n a svet p r i -
jokal mal i Žan, ki je t eh ta l 
3890, velik pa je že 54 cm. 
Zdaj imam t r i o t roke in ne 
bo mi težko skrbe t i za vse. 
Mali Ž a n se bo odpeljal d o 
mov v novo hišo! Rodit sem 
se odpravi la iz s tare , vrni la 
se bom v novo hišo. Torej 
dvojno lepo novoletno dar i lo 
in če bo zdravje, bomo res 
najbolj srečni. Hvala vsem!« 

Drugi otrok, ki se je rodil 
letos, je bila Barba ra , ki jo je 
povila Marjeta Veber iz Ce
lja. Takega o t roka v celjski 
porodnišnic i še n ismo videli. 
Po dobrem dnevu rojstva je 

Ba rba ra ves koncer t sp rem
ljala t iho in povsem budna , 
kot da je na svetu že nekaj 
mesecev, razkur i la pa se je 
kasneje, v sobi, ko smo lahko 
tud i posneli avtent ičen n o 
vorojenčkov jok. Tudi Ve-
brovo Barba ro doma čaka 
skrbno vars tvo, lepa nega in 
l jubezen. 

Novo rojstvo Iva In 
Ivice 

Med št i r imi pesmimi , ki 
j ih je zapel S tudenček - P le 
ničke je p r a l a (nekdo je r e 
kel, da ni več ak tua lna , ker 
danes uporabl ja jo Pampers) , 
Zima in Franc , l ump si t i - je 
bi la posebne pozornos t i d e 

ležna nova p e a 
stvo, ki s ta jo a 
Cvikl iz Žalca ij 
Celja. 

Ivica Cvikl je 
pesmi povedala: 
porodi la lani pc 
začela sodelov; 
Knezom. Vse je 
spremeni la sva 
tretjo kit ico. Č( 
veliko napisala, 
p rva uglasbena 
k a r sem še post 
Pomeni mi tud 
bo sledila še 
teks ta sem p r 
odl ičnemu t rob 
cu Kompare tu 
bom sodelovan 
kom in morda 
skupinami . V c 
nišnici je vsaj j 
bit led.« 

Ivo Knez: »P 
izredno zahtevi 
lepim teks tom i 
Vesel sem, da t 
naprav i t i g lasb 
vse v celjski 
Hvaležen sem I 
kjer smo pese: 
neli.« 

Očetje ob pi 
ž a l so tud i 1 

porodnišnic i za 
rojstev kot leto 
rojstev močno 
leta 1990. Tako 
1990 še 2265 I 
1991 2082, 199! 
1952, leta 1994 
ka r 184 manj al 
se je v porodniši 
dvojčkov. Razve 
da se veča števi 
se odločijo za 
poroda . Ce jih 
1990 komaj 66, 
n i že 345 ali 64 
1994. 

Lani so v p o r 
bili t ud i novegs 
ka, saj se je dr. 1 
kojil, zamenjal 
Vladimir Webei 

Si lvestrsko el 
porodnišnic i s< 
dr. Jože Meško 
Arh , babic i Vali 
vrh in Andr i jan 
asistenci vseh os 
ki so po t rebn i 
in va rno delo, m 
obiska, 2. januai 
sprejeli dr. Igor 
Boris Drenik , bal 
U ž m a h in Drag 
glavno sestro Mil 
vič in še mnogi 
l jubeznivimi člaJ 

Zadnjerojenci leta 1995 in prvorojenci 1996 - srečno v mladih 

Vsem porodnicam je dopoldne 2. januarja popestril naš tradicionalni obisk... 

Sprejel nas je dežurni 2. januarja, dr. Igor Pire. . in pesem okteta Studenček ter Vikija Ašiča., 
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Trije bratci dobiii 
sestrico 

Da življenje res piše n e 
verjetne zgodbe, smo se l ah 
ko prepr iča l i tud i ob le toš
njem obisku, ko n a m je Lojze 
Ocvirk preds tavi l Romano 
Švab iz Petrove. Rodila je 29. 
decembra lani , in sicer svo
jega čet r tega o t roka , hče rk i 
co Zalo. V čem p a je čar 
zgodbe je povedala gospa 
Romana : »Doma imam ob 
možu t r i p r idne fante Blaža 
(13 let), Nejea (10) in Mat ica 
(6). Le ta 94 sem bi la v težji 
p rome tn i nesreči močno p o 
škodovana , in sem bila celo 
deset dn i v komi . Po ozdrav i 
tvi so mi zdravn ik i odsveto
val i novo nosečnost , kajt i 
ba l i so še kompl ikac i j za 
o t roka in mene. Pa se je vse
eno zgodilo, in n isem se od
ločila za splav, a m p a k sem 
u p a l a v najboljše, da se bo le 
rodi l zdrav otrok. Trije s ino
vi so - za čuda - želeli fantka , 
venda r so zdaj p r a v pr i je tno 
presenečeni , ko so dobil i se 
s t r ico Zalo. Obljubljajo ji, da 
bodo za njo res kava l i r sko 
skrbel i . Med nosečnostjo in 
med porodom, kot tud i zdaj , 
n i m a m noben ih težav, vse se 
je lepo in brez p rob lemov 
končalo . V veliko pomoč mi 

je vseskozi bi la dr. Mija 
Ocvirk, ki sem ji za rojstvo 
četr tega o t roka po vseh teža
vah še kako hvaležna.« 

Gospa Romana pa si vse
kako r zasluži pr iznanje , d a 
se je kl jub zdravs tvenim za 
ple tom odločila za čet r tega 
ot roka, k a r je v današn jem 
času skoraj že majhna p o 
sebnost . 

Tri želje 
v letošnji novoletni akciji 

v porodnišnic i so poleg že 
omenjenih sponzorjev in 
S tudenčka ter Viki j a Ašiča 
sodelovali še Valter Leben, 
Z la tko Bobinac , Edi Masnec 
in podpisan i av tor tega zap i 
sa. Ko smo si st isnil i roke, 
smo si zaželeli , da b i bilo l e 
tos končno le več porodov, 
da b i bili vsi otroci s svojimi 
mami cami in osta l imi d r u 
žinskimi člani zdravi , ter d a 
se spet dobimo ob 9. dopo ld 
ne 2. j anuar ja 1997. Čas beži, 
o t roci rastejo, naša akcija p a 
je - t ako se mi vsaj zdi - vedno 
lepša in bolj po t rebna . V ča 
su nes t rpnos t i je st isk roke 
in otroški jok, kasneje smeh, 
p rava blaženost . Naj t ako 
os tane! 

TONE VRABL 
Foto: EDI MASNEC 
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Interpelacija 
zoper premiera? 

Ustavni mehanizem omogo
ča predčasne državnozborske 
volitve, kijih zahtevajo Sloven
ski krščanski demokrati ob pod
pori nekaterih drugih političnih 
strank, le pod točno določeni
mi pogoji in v ustreznem po
stopku. 

Razpustitev državnega zbora 
in razpis predčasnih volitev sta 
možna le, če predsednik vlade 
zahteva glasovanje o zaupnici 
svoji vladi v državnem zboru in 
ne dobi podpore. Druga mož
nost se odpira z odstopom dr. 
Drnovška in posledično z neus
pešnimi glasovanj i o novih 
predlogih predsednika republi
ke glede mandatarja vlade. 

Doktor Drnovšku očitno niti 
na misel ne pride, da bi odsto
pil ali zahteval glasovanje o 
zaupnici svoji vladi v državnem 
zboru, ne da bi bil k temu prisi
ljen zaradi predhodne zahteve 
po glasovanju o novem manda
tarju vlade v državnem zboru. 
Če bo predloženo državnemu 
zboru g lasovanje o d rugem 
mandatarju, pa bo dr. Drnovšek 
moral sam sprožiti vprašanje 
zaupnice svoji vladi. 

Po informacijah Liberalne 
stranke se v skladu s temi ugo
tovitvami Slovenski krščanski 
demokrati pripravljajo na vlo
žitev zahteve po glasovanju o 
novemjsredsedniku vlade. Ni še 
znano ime, verjetno pa se bodo 
odločali med g. Peterletom ali 
g. Deželakom. Glede na posle
dice vseh teh potez ima takšen 
predlog Slovenskih krščanskih 
demokratov značilnosti klasič
ne interpelacije. 

Slovenski krščanski demo
krati se očitno odločajo za tak
šne korake zato, da bi dejansko 
dosegli predčasne volitve, saj 
brez takšnih potez njihova zah
teva nima nikakršne teže in bi 
jo njihovi partnerji lahko oce
nili le kot neuspešen političen 
"bluff". 

Slovenski krščanski demo
krati pa so resni politiki, ki ne 
blefirajo! 

LIBERALNA STRANKA, 
predsednik Vitomir Gros 

Človekove 
pravice 

Gotovo je deklaracija o člo
vekovih pravicah, ki jo j e pred 
4 7 . leti spre je la g e n e r a l n a 
skupščina združenih narodov, 
zelo dobro in pozitivno narav
nana ideja, ki pa je v državah s 
totalitarno in avtoritarno druž
beno ureditvijo ostala ne samo 
mrtva črka na papirju, ampak se 
je-spremenila v lastno nasprot
je tako, da so bili zaščiteni po
litični kriminalci in vojni hudo
delci, medtem, ko so poštenim, 
nedolžnim in pravičnim naprti
li krivdo in jih po svojih krivič
nih zakonih sodno preganjali. 
Nič drugače ni bilo pri nas v 
Sloveniji in Jugoslaviji, ko so 
naše oblastnike iz palače OZN 
zaman opozarjali na grobo kr
šenje človekovih pravic - tako 
glede verske svobode in ugovo
ra vesti, kakor tudi v odnosu do 
osebne lastnine, k i je bila mno
gim krivično odvzeta; omejeva
nje svobode govora, združeva
nja, političnega udejstvovanja, 
pravice do inovativne znanosti 
itd. 

Na srečo je to že zgodovina; 
na žalost pa j e sedanjost taka, 
da tudi prihodnost na tem po
dročju za poštene in dobre ljudi 
ni obetavna, dokler bodo storil
ci kaznivih dejanj - od vseh vrst 
nasilja in razvrata, do gospodar
skega kriminala, prav v varuhu 
človekovih pravic videli svoje

ga zaščitnika, medtem ko je na-
redko tisti, ki je na prestopniš-
tvo in kriminal pokazal, ovaden 
tožilstvu, oziroma sodišču. 

Tu ne gre le za pomanjkanje 
mehanizmov v smislu pravne 
države, ampak gre za pomanj
kanje volje, da bi te mehaniz
me, ki so izkaznica pravne dr
žave, ustvarili. 

Obstoječa šolska zakonodaja 
ter predlagana reforma in dopol
nitev v smislu (ne)vzgojne atei-
zacije, kakor tudi predlagani za
kon o verskih skupnostih, go
tovo nista prava inštrumenta za 
varovanje človekovih pravic, 
kakor j ih razume genera lna 
skupščina združenih narodov, ki 
je ta forum ustanovila. 

Ker so letos pekinške "levi-
nje" zahtevale, da se Vatikan iz
loči iz OZN, je umestno spom
niti na zanimivost, da seje prav 
Vatikan, oziroma Sveti sedež 
vedno najbolj dosledno prizade
val za enakopravnost in enako
pravnost med spoloma - med 
drugim tudi za volilno pravico 
žensk takrat, ko je še niso ime
le. Res lepa hvaležnost, ni kaj! 

IVAN GLUŠIC, 
Mozirje 

Pod cvetočo 
drnulo 

Kulturno društvo Lesično -
Pilštanj je k nizu že tradicional
nih prireditev, kot so Miholov 
sejem, Binkoštovanje, likovna 
razstava, dodalo še novo z na
slovom "Pod cvetočo drnulo". 

Krst prireditve smo doživeli 
17. 12. 1995 v kulturnem domu 
v Lesičnem. Na prireditvi, ki 
ima namen oživiti ljudsko izro
čilo v pesmi in besedi, nas je so
delovalo čez 70 nastopajočih. 

Razvrstili smo se pevci, god
ci, citrarka, trobentača in sicer 
prišli so iz ožje in širše okolice 
Kozjanskega. 

Tudi zanimanje je bilo pre
cejšnje, saj je prireditev obiska
lo cca 230 ljubiteljev ljudskih 
pesmi. 

Pohvaliti je potrebno zelo do
bro organizacijo članov KD, saj 
smo nastopajoči med drugimi 
presenečenji dobili tudi spomin
ska darila, na koncu pa smo bili 
tudi povabljeni na družabno sre
čanje vseh nastopajočih ob do
bro obloženih mizah, kjer se je 
pelo in igralo še dolgo v noč. 
Organizatorjem j e prvi korak 
uspel, pot naprej pa jim bodo 
pomagali gladiti pevci in god
ci, kijih v teh krajih ne manjka. 

Ker tudi sama rada prepevam, 
dobro vem, kako zna pesem 
združiti ljudi v prijateljstvo in 
dobro voljo, ki je v današnjem 
času še kako primanjkuje. Če bo 
ta prireditev postala tradicional
na, sem prepričana, da bo vsak 
konec leta v Lesičnem zanimi
vo za širok krog ljubiteljev ljud
skega izročila v pesmi in bese
di. In če bo pesem še dolgo ži
vela v deželi tej, Bistrica pil-
štanjske dmule nikdar ne bo od
nesla naprej. 

MAJDA REZEC, 
Prevorje 

Zdravniki na 
Madžarskem 

Komisija za zveze z zamejs
tvom in inozemstvom v okviru 
Slovenskega zdravniškega druš
tva je organizirala izlet zdrav
nikov v Porabje od 15. do 17. 
septembra 1995. Pot izpred Do
ma slovenskih zdravnikov v 
Ljubljani je vodila čez most na 
Muri v zdravilišče Moravče, od 
tam pa na Madžarsko do troje-
zičnega mesta Monoštra (Szent-
gotthard), ki je tudi gospodar
sko središče slovenskih vasi v 
Porabju. Potem, ko j e Zvezo 

S lovencev na Madža r skem 
predstavi la Marijana Sukič, 
urednica Porabja, lista porab-
skih Slovencev, nas je vodila 
pot v Sombathely. Tu smo se 
seznanili pod vodstvom ma
džarskih zdravnikov z organiza
cijo in delom v glavni župnijski 
bolnišnici (okrog 1500 postelj). 
Ogledali smo si porodniški in 
otroški oddelek te bolnišnice, ki 
oskrbuje samo komplicirane 
primere, ostale pa vrača v 3 
manjše bolnišnice v županiji, če 
je bolniška oskrba še potrebna 
ali pa domov. To je ena prvih 
bolnišnic, kije uvedla "rooming 
sistem", ko ima mati otroka na 
posebnem ležišču v premikajo
či se stajici pri sebi. V Sombat-
helyu smo videli še katedralo, 
izkopanine rimskega svetišča 
boginje Isis ter visoko šolo z 
lektoratom za slovenski jezik. 
Proti večeru smo pripotovali k 
Blatnemu jezeru. Prenočili smo 
v otroškem okrevališču Zanka, 
kjer so še do nedavnega letova
li sibirski otroci, kar potrjujejo 
tudi ruski napisi. Po počitku ob 
Blatnem jezeru smo si ogledali 
v Festeciscu grad Keszthely in 
še isti dan zdravilišče Heviz. 

Na poti proti domovini smo 
se na mestu nekdanjega Blato-
grada poklonili spominu slo
vanskih bratov sv. Cirila in Me
toda, ki sta s pomočjo samostoj
nega kneza panonskih Sloven
cev, Koclja, v davni preteklosti 
uvedla slovanski jezik v bogo
služje. 

Vsem, ki so organizirali in 
omogočili 51-tim slovenskim 
zdravnikom ta izlet, še posebej 
pa predsednici Komisije za sti
ke z zamejstvom in inozems
tvom, prim. Majdi Ostan, dr. 
med. in vodiču Janošu Palanc-
saiu, dr. med., ki nam je z od
ličnim znanjem madžarskegaje-
zika odpiral vrata po Madžar
ski ter porabski Slovenki Mari
jani Sukič za predstavitev živ
ljenja Slovencev na Madžar
skem in fotografije, iskrena hva
la. 

mag. KAROLINA 
GODINA, dr. med., 

Celje 

Pojasniio 
V Pismih bralcev objavlja

mo samo pisma znanih avtor
jev, zato mora biti vsako pi
smo podpisano z imenom, 
priimkom in točnim naslo
vom. 

Če j e mogoče, pripišite tu
di telefonsko številko, kamor 
vas lahko po potrebi pokliče
mo. Pismo ne sme presegati 
45 tipkanih vrstic. Daljša pi
sma bomo v uredništvu kraj
šali tako, da ne bo prizadet 
smisel sporočila. 

Po zakonu o javnih glasi
lih so uredništva dolžna ob
javiti le odgovor na objavlje
no informacijo ter popravek 
objavljene informacije, s ka
tero sta prizadeta pravica ali 
interes pisca, o ostalih pismih 
pa se odloča v skladu z ured
niško politiko. 

Plečnikov križ še 
kar v temi 

številne Celjane je pred ča
som presenetil lep Plačnikov 
križ, ki se je pojavil na stavbi 
Banke Celje. S svojo lepoto in 
umetniško vrednostjo je oboga
til stavbo, pa tudi mesto Celje. 
Poleti smo večkrat opazili tuj
ce, ki so se ustavljali v Vodni
kovi in Stanetovi ulici, dvigali 
glave in opazovali križ. Žal pa 
je možno križ opazovati le pod
nevi. Ponoči pa ta umetnina sto
ji v temi kljub temu, da sta pred 
njim nameščeni dve luči. Ti na

mreč še nikoli nista bili prižga
ni. 

Mnogi Celjani se sprašujemo, 
zakaj tako. Ali je osvetlitev res 
tako draga ali pa je vzrok kje 
drugje. Socialdemokratski krš
čanski forum je na pobudo svo
jih članov, pa tudi drugih Ce
ljanov, dal več pobud za osvet
litev križa ponoči. Obrnili smo 
se na Banko Celje, na nekatere 
stranke in občinske može, a od
govora nismo dobili. Bilo je ne
kaj obljub, a križ še vedno stoji 
v temi. 

Prepričani smo, da bi bilo po
trebno, zlasti v teh prazničnih 
dneh, križ osvetliti. Ne gre tu sa
mo za križ kot križ, čeprav ima 
za nas kristjane tudi to svoj po
men, gre tudi za njegovo umet
niško vrednost, ki bi jo tako lah
ko bolj približali mnogim obi
skovalcem Celja zlasti v večer
nih urah. Obenem pa bi s tem 
prispevali k zanimivosti in le
poti našega mesta. 

Socialdemokratski krščanski 
forum regije Celje 

Parkiranje pred 
vhodom 

Mnogi Žalčani, posebej pa 
prebivalci iz soseske okrog Tru
barjeve ulice in tamkajšnjega 
upokojenskega doma, smo si» 
oddahnili, ko so končno od tod 
odpeljali velikanski kup najraz
ličnejšega starega železa, ici ga 
je (pred vhodom v blok) dve le
ti kopičil J.E., bivši delavec Fer-
ralita - v prepričanju, da bo iz 
njega naredil inovacijo. Po šte
vilnih urgencah in prošnjah, ki 
smo jih pošiljali na društvo upo
kojencev, občino in župana 
osebno, komunalo, SIPRO, po
licijo in mestno skupnost, se nas 
je nazadnje ta usmilila z vsem 
razumevanjem. Najelaje tovor
njak, kije trikrat odpeljal kovin
sko odpadno kramo tja, kamor 
spada - v železarno Štore. 

Tu seveda puščam ob strani 
vprašanje, kako je bilo mogoče 
dopustiti, da je J. E. pred upo
kojenski blok s samokolnico do-
važal staro železo dve leti in mu 
ga je Surovina sploh prodajala 
(trgovala s posameznikom, kije 
za nakupe zapravil celo skrom
no mesečno pokojnino, mimo
grede, tudi v stanovanju ga je 
nakopičil za kake tri tone), to, 
kar posebej moti, je dejstvo, da 
se za zbiralca ni zavzela social
na ali kaka druga služba, saj je 
bilo pravzaprav že po prvi pri
peljani samokolnici jasno, da 
gre za bolezenski pojav, še bolj 
pa po pojasnilu, da bo iz odpad
kov naredil inovacijo. 

Ob tem, ko smo torej zlasti 
stanovalci upokojenskega blo
ka hvaležni mestni skupnosti in 
predsedniku Janezu Krofliču, 
da nas je rešil železarske krame, 
Žalca pa vsekakor velike sramo
te, pa je treba opozoriti, da se 
stanovalci tega bloka soočamo 
še z enim problemom. To pa je 
bife, ki ga imamo v hiši, oziro
ma tovornjaki, ki sem dovažajo 
pivo in parkirajo tik pred pra
gom ter ovirajo stanovalce. Te
mu bi se lahico lepo ognili, če 
bi kot skladišče uporabili praz
no nekdanjo kurilnico, sicer pa 
ima bife neposreden dostop, ki 
je odmaknjen od vhoda v blok 
in stanovalcev ne bi bilo treba 
ovirati. Želeli bi, da bi skupnost 
stanovalcev, vsekakor pa tisti, 
ki upravlja z bifejem, čimprej 
uredili ta problem in pokazal 
svoj človeški odnos do prizade
tih starih ljudi. Odstraniti bi bi
lo treba tudi prezračevalno na
pravo nad vrati vhoda na stop
nišče, kajti skoznjo v stanova
nja ne zaudarja samo slab zrak, 
ampak prihajajo tudi preglasni 
komentarji, ki še kako motijo 
stanovalce. Nujno bi morali tu
di sanirati štiri brezova dreve
sa, ki so prerasla blok in'se ob 
močnih sunkih burje že dosti
krat nagnila prav do oken zgor
njih nadstropij. Upokojenci jih 
seveda ne moremo "pristriči". 

zato pričakujemo, da bo to sto
ril kdo, ki je za to poklican. 

GUSTAV MIRKAC, 
Žalec 

Pozabili na 
upokojence 

Vsa leta so bila srečanja za 
upokojence Metroja Celje, žal 
pa letos tega ni bilo, zaradi če
sar so bili upokojenci ogorčeni. 

Nanje ne bi smeli pozabiti, saj 
sov preteklih letih za svoj ko
lektiv mnogo postorili. 

Kaj bi bilo, če bi še upoko
jenci pozabili dati v svoj kolek
tiv certifikat, tako kot je poza
bil kolektiv Metro Celje pova
biti svoje upokojence na sreča
nje? 

V kolektivu Metroja se pre
malo zavedajo, da smo bili ne
koč odlični delavci in tudi mi 
smo vsi skupaj prispevali dro
bec k našemu velikemu kolek
tivu. 

JOŽE GROBELNIK, 
Žalec 

Zakaj je morai 
umreti muc? 

Prebujalo seje oblačno jutro, 
en dan pred božičem. Ob 7. uri 
zjutraj je votlo zadonel strel iz 
lovske puške, daje odmevalo po 
dolini pod Maličem. Našega hi
šnega ljubljenca mačka Makota 
ni bilo več na hišni prag, kjer j e 
vsako jutro potrpežljivo čakal, 
da je dobil svoj obrok. 

Obšla meje zla slutnja, daje 
bil strel iz lovske puške name
njen prav njemu. jCez nekaj ur 
sem šel pogledal približno 400 
m od naše hiše, kjer imajo lovci 
na travniku svojo prežo. Prib
ližno 30 m od preže sem našel 
krvavo sled in en del kože z 
mačjo dlako. V tem trenutku 
sem se zavedel, da seje zla slut
nja uresničila. Naš muc je tu 
končal svoje življenje. Gospo
da lovca Šmerca iz lovske dru
žine Rečica pri Laškem javno 
sprašujem, kakšno škodo v lo
višču mu je napravil naš muc, 
da je izstrelil smrtonosni strel 
prav nanj. Verjetneje to napra
vil iz samega strelskega užitka. 
Priporočam temu gospodu lov
cu, da preizkuša svoje strelske 
sposobnosti na tekmovanju v 
streljanju na glinaste golobe, na
še domače živali pa naj pusti pri 
miru. Omenjeni gospod lovec je 
že marsikomu znan, daje dober 
uničevalec psov in mačk. Jav
no sprašuje, če je takšen lovec 
v ponos omenjeni lovski druži
ni? 

MIROSLAV HOSTNIK, 
Tremarje 

V Košnici vse po 
starem 

Spoštovani g. Zimšek, naš žu
pan! 

Pred sabo imam Vaš predvo
lilni letak, v katerem ste na 5. 
mesto zapisali: "ureditev infra
strukture v Košnici in Zagradu." 

Verjemite mi, daje bila ta ob
ljuba odločilna za Vašo izvoli
tev! Ampak leto je naokrog, pri 
nas v Košnici pa je vse po sta
rem. Ko danes beremo o denar
nih težavah, ki napovedujejo 
"sušno leto"; se bojimo, da bo
ste na dano obljubo pozabili. 

Res je, da je Telekom v veli
ki večini spravil telefonske kab
le pod zemljo in da j e Elektro 
Turnšek napeljalo kable za ka
belsko TV (še ne dela), ampak, 
g. župan, mi smo pod "infra
strukturo" razumeli ureditev 
cest in predvsem kanalizacije. In 
na tem področju se ne dogaja 
nič! Narobe, letošnjo zimo ni
smo bili deležni niti pluženja 
snega, kljub višini cca 55 cm, 
ki je predstavljal zelo veliko 
oviro tako za pešce, kot za av
tomobile. Vstajali so po uro prej 
in se mučili do avtobusa, ki pa 
je tudi enoumo zamujal. Strinja

li pa se boste, da je danes lažje 
izgubit i s lužbo, tudi zaradi 
upravičenih zamud! 

G. župan! Nikar ne poskušaj
te pozabiti na predvolilno ob
ljubo, kajti mi Vam tega ne bo
mo nikoli pozabili! Pridite kdaj 
v bližnje predmestje in poslu
šajte mnenje ljudstva! 

FRANC KOŠIIU 
Košnic 

Tovornjaki kalijo 
nočni mir 

Ob železniški postaji Laško j 
bila zgrajena avtobusna postaj 
in parkirni prostor za avtobus< 
v skladišču je samopostrežni 
nato nakladalno - razkladala 
rampa, ležarinski prostor gozd 
ne uprave, razkladalni prosto 
za razkladanje in nakladanje va 
gonov ter na koncu še skladišč 
kmetijske zadruge z gradbenir 
in kmetijskim materialom. G( 
razklada kamione z avtodviga 
lom, železniške stranke in Ki 
pa razkladajo svoje blago z vi 
ličarji. Skozi ta manipulativn 
prostor j e speljan avtobusni 
osebni in tovorni cestni promet 
s tem, da med železniškimi tiri 
in cesto parkirajo še tovornja-*! 
ki.Ko tu primanjkuje parkirne
ga prostora za tovornjake, le-ti 
pripeljejo na avtobusno parki
rišče ob stanovanju. To se do
gaja skoraj redno vsako popold
ne, odpeljejo pa ponoči, ne gle
de na uro in s svojim hrupom 
motijo nočni mir. 

Najprej sem zadevo hotel re
šiti na občini, kjer me je gospa 
Ortelj salamonsico odpravila, da 
iščejo primeren prostor za par
kiranje kamionov in da so pro
met preko manipulativnega pro
stora sprostili na zahtevo avto
busnih šoferjev (ob otvoritvi av
tobusne postaje je bil promet od 
obračališča naprej prepovedan 
za vsa vozila, na cestišču so bili 
razporejeni cvetlični bloki). S 
sprostitvijo prometa so se zače
li problemi s parkiranjem tovor
nih in osebnih vozil. Osebna in 
manjša vozila zaparkirajo avto
busno postajališče levo in desno 
ob vozišču, večja tovorna vozi
la pa parkirajo predvsem pono
či na za avtobuse označenem 
parkirišču. Ker na občini nisem 
dosegel zaželenega rezultata, 
sem se v posameznih kritičnih 
primerih začel obračati na poli
cijsko postajo. V začetku ni bi
lo problemov, ker to ni bil po
gost pojav. Sedaj pa, ko so se 
pojavili novi prevozniki, ki ni
majo lastnih parkirišč, pa posta
ja ta problem vsak dan večji, po
licija pa ne ukrepa več. Še več, 
to je absurdno, tolmačijo mi, da 
so nemočni, da kazni ne morejo 
izterjati in posamezniki posta
jajo rahlo nekorektni. Iskal sem 
pomoč za rešitev na dveh višjih 
instancah policije in rezultatov 
še vedno ni. 

Vprašam se in upam, da bom 
dobil odgovor od odgovornih na 
moja vprašanja. Ali so zakoni 
demokracije res neučinkoviti, 
da posamezniki lahko delajo, 
kar se jim zljubi in s tem motijo 
osnovne pravice drugih, ti pa so 
brez vsake zaščite? 

Ali je policija dolžna ukrepati 
na osnovi prijave državljana, ki 
prijavi nepravilno parkiran av
to takoj po prihodu le-tega, da 
bi se izognil nočnemu nemiru? 

Ali občinski organ lahko do
voli promet skozi manipulativ
no mesto, na katerem delajo s 
stroji in s tem spravijo v nevar
nost promet in ogrožajo osebno 
varnost? 

Za zaključek bi povedal še to, 
da je severno od železniške po
staje parkirni prostor za cca 10 
osebnih vozil, južno od postaje 
pa za cca 50 osebnih vozil. No
beno od parkirišč pa ni oddalje
no od bifeja več kot 50 metrov. 
Vozila pa parkirajo ob pokritem 
delu avtobusne postaje, pred bi
fejem. 

JOŽE PAVLOVIČ, 
Laško 
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Rover 200 aprila pri nas 
Britanski Rover, nekdaj po

nos otoške avtomobilske indu
strije, je leta 1994 japonskega 
lastnika zamenjal za nemške
ga, saj je BMW postal 80-od-
stotni lastnik in tako izpodri
nil japonsko Hondo kot dolgo
letnega poslovnega partnerja. 

Čeprav zamenjava lastnika 
v Veliki Britaniji ni bila spre
jeta z zelo veUkim navduše
njem (kajti britanska avtomo
bilska industrija že dolgo časa 
ni samostojna, pač pa so si jo 
razdelile ameriške, japonske 
in nemške avtomobilske hiše), 
pa je očitno, da Rover potre
buje močnega partnerja. Nova 
generacija roverja 200 (na sli
ki) pa je prvi rezultat delova
nja tovarne pod novim lastni
kom. Rover 200, avtomobil, ki 
so ga umestili v nižji del sred
njega razreda, je nastajal 
vzporedno z roverjem 400, ne
kaj večjim avtomobilom te av
tomobilske tovarne. S skupno 
dolžino 398 centimetrov se bo 

rover 200 poskusil v tako ime
novanem golfovem razredu, 
torej v tistem delu trga, kjer je 
gneča najhujša, konkurenca 
najbolj ostra. Rover 200 se 
navzven kaže kot sodoben av
tomobil oble karoserijske lini
je z navzdol potisnjenim no
som, kromircmo masko (ki 
malce spominja na lancie) in 
tudi dokaj okroglim zadkom, 
ki se morda nekohko spogle
duje z renaultom megane. Me-
dosna razdalja 250 centime
trov zagotavlja pričakovano 
notranjo prostornost, prtl jaž
nik 5 304 litri prostornine ni 
izjemno velik, vendar ga je 
mogoče s podiranjem zadnje 
sedežne klopi razširiti na bolj 
obetavnih 1086 litrov. Rover 
200 bo na voljo s štirimi ben
cinskimi in turbodizelskim 
motorjem. Prvi agregati pr iha
jajo iz serije K, turbodizelski 
motor iz serije L. Tako najšib
kejši motor ponuja pri gibni 
prostornini 1,4-litra 75 KM, 

medtem ko je enak motor, si
cer opremljen s po štirimi ven
tili na valj, veliko zmogljivejši, 
saj je na voljo 103 KM. Sledi 
1,6-litrski motor s šestnaj-
stventilsko tehniko in močjo 
112 KM, na koncu pa je 1,8-
litrski agregat z močjo 145 
KM. Tiu-bodizelski motor je po 
moči skoraj v sredini, saj je na 
voljo 86 KM. Pri Roverju pra
vijo, da bo rover 200 s temi 
motorji ne le dokaj varčen, pač 
pa so občutno podaljšali ser
visne intervale, tako da bo 
obisk v mehanični delavnici 
veliko redkejši kot pri prejšnji 
seriji 200. PisaU smo že, da je 
zastopstvo za Rover prevzel 
ljubljanski Tehnounion Avto, 
sicer predstavnik BMW pri 
nas. 

Po napovedih bo rover 
200 slovenskim kupcem na vo
ljo aprila, saj bo proizvodnja 
za evropske trge (torej z vola
nom na levi strani) stekla šele 
v teh dneh. 

Imeida 8000 International in švedslci Saab 
švedski Saab po novem postaja nekaj bolj 

uradno prisoten tudi na slovenskem trgu. 
Ljubljansko podjetje Imeida 800 International 
je z največjim švedskim trgovcem s saabi skle
nilo enoletno pogodbo o prodaji teh avtomobi
lov na slovenskem trgu. 

V tem času naj bi organizirali ustrezno ser
visno in prodajno mrežo, očitno pa je, da Saab 
nima želje po generalnem uvozniku oziroma 
zastopniku za vso Slovenijo. Imeida 8000 In
ternational je pred nedavnim odprl razstavno-
prodajni salon v preddverju ljubljanskega 
WTC, računajo pa, da se jim bo letos posrečilo 

prodati od 70 do 100 avtomobilov. Načrt je 
dokaj realen, čeprav je znano, da spadajo saabi 
v zgornji cenovni razred. Slovenskim kupcem 
bodo pri omenjenem podjetju na voljo vsi mo
deli Saaba, verjetno pa bo nekaj več interesa 
za serijo 900, kajti serija 9000 se počasi poslav
lja. Po sedanjih napovedih so dobavni roki za 
avtomobile razmeroma kratki (od 10 do 14 dni, 
če so avtomobili na zalogi), hkrati pa podjetje 
uvaja zanimiv tržni prijem: na številki (061) 
080 1966 je mogoče brezplačno dobiti vse in
formacije o avtomobilih, poleg tega pa se je 
možno dogovoriti tudi za preskusno vožnjo. 
Na sliki: saab 900 kabriolet. 

Hibridni pogon za renault next 
Francoski Renault ima ned

vomno zanimiv odnos do štu
dijskih a^'tomobilov, saj pogo
sto predstavlja vozila, s kate
rimi skuša pokazati , kako vidi 
in razume avtomobilsko pr i 
hodnost. 

Renault next (na sliki) je ena 
takšnih avtomobilskih študij, 
ki se ukvarja predvsem z eko
loško ustreznostjo avtomobila 
nasploh. V tem primeru gre za 
kombi limuzino, pri čemer 
oblika ni tako pomembna, pač 
pa so vozilo opremili s tako 
imenovanim hibridnim pogo
nom. Tako so v vozilo vgradili 
bencinski motor z gibno pro
stornino 750-kubičnih centi
metrov in močjo 35 kW, nad 
vsakim zadnjim kolesom pa je 
elektromotor z močjo po 7 kW. 
Vse do hitrosti 40 krn/h upo
rablja next oba elektromotor
ja, kasneje pa bencinski agre
gat, pri čemer ob njegovem te
ku polnijo tudi akumulatorje, 
potrebne za zagon električnih 
motorjev. Slednja se vključita 
tudi med zaviranjem, tako da 
je zavorni učinek večji. Next je 

izdelan iz aluminija in ogljiko
vih kompozitnih materialov, 
dolg je skoraj 400 centimetrov, 
tehta pa približno toliko kot 
renault 19. Ko ga žene bencin
ski motor, zmore največ 142 
km/h, ob pomoči obeh elektro
motorjev se hitrost poveča na 
167 km/h, poraba pa po neka
terih normativih ne presega 
3,6 litra goriva na 100 kilome
trov. Seveda je od tod naprej 
vse uganka — next je poskus in 
povsem verjetno je, da bo za
peljal v kakšen Renaultov 
muzej. 

Baieno kombi, pa tudi alte 
Suzuki na slovenskem prostoru ni neznan izdelovalec 

avtomobilov, čeprav ni med tistimi, ki bi bil izjemno 
uspešen. Kljub temu pa mu gre dobro od rok, saj je 
najuspešnejši med vsemi japonskimi a\'tomobilskimi 
hišami pri nas. 

V naslednjih mesecih pa Isihko pričakujemo nekaj do -
brodošUh novosti, stekla bo prodaja terenske vitare z V6 
bencinskim motorjem, zraven pa bodo dodali še turbodi
zelski agregat z močjo 71 KM. PopestriU bodo ix>nudbo 
motorjev pri dokaj uspešnem balenu, poleg tega pa bo ta 
avtomobil kmalu naprodaj tudi v kombijevski različici. To 
vozilo bo prvič na ogled na ženevskem salonu avtomobi
lov. Uradni predstavnik Suzukija pri nas, podjetje Suzuki 
Wolf in Odar, pa si veliko obeta od alta. To vozilo bi 
moralo dokaj ustrezati slovenskim kupcem, saj je dokaj 
majhno, pa hkra t i dovolj sodobno, saj so ga lani povsem 
obnovili. Avtomobil bo na voljo z 1,0-Utrskim bencinskim 
motorjem, kar med drugim pomeni, da bi morala biti tudi 
cena dokaj sprejemljiva. 

Honda: več na tujem kot doma 
Iz japonske Honde v teh 

dneh prihaja zanimiva, vendar 
po svoje pričakovana ter ra
zumljiva novica. V finančnem 
letu, ki se konča marca 1996, 
bo tovarna prvič v svoji zgodo
vini naredila na tujem več av
tomobilov kot doma. 

Tako naj bi v letu 1995 do
ma izdelali 975 tisoč hond, na 
tujem pa 996, pri čemer je v 
ospredju Severna Amerika, 
kjer naj bi sestavili kar 840 
tisoč avtomobilov. Honda se 
seveda širi tudi v Aziji, ki 

utegne postati izjenmo po
memben trg, zato bo na Taj
skem kmalu stekla izdelava 
novega Hondinega vozila. Po 
drugi strani pa naj bi Bangkok 
postal regionalno azijsko sre
dišče, od koder bodo potem 
usmerjali strategijo za ta del 
Azije. Hkrat i računajo, da bo
do v Kanadi prav kmalu pod
vojili proizvodne zmogljivosti 
in tako v letu dni izdelali celo 
240 tisoč hond. Na sliki: honda 
civic, eno najbolje prodajanih 
Hondinih vozil nasploh. 

Hvundaiievi načrti 
Južnokorejski Hyundai je 

največja avtomobilska tovar
na v Južni Koreji in hkrat i se
stavni del velikega koncema 
Hyundai Corporation. Raču
najo, da bo v letu 1996 svojo 
prodajo povečal kar za 16,5 
odstotka, kar je nedvomno ze
lo ambiciozen načrt . 

Skupni promet avtomobil
ske tovarne naj bi dosegel 
vrednost 15,6 milijarde dolar
jev (v letu 1995 13,4 milijarde 
dolarjev). Takšni načrti so 
predvsem posledica dobre 
prodaje tako doma kot tudi na 
tujem. Na domačem trgu naj 
bi v letošnjem letu prodali 800 
tisoč hyundaijev, na tujem pa 
skoraj 500 tisoč. Po sedanjih 

napovedih naj bi bil čisti dobi
ček skoraj 286 milijonov do
larjev, pr i čemer račtmajo, da 
bodo k temu veliko prispevaU 
manjši stroški in umirjena po-
Utika plač. Seveda pa mora 
Hjomdai tudi veliko investira
ti, če hoče uresničiti svoje na 
črte. Tako naj bi za dokonča
nje proizvodnih linij v Asanu 
namenili skoraj 844 milijonov 
mark, kar je nedvonmo izjem
na številka. Ko bo investicija 
končana, bodo skupne zmog
ljivosti Hjomdaija 1,45 milijo
na vozil, od tega 1,15 milijona 
osebnih in 300 tisoč komerci
alnih vozil. Na sliki: hyundai 
lantra, eno najuspešnejših vo
zil Hyundaija. 

Autocommerce le uradni zastopnik 
italijanskega Fiata 

Ni posebna skrivnost, da je 
ljubljanski Autocommerce 
d.d. postal tudi predstavnik 
italijanskega Fiata pri nas. So 
pa sedaj znane nekatere po
drobnosti , ki so po svoje vse
kakor dovolj zanimive. 

Autoconmierce d.d. je za 
manj kot pet in za več kot dva 
miUjona mark (tako pravijo) 
kupil dosedanjega zastopnika 
Fiata na slovenskem trgu, to je 
ljubljanski Auto Makar. Po
djetje je bilo v večinski lasti 
italijanskega državljana; ob 
tem je Autocommerce d.d. 
podpisal tudi koncesijsko po
godbo s Fiatom. Novi zastop
nik italijanske tovarne pri nas 
ima razmeroma ambiciozne 
načrte. V letu 1996 naj bi pro
dal vsaj 6000 fiatov in svojo 
sedanjo realizacijo povečal 
kar za polovico. Fiati so bili 

vse doslej najbolj pogosto na 
sivo uvoženi avtomobili v Slo
venijo (ob oplih), pri Auto-
commerceu d.d. pa pravijo, da 
imajo obljubo principala (torej 
Fiata), da bo p>omagal rešiti ta 
problem. Sicer pa se bodo v 
naslednjih mesecih ukvarjali 
predvsem z ustrezno organiza
cijo servisne in prodajne mre
že, hkrat i pa pravijo, da seda
nja prodaja fiatov, lancij in 
avtomobilov alfa romeo ne bo 
trpela. Zanimivo je, da je tako 
Autocommerce d.d. pod eno 
streho združil kar tri avtomo
bilska imena, saj je še uradni 
predstavnik Mercedes Benza 
in Honde, poleg tega pa proda
ja še citroene in renaulte. 
Skratka, Autocommerce d.d. 
je postal eno najmočnejših za
stopniških imen na sloven
skem prostoru. 

Večja prodaja 
tujih vozil na 
Japonskem 

Ob skoraj uresničeni vojni 
med ZDA in Japonsko zaradi 
avtomobilov se zdi, da je ame
riški pritisk nekoliko zalegel. 
Američani so namreč Japon
cem očitali, da je njihov avto
mobilski t rg za tuje avtomobi
le tako rekoč zaprt. 

Podatki o prodaji v letu 
1995 so po tej strani ugodnejši 
kot oni za leto 1994. Tako so 
na japonskem prodali več kot 
349 tisoč osebnih avtomobilov 
tujih tovarn, kar je za skoraj 
30 odstotkov več kot leto prej. 
V novembru 1995 so na Japon
skem prodali več kot 34 tisoč 
tujih avtomobilov, kar je za 32 
odstotkov več kot v novembru 
1994. Seveda pa je treba pri 
teh podatkih upoštevati tudi 
dejstvo, da med tuja vozila 
spadajo avtomobili, ki jih ja
ponske tovarne naredijo na tu
jem in jih potem uvažajo na 
Japonsko. Tako je Honda v no
vembru 1995 doma prodala 
kar 5 tisoč vozil, ki so jih se
stavili v njenih evropskih ali 
ameriških tovarnah. Tovota, 
sicer največja japonska avto
mobilska hiša, je v istem mese
cu na Japonskem prodala več 
kot 4 tisoč na tujem izdelanih 
toyot, medtem, ko je Volksvva-
gen v deželi vzhajajočega son
ca novembra 95 prodal 3800 
avtomobilov. Kljub temu pa je 
povsem nesporno, da se proda
ja tujih avtomobilov na Japon
skem povečuje in naj bi v letu 
1996 dosegla številko 450 tisoč 
vozil. 



Cveti in se razvija 
- prostitucija 

Celiskl kriminalisti prijeli tri posreUnIce pri prostituciji — Kaplja V morje 

Vroče linije, masažni saloni, 
dekleta, ki obljubljajo s svoji
mi usluganu udejanjanje vseh 
vrst spolnih fan taz i j . . . Prebr
skate slovenske časnike in re
vije z malimi oglasi, in že so 
vam na voljo telefonske števil
ke. Zavrtite, pokličete, se do
govorite. Tako preprosto je. 
Dekletom v oglasih obljubljajo 
posredniki bajne zaslužke. Ali 
jih res dobijo — kdo ve. 

Bojda je strank povsod do
volj, hi zanimivo, tudi tistih, 
ki želijo svoje spolne usluge 
prodajati preko te ali one 
agencije ni malo. Prostitucija, 
zavita v celofan, torej. Uradno 
je ni. Ampak, saj veste, masaža 
je lahko masaža ali še kaj več. 
Uslužne spremljevalke poslov
nih mož so lahko res le to aU še 
kaj drugega. Prav tako plesal
ke v nočnih barih. 

Sicer pa so oglasi kar kon
kretni. Na primer. AZi žena ne 
more ali je tečna?Privoščite si 
naše dekle, ki vam izpolni vaše 
želje. Non stop. Pa telefonska 
števUka... Ali pa tale. Pri nas 
dobite vse, kar si vroče zaželi
te. Čmolaske, rjavolaske, več
je in manjše prsi, številka 3, 4, 
6, 7 in 8, leta od 22 do 28. Hitro 
zavrti... 

Zaradi seicsa ne bi 
polfopali biznisa 

To, da bi se s prostitucijo na 
Slovenskem ukvarjala le de
kleta iz držav bivšega vzhod
nega bloka, ne drži. Tudi mar
sikateri Slovenki je ta biznis 
že zelo pri srcu. Bojda so neka
tere agencije tako polne, da 
dekleta, ki si želijo ukvarjati 
se s prostitucijo preko njih 
včasih težko pridejo zraven. 

Poskusila sem zavrteti nekaj 
telefonskih številk, najdenih v 
Salomonovem oglasniku in se 
najprej pozanimala za delo 
plesalke in konzumerke v noč
nem baru, kot je pisalo v ogla
su. Zelo zgovorna gospa se je 
razgovorila o pogojih in pove
dala, da leta niso pomembna. 
Potrebno se je le malo barsko 
urediti, kar po telefonu pome
ni obleči mini krilce in izziva
len body, pa je. Verjetno pa s 
cunjicami ovite plesalke v 
praksi gostov ne razvnamejo 
dovolj, da bi dali lastniku za
služiti precej denarja z naro
čanjem šampanjcev in cockta-
ilov za mične dame. To je na
mreč delo konzumerke. In boj
da se da tako zaslužiti od tisoč 
do tri tisoč orlov na mesec. 

Kaj pa seks z gosti? Tudi to 
je mogoče, je povedala gospa, 
vendar mora seksa željni gost 
to opraviti izven hiše, v kateri 
je nočni bar. »Danes je namreč 
toliko racij, da zares ne bi ime
lo smisla zaradi enega seksa 
pokopati našega biznisa,« je 
bila iskrena. Sicer pa je doda
la, da imajo pri njih dekleta 
veliko svobode in da ni tako 
kot v Pesnici, kjer naj bi mora
la dekleta za izhod plačevati 
zvodnici po 500 nemških mark 
in kjer naj bi jih fizično mal-
tretiraU ter silili v spolne od
nose. 

Pri njih je zaželeno le, da v 
bar ne zahajajo morebitni 
stalni partnerji plesalk in kon-
zumerk, saj praksa kaže, da še 
tako toleranten in svobodomi-
selen partner težko gleda svojo 
družico, ko z oblinami in zvi-
ranjem zabava in mami druge 
moške . . . 

Masažni saloni iz rubrike 
Zasebni stiki so to le še za na
ivne. Uglajeni gospod, ki je 
lastnik enega od ljubljanskih 
masažnih salonov, je v krat
kem telefonskem pogovoru. 

dejal je namreč, da se je o delu 
pri njih potrebno pogovarjati 
predvsem v živo, priznal, da 
masaža ni le to. Na vprašanje 
ali gre tudi za prostitucijo je 
odvrml: »Odvisno kaj je zate 
prostitucija.« Ko sem mu po
jasnila da so to spolni odnosi 
za denar, je priznal, da je to 
tudi to. Sicer pa so ga zanima
la moja leta, videz, maserski 
staž, kraj bivaUšča, zakonski 
stan, število o t rok . . . Zahteven 
gospod, ni kaj. Prit i k njim ni 
kar tako. 

Zaicon preganja 
zvodništvo in 
posredovanje pri 
prostituciji 

Kako na prostitucijo gleda 
policija? Na Ministrstvu za no
tranje zadeve so pričeU z akci
jo po vsej Sloveniji, v kateri 
kriminalisti in poUcisti skuša
jo prijeti in pred obličje pravi
ce privesti organizatorje pro
stitucije in zvodnike. Po bese
dah načelnika Urada krimina
listične službe pri UNZ Celje 
Dušana Mohorka, so se s tem 
začeli ukvarjati zato, ker so 
dobili podatke o veliki razšir
jenosti prostitucije v Sloveniji 
po letu 1990. »Predvsem nas 
zanimajo zvodniki in posred
niki pri prostituciji. Prostitut
ke pa so povečini tiste, ki so 
pri tem največkrat zlorablje
ne.« V novem ^fl7fiiSikfm Mr 

koniku sta dva člena, ki pose
bej obravnavata prostitucijo. 
Prvi govori o posredovanju pri 
prostituciji. Za te je zagrožena 
zaporna kazen od treh mese
cev do petih let. Če k prostitu
ciji navajajo mladoletne osebe, 
pa je zagrožena kazen od ene
ga do desetih let zapora. Drugi 
člen na to temo obravnava 
zvodništvo in pravi, da je za
grožena zaporna kazen do pe
tih let če oseba zvodi mlado
letno osebo. 

Tudi v celjskem Uradu kri
minalistične službe so pr ipra
vili že več akcij, v katerih so 
skušaU prijeti posrednike pri 
prostituciji in zvodnike, te ak
cije pa nameravajo pripravlja
ti še v prihodnje. Tista, ki so jo 
opravili v predbožičnem ted
nu, je bila uspešna. Nanjo so se 
pripravi j aU dalj časa. Zbirali 
so podatke o tem, kje naj bi se 
prostitucija odvijala in kako. 
Ko so podatke zbrali, so se kri
minalisti kot stranke najavili v 
istem dnevu na dveh naslovih 
v Celju in na enem v Mariboru. 

Skupaj z mariborskimi ko
legi so prijeli šest prostitutk, 
tri od teh so bile hkrat i po
srednice pri prostituciji. Ni 
redkost, pravi načelnik Urada 
kriminalistične službe Dvišan 
Mohorko, da se ženske, ki so 
posrednice pri prostituciji, tu
di same ukvarjajo z njo. 

»Ko se pripravljamo na 
takšne akcije vidimo, da je ob
močje, kakršno je Celje, tudi 

širše povezano, in da si prosti
tutke med seboj pomagajo. Če 
je v enem mestu število strank 
veliko, priskočijo na pomoč v 
drugem, med seboj si posojajo 
stanovanja, poznajo se, zato je 
potrebna z naše strani usklaje
na akcija, takšna kot smo jo 
pripravili v sodelovanju z ma
riborskimi kolegi«, pravi Du
šan Mohorko. 

Beda na kvadrat 
Na eno takšnih akcij sem s 

privolitvijo načelnika Urada 
kriminalistične službe Dušana 
Mohorka smela tudi sama. 
Opravili so jo kriminalisti 

, skupine za zatiranje organizi
ranega kriminala celjskega 
Urada kriminalistične službe 
v sodelovanju z mariborskimi 
kolegi. Kriminalisti so se po 
telefonu najavili za obisk pri 
prijateljici noči v Celju, v eni 
od starejših večjih stanovanj
skih hiš v mestu. 

Ko je kriminalist-klient 
opravil svojo nalogo, so njego-

^ vi kolegi za njim opravili kup 
formalnosti, ki sodijo k po
stopku. Sama pa sem imela čas 
za ogledovanje. 

Že vhodna vrata na zimanji 
strani so nekaj posebnega. Pa 

' jih ne bom opisala, da jih sose-
- dje ne bi prepoznaU. Notra

njost p a . . . Majhno stanova
nje, zadušljivo, levo in desno 
so švigale lepo negovane dol
godlake mačke, bog ve, koliko 
jih je bilo, in mački podoben 
pes. V nosnice se je takoj ob 
vstopu zajedel vonj po njih. 

Na levo spalnica. Na polici 
pred ogledalom ogromen kup 
kozmetike. Prvo, na kar sem 
pomislila, je bUo: »Bog ve kdaj 
in po koliko strankah je zame
njala posteljnino?« Vse je bilo 
rdeče. Podboji. Lesena omari
ca v predsobi. Rdeče in belo. 
Čevlji zloženi kot soldati, v vr
sto. Zanikrna kopalnica. Pa 
kuhinja, kamor je ženska, -za-
sačena pri prostituciji, mimo 
sedla. Nič vreščanja ni bUo. Ne 
vem zakaj sem si predstavlja
la, da bi moralo biti. Samo 
vdanost v usodo. Pa da to dela 
za preživetje. Da je invalidka, 
ne vem več kaj je narobe z nje
nima roko in nogo, in da nič 
drugega ne more več. In muza
joči se pogledi ob tej iz javi . . . 

Ženska je kriminalistom po
vedala, da je delala za agencijo 
K. šele štirinajst dni, da je 
imela v tem času dve stranki 
po tarifi 15 tisoč tolarjev in 
eno, ki jo je morala vzeti po 
naročilu posrednice s popu
stom, za štiri tisoč tolarjev. 
Sedem tisoč ji sicer pobere po
srednica. Dodala je, da je mo
rala zavrteti precej telefonskih 
številk, preden je našla agen
cijo, za katero dela, saj so obi
čajno zelo polne. 

Sicer pa se s prostitucijo uk
varja že dalj časa. Potožila je, 
da je marsikateri moški pok
varjen, saj ji po nudenju nje
nih uslug uide z izgovorom, da 
gre po denarnico v avto, pa ga 
ni nikoli več nazaj. In kakšna 
je bila prijateljica noči, ki smo 
jo obiskali? Srednjih let, v ha
lji, pod katero je imela razvle
čeno kratko majico, ki ji je ko
maj pokrila zgornji del oblin. 
Noge so bile razgaljene. Bila je 
v nogavicah na pas in nekaj 
rdečim podvezicam podobne
ga ji je viselo z njih. Pravza
prav bi morala delovati erotič
no, pa ni. Beda, ki je vela iz 
stanovanja, ne v smislu revšči
ne, temveč bednega življenja, 
je vsako misel na erotiko zatr
la. Tudi ženska je bila na nek 

način ubita. Njen pogl^ 
Pravzaprav je bila vredna p 
milovanja. In bolj kot to, da 
ukvarja s prostitucijo, me 
pričelo zanimati, kakšne i 
stranke, ki jih sprejema? 

Hej man, manjicaš 
samo U! 

Na drugi celjski lokaciji, 
stanovanjski stolpnici, kjer i 
krintiinalisti pričakovali, c 
bodo prijeli posrednico p 
prostituciji, je sprva kazal 
da se bo zatakrdlo. Dogovorji 
nega zmenka namreč ni bil 
saj sta bili dami utrujeni. A i 
je kasneje, ko so kriminalis 
potrkali na njima vrata le ij 
kazalo, da so imeli o njimei 
početju prave informacije. 

Tudi na mariborskem nasl< 
vu je bil »ulov« uspešen. Vi 
prijete so se znašle na celisl 
UNZ, in tako nekaj dni verj« 
no iz agencije K. niso več poa 
vali: »VMariboru in Celju, pi 
sti slabe misli, pozabi na pp 
bleme, pridi gor, pridi teža' 
ni nobene, žurka v redu, nob 
den ne teži, hej man manjk 
samo ti!« Tako so namreč m 
mili stranke v Salomonove 
oglasniku. Pa še enega pest 
ško navdahnjenega so zrima 
»K. v Mariboru in Celju, j : 
gor, pridi na eno pivo, muzil 
bije, tolče kot kladivo, punc 
manjka, žurka je taprava 
videl boš kako se pretirava.* 

Sicer pa so v omenjeni akc 
kriminalisti prijeli tudi a 
demnajstletnico, ki se je v M 
riboru ukvarjala s prostituc 
jo, posrednica pa je bila 
omenjane agencije. »Mi smo 
tem obvestili njene starše, oč 
ta, ki je prišel po njo. Oče 
mislil, da njegova hči dela 
lokalu, in je bil o tem prepi 
čan. Povedali smo mu kako 
bilo v resnici, dekle smo izpr 
šali in jo nato z očetom napol 
li domov,« je povedal načeln 
celjskega Urada kriminalisti 
ne službe. 

Čeprav je konkretna a k q 
uspela, kriminalisti bodo p 
dali kazensko ovadbo tožil« 
za posrednice pri prostituciji 
pa si v celjskem Uradu kriin 
nalistične službe ne delajo ilvl 
zij, da so storili veliko pri zad 
ranju prostitucije. Te namr« 
ni mogoče zatreti. V rubrik 
Zasebni stiki sem samo v eni 
številki Salomonovega oglas
nika preštela več kot petstc 
oglasov, ki so prodajah dekle
ta vseh dimenzij in^pripravlje-
nih na vse mogoče erotične že
lje strank. Dušan Mohorkc 
pravi, da je v Sloveniji in na 
Celjskem prostitucija zelo raz
širjena, verjetno še bolj kot si 
mislimo. Kako jo zatreti pravi 
ni stvar poUcije. Zvodništvo ii 
posredništvo pri prostituciji 
bo vedno veljalo za kaznivo 
dejanje, saj je tako tudi tam, 
kjer je prostitucija legalizira
na. Ce bo prostitucija še pre
kršek ah ne, pa je stvar zako
nodajalca, je prepričan Mo
horko in dodaja, da praksa ka
že na vse večjo organiziranost 
prostitucije v Sloveniji. To pa 
v prihodnosti pomeni vse večjo 
povezcmost prostitucije z dru
gimi oblikami kriminala. 

NATAŠA GERKEŠ 



• v sredo 27. decembra, so j 
policisti intervenirali v Ro- j 
bovi ulici. Tam se je grdo i 
obnašal Anton F., ki je gro
zil otrokom. Šel bo k sodni
ku za prekrške. 
• V sredo je bilo treba po
sredovati tudi v bistroju 
Beton ob Ljubljanski cesti. 
Iz javnega reda in miru sta 
se norčevala Dušan J. in 
Matjaž J., ki se bosta sreča
la s sodnikom za prekrške. 
• Istega dne ponoči Je bila 
pomoči potrebna mučeni-
ca, ki jo je doma pretepal 
soprog. K sodniku za pre
krške bo moral tudi Jože G. 
• Fanika je 28. decembra 
popoldne zaprosila za in
tervencijo, ko jo je obiskal 
prijatelj Franc H. Ker je bil 
do nje nasilen in jo je pre
tepel, je o kakšnem prija
teljstvu res težko govoriti. 
K sodniku za prekrške bo 
moral kljub temu, da jo je 
še pred prihodom polici-, 
stov pobrisal. 
• Vj|ptrtek ponoči je klical 
vznemirjeni gospod in po
vedal, da njegova soseda 
Irena kriči. Ženska se je res 
drla, od doma nagnala svo
jega mladoletnega sina, 
njen soprog pa se je pred 
njeno togotnostjo zaklenil 
v sobo. 
• V hotelu Celeia je 30. de
cembra dopoldne javni red 
in mir kršil Ivo G., sicer 
stari znanec policije. 
• V gostilni Ljubica je pr i 
šlo v soboto zvečer do pre
pira in pretepa. V lase sta si 
skočila Zvone V. iz Lopate 
in Danijel R. s Hudinje. 
Oba sta s prizorišča pobeg
nila še pred prihodom pa
trulje. 
• Oče in sin, Franc in Du
šan P., sta v soboto ponoči 
prebutala Branka K., po 
dejanju pobegnila in se vr
nila z namenom, da ga še 
enkrat obdelata. Na koncu 
sta se sorodnika v dvoje 
treznila v prostorih za pr i 
držanje. 
• Bernarda iz Gubčeve je 
v novo leto vstopila tako, 
da je prijavila prijatelja 
Vaneta S., ki naj bi jo tepel. 
Rekonstrukcija dogodkov 
pa je pokazala, da je bila 
enako razborita tudi Ber
narda. K sodniku za prekr
ške bosta šla kar lepo v 
duetu. 
M.A. 

Žrtev zagrozila 
z gladovno stavko 
Sojenje Šošteriču Je spet na začetitu — yišje soiJIšče Je 
ugodilo pritožnikoma In zadevo vrnilo sodišču prve stopnje 

Po tragičnih dogodkih v 
juliju leta 1991, ko je v ulici 
Zagata v Celju Marjan Š e steric s pištolo streljal na za
konca Rolanda in Jolando 
Koella ter jima prizadejal 
hude telesne poškodbe, zara
di katerih je Roland Koella 
kasneje v bolnišnici umrl, se 
je sojenje pred okrožnim so
diščem v Celju končalo lan
skega maja tako, da je bil 
obtoženi Šošterič Marjan 
spoznan za krivega. Petčlan
ski senat je zanj izrekel enot
no kazen, 5 let in 6 mesecev 
zapora za kaznivi dejanji po
sebno hude telesne poškodbe 
v stanju bistveno zmanjšane 
prištevnosti in v prekorače
nem silobranu. 

Na sodbo sta se pr i toži la 
obtožencev zagovornik in 
okrožna d ržavna toži lka . 
Zagovornik je v pr i tožbi m e 
nil, d a so bi le med sojenjem 
storjene bis tvene krš i tve d o 
ločb kazenskega pos topka in 
kazensk i ' z akon , oporeka l je 

višini odmerjene kazni t e r se 
zavzel za razveljavitev sodbe 
t e r vrn i tev zadeve sodišču 
p rve stopnje v novo sojenje. 
N a krš i tve določb kazenske 
ga pos topka se je v pr i tožb i 
skl icevala tud i okrožna d r 
žavna toži lka, k i je tud i oce
nila, da je bi lo dejansko s t a 
nje zmotno ugotovljeno, e n a 
ko kot zagovornik ob tožene
ga, pa je tud i toži lka p r e d l a 
gala razveljavitev sodbe in 
novo sojenje. 

Višje sodišče v Celju, k i je 
v sena tu pod predseds tvom 
višjega sodn ika Jožeta Kreče 
obravnava lo obe pr i tožbi , je 
s sk lepom odločilo, d a se p r i 
t ožbama ugodi , koncem d e 
cembra lani p a je bi la r a z p i 
sana p rva ob ravnava v n o 
vem sojenju pred pe tč l an 
skim sena tom okrožnega so
dišča v Celju, ki m u ponovno 
predseduje sodnik Miran 
Pritekel j . Obravnava naj bi 
se začela ob 8.30 ur i , venda r 
obtoženega Šošter iča n i bilo. 

Ker ga ni bi lo t ud i čez pol 
ure , se je p redsedn ik sena ta 
odločil za u k r e p pr is i lne p r i 
vedbe in preloži l pr iče tek 
obravnave n a 12. uro , venda r 
policiji v t em času obtožene
ga Šošter iča ni uspelo najt i . 
Z a r a d i tega so obravnavo 
preložil i na 30. j a n u a r 1996. 
Žr tev dogodka, Jolanda Ko
ella, k i se čut i d o d a t n o p r i 
zade to za rad i dolgotrajnost i 
pos topka , je p red k r a t k i m 
napisa la p r i tožbo in v njej 
zahtevala , d a se m o r a sojenje 
konča t i s p ravnomočno sod
bo do 30. maja 1996, sicer bo 
pr ičela g ladovno s tavkat i . 
P r i tožbo oz i roma zahtevo je 
poslala okrožnemu sodišču v 
Celju, Višjemu sodišču Celje, 
m e d n a r o d n e m u sodišču v 
Haagu , s lovenskemu m i n i 
s t r s tvu za pravosodje, vr-: 
hovnemu sodišču v Ljubl ja
ni, v a r u h u človekovih p rav ic 
Ivu Bizjaku ter šv icarskemu 
konzu la tu v naš i državi . 

M.A. 

Droglranl vozniki 
Pordela veznica in razš i r 

jena zenica sta t ip ična z n a 
ka, da je oseba pod vpl ivom 
mamil . To je vse bolj p o 
m e m b n a informacija tud i za 
nemške p rome tne policiste, 
kjer ugotavljajo, da se vse 
več hujših p rometn ih nesreč 
zgodi za rad i d rog i ran ih voz
nikov. 

Za rad i tega se zavzemajo 
za to, da bi t akšn im vozni 
kom lahko za s ta lno odvzeli 
vozniško dovoljenje. Alkohol 
v krvi l ahko dokažejo h i t ro , 
p r i čemer l ahko tud i n a t a n č 
no določijo njegovo količino. 
Z ugotavl janjem dejstva, da 
je voznik pod vpl ivom m a 
mil, p a imajo policist i n e m a 
lo težav. Razl ična mami l a 
vplivajo razl ično dolgo, n a 
u r insk i test, v ka te rega ve ro 
dostojnost mnogi sumijo, p a 
smejo napo t i t i osebo le ob 
utemel jenem stunu. Za to 
nemški policist i pogrešajo 
učinkovi t p r ipomoček za 

' ugotavljanje navzočnos t i 

mamil , p r i čemer razmišljajo 
t u d i o u p o r a b i re la t ivno d r a 
gega nač ina ugotavl janja 
drogi ranos t i , ki so ga razvil i 
v ZDA. 

Po neka t e r ih ocenah z a r a 
di z lorab mami l v Nemčiji 
vsako le to v p rome tu umre 
150 ljudi, 4 t isoč oseb p a se 
j ih poškoduje . Predvsem n a 
razšir jenost haš iša med voz
niki je že p red t remi leti opo 
zorila ana l iza nekaj več ko t 2 
t isoč vzorcev krvi in u r ina 
voznikov. Vsak četr t i je vozil 
pod vpl ivom hašiša . Ocenju
jejo, da je v nekdanj i Z a h o d 
ni Nemčiji število odvisni 
kov od haš iša že preseglo 
število a lkoholn ih odvisni 
kov, anoninane raz iskave pa 
ob t em potrjujejo, da večina 
odvisnikov vozi. 

Ker s ta haš iš in m a r i h u -
ana , ki ju pr idobivajo iz in 
dijske konoplje, v Nemčiji 
najbolj razšir jeni mamil i , 
policisti opozarjajo n a njune 

nega t ivne uč inke v p rometu . 
N a uživalca vpl iva ta sp roš -
čujoče in evforično. Osebi se 
dviga samozaves t in manjša 
samokri t ičnost , pozornost , 
koncentrac i jo ter reakci jski 
čas. P r i večjih odmerk ih voz
n ik težko določi razdal je in 
izgubi občutek za čas. Kako 
n a p r imer en joint vpliva n a 
nač in vožnje, so ekspe r imen
ta lno dokazal i t u d i s t rokov
njaki imiverze iz Glessna. 
Šest mošk ih in šest žensk, 
s ta r ih od 21 do 29 let, je n a j 
prej v n o r m a l n e m stanju vo 
zilo po zapr t i progi ; naš te l i 
so j im 132 n a p a k . Na to pa so 
pokadi l i jo int in progo p r e 
vozili še enkra t ; t ok ra t so 
nared i l i 337 napak . N a n e 
varnos t haš iša opozarjajo 
t u d i z a r a d i njegovega eho-
efekta. Njegov vpliv se na 
mreč l ahko pokaže še dolgo 
po uživanju, ker se v telesu 
nabi ra jo zaloge droge, ki se 
n e razkraja jo t a k o kot a lko
hol. (Sled) 

Honila brez nog 
Na parkirišču ob hitri cesti 

v kraju Cerovec je nekdo, v 
času od 23. do 27. decembra, z 
osebnega avtomobila honda 
demontiral vsa štiri kolesa s 
pnevmatikami znamke miche-
lin. Lastnik Bogdan M. je 
oškodovan za okoli 85 tisoč to
larjev. 

Izginuli golf 
v četrtek, 28. decembra do

poldne, je neznani storilec, s 
parkirnega prostora pri Ter
moelektrarni Šoštanj, odpeljal 
neznano kam osebni avtomo
bil znamke Unis golf JXD, ze
lene barve, z reg. št. CE E 3 -
541. Lastnik Jožef G. iz Rade-
gunde je oškodovan za okoU 
miUjon 300 tisoč tolarjev. 

Usnje in jeans 
v sredo, 27. decembra zju

traj, je nekdo vlomil v proda
jalno Ročk Box na Šaleški ce
sti v Velenju. Ukradel je 3 us
njene moške j akne, 3 črne us
njene moške brezrokavnike in 
troje hlač iz modrega jeansa. 
Lastnica Andreja J. je oškodo
vana za 241 tisoč tolarjev. 

Dobra zaloga 
v noči na 29. december je 

neznani storilec vlomil v pro
dajalno (kiosk) pri bolnišnici v 
Celju. Dobro se je založil z 
večjo količino različnih vrst 
cigaret, z alkoholnimi pijača
mi, čokolado in žvečilkami. 
Lastnik Ladislav Č. iz Celja je 
oškodovan za okoli 120 tisoč 
tolarjev. 

Vlomil v l€ombi 
v noči na 29. december je 

nekdo vlomil v "kombinirano 
osebno vozilo, ki je bilo parki 
rano pred lokalom Lessi na 
Cesti Matije Gubca v Šošta
nju. Ukradel je več vrst pnev
matik, plastične verige za 
sneg, dva akimiulatorja, hla
dilno torbo in 5 kompresorjev 
za akimiulator. Podjetje Avto-
tehnika iz Celja je oškodovano 
za okoli 130 tisoč tolarjev. 

Isto noč je nekdo vlomil v 
osebni avtomobil zncunke za

stava yugo, ki je bil parkiran 
na Velenjski cesti v Žalcu. Ja
nez G. je oškodovan za okoli 
20 tisoč tolarjev. 

Kadil in pil bo 
v noči na 29. december je 

neznani storilec vlomil v di
skont Trgovskega podjetja Ra
deče na Starograjski ulici v 
Radečah. Nabral si je večjo 
količino žganih pijač in različ
nih vrst cigaret ter s tem last
nika oškodoval za približno 
135 tisoč tolarjev. 

Kradel v kleti 
v času od 16. do 29. decem

bra je nekdo vlomil v klet v 
stanovanjskem bloku v Šale-
ku. Odnesel je nov bide ter si 
nabral nekaj delov z motorne
ga kolesa znamke honda. Na
da H. je oškodovana za okoli 
40 tisoč tolarjev. 

Yugo brez glasbe 
v noči na 31. december je 

neznani storilec vlomil v oseb
ni avtornobil znamke zastava 
yugo, ki je stal pred gasilskim 
domom na Ljubečni. Demonti
ral je avtoradio in zadnjo poli
co z zvočnikoma. Igor P. je 
oškodovan za okoli 40 tisoč to
larjev. 

Čalcal, zbežal 
Bojana P. je 1. januarja zve

čer nakupovala v prodajalni 
Daj dam v Celju in še slutila 
ni, kakšno presenečenje jo ča
ka pred vrati. Z vrečko v roki 
je stopila na ulico, neznani 
storilec pa ji jo je iztrgal iz rok 
in zbežal v neznano. V vrečki 
je bila steklenica koka kole in 
nekaj cigaret v skupni vredno
sti okoU tisoč tolarjev. 

Praznična havarija 
Skupina mladih je za silve

strovanje najela depandanso 
Jelka RTC na Rogli in se tako 
močno alkoholno zagrela, da 
je za sabo pustila eno samo 
razdejanje, vredno okoli 350 
tisoč tolarjev. Račimi, pa še 
kakšno vabilo, pride po pošti. 
M.A. 

'obegiega izsledili 
Na Ulici II. bataljona v Šentjurju se je, v sredo 27. decem-

Jra popoldne, pripetila nezgoda, v kateri je hude telesne 
joškodbe utrpela peška, pobeglega voznika pa so kmalu 
zsledili. 

Suzana H. (22) iz Š ibenika p r i Šent jur ju je hod i l a peš p o 
evi s t ran i vozišča po Ulici II. ba ta l jona iz smer i železniške 
Jostaje p ro t i Š ibeniku. V neposredn i bl ižini s tanovanjske 
liše št. 16 je za njo po levi s t r an i pr ipel ja l voznik osebnega 
ivtomobila, 28-letni Ivan K. iz Vodruža in jo oplazi l s 
•prednjim levim delom vozila. Peška je p r i t em omahni l a n a 
^etrobransko steklo, ki se je razbi lo , od t a m p a jo je vrglo v 
)bcestni jarek, kjer je obležala v nezavest i . Voznik n a kra ju 
lesreče n i us tavi l , a m p a k je nadal jeval vožnjo do svojega 
ioma, kjer so ga policist i , s pomočjo občanov, izsledili . 

Ma spolzkem vozišču 
Na Kidričevi ulici v Celju se je, v sredo 27. decembra 

zvečer, pripetila nezgoda, v kateri sta bila ranjena dva 
ideleženca. 

Ivan P. (26) iz Celja je vozil osebni av tomobi l po Kidr ičevi 
ihci iz smeri Tehar i j p ro t i Mar iborsk i cesti . V b lagem p r e 
glednem levem ovinku ga je n a spolzkem vozišču zaneslo n a 
evo s t ran , kjer je trči l v osebni avtomobil , ki ga je iz smer i 
Vlariborske ceste vozil 38-letni Alojz P. iz Svet ine . P r i 
rčenju se je h u d o telesno poškodoval voznik Ivan P., lažje 
anjena p a je bi la sopotnica v vozilu Alojza P., 39- le tna Ida 
f- iz Šent janža n a d S torami . 

M.A.^ 

Brez gasilcev 
Minuli četrtek popoldne je izbruhnil požar v dnevni \ 

sobi stanovanjske hiše v Škalskih Cirkovcah,-last^ 
Ivana H. \ 

Do požara je pr iš lo n a g lasbenem stolpu, ogenj p a je 
delno poškodoval t ud i s tenske obloge, t a k o d a gmotna 
škoda znaša okoli 100 t isoč tolarjev. Ogenj so pogasil i 
domači sami, p r i t em p a je lažje opekl ine u t rpe l J a n i 
H., k i je goreči g lasbeni s to lp odvrgel iz pros tora . 
Preiskovalci so ugotovili , da je poža r povzroči l k r a t e k 
stik n a elektr ični napel javi v g lasbenem stolpu. « 

Elcspiodirai bojler 
Minulo soboto ob 17.10 uri je prišlo do eksplozije bojleija 

v stanovanjski hiši Jožeta K. v Studencah. 
Las tn ik je pred nekaj leti na e tažni š tedi lnik n a t rdo 

gorivo names t i l 50-l i t rski bojler, n a k n a d n o p a je peč p r i k l o -
pil na sistem za cen t ra lno ogrevanje, bojler, skozi ka te rega 
je bila napel jana kovinska cev za ogrevanje vode in je 
obenem služila kot dimnik, p a odklopU od vodovodne n a p e 
ljave. V soboto so v peči močno zakur ih , za rad i vel ike 
vročine pa se je v bojlerju, ki je bil n a obeh s t r aneh zamašen 
s čepi, us tvar i l močan pr i t isk , ka r je povzročilo eksplozijo. 
Eksplozi ja je poškodovala d imnik , v ra ta , okenska stekla in 
s tene. Po p rv ih ocenah znaša gmotna škoda okoli milijon 
tolarjev, sreča v nesreči pa je bila ta, d a ni bil n ihče od 
s tanovalcev telesno poškodovan. 

M.A. 

Cračk ni najcenejši 
Crack ali socialno mamilo, kot ga imenujejo nekateri, je 

zaradi svoje cenenosti na mah osvojil ameriške ulice. To 
»instant« mamilo (derivat kokaina) množično zasužnjuje 
mladino nižjih ameriških slojev, predvsem črnskih, ki si 
ne morejo privoščiti kvalitetnejšega mamila. Niso redki 
primeri, ko agentje DEA pri akciji naletijo na veččlansko 
družino, ki je vsa pod vplivom cracka. V nekem primeru so 
tako našli omamljeno sedemčlansko črnsko družino, od 
70-letnega dedka do 7-letnega vnuka. Znano je, da lahko 
odjemalec cracka postane dosmrtni odvisnik že po 2 ali 3 
dozah. Beseda dosmrtni sploh ni pretirana, kajti uživalci 
cracka umirajo mladi. 

Kljub veliki razširjenosti cracka v ZDA pa se ta ni 
najbolje obnesel v Veliki Britaniji. Glede na izjavo dr. 
Philipa Beana iz Midland Centre for Criminology pri 
loughborouški univerzi kljub cenenosti cracka narkomani 
raje posegajo po drugih substancah. To so predvsem amfe-
tamini, ki so še cenejši ter delujejo dlje časa. Cena doze 
cracka je na londonskih ulicah približno 5 krat višja od 
cene amfetamina, učinek prvega traja 20 do 30 minut, 
drugega pa od 3 do 4 ure. 

Crack je blago iz uvoza in pogosteje plen pozornih 
policistov in carinikov, amfetamine pa proizvajajo v mno
gih obratih po Veliki Britaniji ter so zaradi tega odvisniku 
mnogo lažje dostopni. Uspehi policije pri odkrivanju 
nedovoljene proizvodnje in prodaje arnfetaminov pa trga 
ne prizadenejo tako močno, saj se vedno najde nova sku
pina preprodajalcev, ki takoj uspešno nadomesti izpad. 
(Sled) 
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Ob podpor i l jubl janskega 
ŠOU sta Dallas in radio Študent 
izdala CD "Izštekani na Radiu 
Študent". ZORAN PREDIN je 
objavil svojo drugo samostojno 
zgoščenko "Napad ljubezni". S 
skoraj polletno zamudo je izšel 
dvojn i a lbum " H I S t o r y " 
M I C H A E L A J A C K S O N A 
(na sliki). 

S prvega mesta evropskih les
tvic so ga kmalu izrinili BON 
J O V l z LP "These Days". T H E 
R O L L I N G S T O N E S so bili 
sredi evropskega dela svetovne 
turneje, na kateri so promovira-
li svoj zadnji album "Vodoo 
Longue". V prometni nesreči j e 
umrla 24-letna pevka LUISE 
DEAN, sicer članica plesne pop 

skupine Shiva. Založba Warner 
Bros. je objavila 70-minutno vi-
deokaseto "Parallel", na kateri 
so zbrani nekateri najboljši vi-
deo spoti ameriških zvezdnikov 
R.E.M. Najuspešnejša in naj
starejša primorska pop skupina 
FARAONI (na sliki) j e izdala 
svojo četrto kaseto "Stari časi". 

Minilo j e 10 let od mega$-
spektakla LIVE AID, ki se j e 
vzporedno dogajal na dveh pri
zoriščih; na stadionu Wembley 
v Angliji in v Philadelphiji v 
ZDA. Legendami ameriški pun-
kerji T H E RAMONES so se po 
dvajsetih letih delovanja odlo
čili, da bodo prenehali z delom. 

Skupina M O N R O E je pri za
ložbi Mandarina izdala svojo 
drugo kaseto "Z ljubeznijo". Na 
18. festivalu Melodij morja in 
sonca '95 je po mnenju strokov
ne žir i je zmaga la skup ina 
PANDA s skladbo "Za vedno 
moj", občinstvu pa je bila naj
bolj všeč M A R T A Z O R E in 
njena pesem "Še si tu". Robbie 
Willson je le 14 dni pred začet
kom svetovne turneje zapustil 
najpopularnejšo britansko pop 
zasedbo T A K E THAT. Ame
riški verbalni teroristi, raperji 
PUBLIC ENEMV, so v Lon
donu odigrali svoj poslovilni 
koncert. 

Na prvo mesto angleške les
tv ice se j e povzpe l duo 
O U T H E R E B R O T H E R ' S s 
k o m a d o m " B o o m B o o m 
Boom". Po krajšem premoru so 
se s singlom "Ohio" na sceno 
vrnili odlični UTAH SAINTS. 
Kar 7 in pol milijona dolarjev 
so ameriški menadžerji ponudili 
legendarnim punkerjem T H E 
C L A S H , če bi se ti ponovno 
združili. Najboljše slovenske 
trash-metalce I N T E R C E -
P T O R je zapustil basist Mirko 
Kauzar. 

V dneh med 8. in 14. avgu
stom je v sedmih slovenskih 
krajih potekal 5. OKARINA 
E T N O FESTI-VAL. Nashvil-
le Te lev i s ion Ne twork j e v 
Nashvilleu spet podelil nagra
de za največje dosežke na po
dročju country glasbe - največ 
nagrad (5) j e tokrat pobral pe
vec ALAN J A C K S O N (na sli
ki). 

T H E B E A U T I F U L 
SOUTH so, za soundtrack naj
novejšega filma Mega Ryana 
"French Kiss", posneli prired

bo skladbe "Dream A Little 
Dream". Trenutno najboljša in 
najinventivnejša britanska teh-
no zasedba T H E PRODIGV je 
dočakala izid svoje prve video-
kase te "E lec t ron i c P u n k s " . 
D E M O L I T I O N G R O U P so 
posneli dva videospota in to za 
skladbi "You Never Cry" in "U 
tvojim očima". VICTORV so 
na svoj drugi CD "Ukal b i" 
spravili trinajst skladb. Disco 
kralj devetdesetih H A D D A -
WAY je izdal svoj drugi album 
"The Drive". Star komaj 53 let 
je za posledicami srčnega napa
da umrl Jerr>' Garcia, vodja le
gendarne californijske skupine 
T H E G R A T E F U L DEAD. Ir
ski trio T H E R A P V ? je bil edi
ni neameriški bend, kije nasto
pil na letošnji heavy metal ve
selici Monsters Of Ročk - zvez
de večera so bili M E T A L L I -
CA. Najpopularnejša ameriška 
ženska rap zasedba T L C je ban
krotirala. Velenjska ročk skupi
na ŠANK R O Č K se j e odpra
vila v ZDA na snemanje gradi
va za osmo ploščo. Softwerski 
gigant Microsoft j e skupini 
T H E R O L L I N G S T O N E S 
plačal kar 12 mio dolarjev za 
u p o r a b o nj ihove uspešn ice 
"Start Me Up" v propagandni 
akciji za promocijo operacijske
ga sistema Windows 95. V ljub
ljanskih Križankah je 24. avgu
sta nas topi l kralj funka 
M A C E O P A R K E R s svojo 
skupino. V celjskem klubu Pop 
Teater je 26. avgusta, nastopila 
velenjska cyber grunge skupina 
DIG. Po skoraj dveletni pavzi 
se j e na britanske lestvice s 
skladbo "Destination Eschaton" 
vmil tehno duo T H E 
SHAMEN. 

Jesenski del letošnje koncert
ne sezone je 2. septembra otvo-
ril legendarni alter ročk bend 
T H E SWANS, v ljubljanskih 
Križankah. Tri dni kasneje so na 
taistem prizorišču nastopili ir
ski belobradi veseljaki T H E 
DUBLINERS. 

Operni zvezdnik PAVARO-
TTI je v svojem rojstnem kraju 
Modena že tretjič zapovrstjo 
priredil velik dobrodelni kon
cert. V Nevv Yorku je bila po
delitev MTV Avvards - največ 
nagrad so za videospot "Water-
falls" pobrale TLC. Istočasni 
izid single plošč dveh trenutno 
najpopularnejših angleških ben-
dov, BLUR in OASIS, je v Ve
liki Britaniji zasenčil vse ostale 
medijske dogodke. Pri založbi 
Warner Bros je končno le izšel 
dolgo pričakovani album "One 
Hot Minute" odličnih califomij-
skih funk-metalcev RED H O T 
C H I L l P E P P E R S . S pomočjo 

ljubljanske založbe Corona seje 
na slovensko sceno, s kaseto in 
kompaktno ploščo "Slovenian 
Bqy", vrnila M O N I 
KOVAČIČ. V ljubljanski di
skoteki Palma je bila promocija 
kompaktne plošče "Desna sce
na". P E R O L O V Š I N , bivši 
Pankrt, pa Sokol in nazadnje 
eden izmed Vitezov obložene 
mize, je objavil kaseto in zgoš
čenko "Dolina Kraljic". Angleš
ki heavy-metalci I R O N 
MAIDEN so se po triletnem 
molku spet vrnili na sceno; to
krat z novim pevcem Blazom 
Blayleyom in LP "The X-Fac-
tor". Z novim singlom "Runa-

way" se je na sam vrh svetov
nih lestvic spet zav ih te la 
J A N E T JACKSON. 

Eno izmed najbolj vročih 
heavy metal zasedb 
MACHINE HEAD je zapustil 
Chris Kontas. Najboljšemu in 
najpopularnejšemu ameriškemu 
belemu rap bendu BEASTIE 
BOYS seje za stalno pridružil 
klaviaturist Mark Ramos Nishi-
ta. 16. septembra sta Radio Štu
dent in Skuc ROPOT pripravi
la tradicionalno predstavitev 
s lovenskih novo-rockerskih 
skupin NOVI R O Č K '95. Po
leg bendov Skytower, Dicky B. 
Hardy, Ksenija Jus, Interceptor 
in Psycho Path, sta v ljubljan
skih Križankah nastopila še go
sta. Res Nullius in Zadruga. 

Dobitnik številnih Zlatih not 
in avtor najboljše slovenske pop 
plošče devetdesetih "Od srca do 
srca" R O B E R T O M A G N I -
FICO,je slovensko javnost spet 
pretresel z LP "Kdo je Čeftir". 

Našo najpopularnejšo pop 
skupino POP DESIGN (na sli
ki) je zapustil pevec Vili Re-
snik. Avstralski heavy-metalci 

AC-DC so konec septembra ob
javili svoj 14. album "Ballbrea-
ker". Sredi ameriške turneje 
Lollapalooza je Annie Holland 
zapustila vedno popularnejšo 
skupino E L A S T I C A . N e o -
hippy LENNY KRAVITZ je s 
singlom "Rock&RolI Is Dead" 
najavil skorajšnji izid novega al
buma "Circus". 

Avstralska pop pr inceska 
KYLIE MINOGUE je skupaj 
s kral jem temačnega ročka 
NICKOM CAVEOM posnela 
pesem "VVhere The Wild Roses 
Grovv". 30. septembra je v Ve
lenju nastopila legendama funk 
skupina DEFUNKT. 

V priljubljeni MTV oddaji 
"Unplugged" je ponovno zai
grala originalna zasedba ameriš
kih herojev glamour ročka THE 
KISS. 6. oktobra, je izšel dol
go pričakovani album "Made In 
H e a v e n " b r i t anske skupine 
QUEEN (na sliki). Letošnja, 
28. V E S E L A J E S E N , se j e 
zgodila v soboto, 7. oktobra, v 
dvorani Tabor v Mar iboru . 
Ameriški metalci ANTRAX so, 
sredi snemanja nove plošče, iz 
benda vrgli kitarista Dana Spit-
za. 

CVPRESS HILL, popularni 
ameriški rapperji, so objavili 
svoj tretji album. V sredo, 18. 
oktobra, je v Cankarjevemu do

mu koncertiral 
legendami new-
yorški j a z z i s t 
J O H N Z O R N s 
svojim kvarte
tom. Po dva
najstletnem di-
s k o g r a f s k e m 
molku so se na 
slovensko glas
beno sceno z al
bumom " N o č " 
vrnili BULDO
ŽER (na sliki), 
izšla pa je tudi 
četrta kompakt
na plošča "Le
noba" D O N 

MENTONY BAND. Po zaslu
gi ŠKUCove koncertne agenci
je ROPOT, smo 19. oktobra v 
Hali Tivol i s l išal i ško t ske 
zvezdnike S IMPLE MINDS. 
Po osmih letih skupnega dela so 
se razšli člani odlične britanske 
skupine N E D ' S A T O M I C 
DUSTBIN. 

Medijsko najbolj izpostavlje
no britansko skupino OASIS je 
začasno zapustil basist Paul Mc-
Guigan. Angleški glasbeni kri
tiki so "raztrgali" LP "Insom-

niac" ameriških novo-punkerjev 
GREEN DAY. 

Ljubljanska založba Corona 
je objavila četrti samostojni al
bum "Hold My Hand" M I E 
Ž N I D A R I Č . T O M A Ž D O -
M I C E L J je s svojima sprem
ljevalcema, basistom Janijem 
Lahom in bobnarjem Andrejem 

Hribarjem, v studiu Činč p( 
snel, in pri svoji založbi Do 
records tudi objavil, novi albu 
"Bivše in bodoče". 

V četrtek, 26. oktobra, so 
največji slovenski diskoteki D 
kota , na zadnjem konce r 
evropskega dela svetovne turn 
je , nastopili LAIBACH. 

Zaradi prevelikega odmerka 
mamil je umrl Shanon Hoon, 
28-letni pevec in vodja znane 
ameriške ročk skupine BLIND 
MELON. Skupaj s skupinama 
Lucky Cupids in Ghosts Of The 
50's je A L E K S A N D E R 
M E Ž E K posnel LP "Legende". 
V novomeškem studiu Metulj je 
12 skladb za svojo četrto kase
to in tretjo kompaktno ploščo 
posnela D A M J A N A G O L A -
VŠEK (na sliki). Po dveh letih 

guljenja slovenskih odrov so v 
začetku novembra pri založbi 
Megaton THE DRINKERS iz
dali prvenec "Lepi in trezni". V 
slovenski prestolnici so 13. no
vembra, nastopi l i B L U E S 
BROTHERS BAND. Prvo me
sto britanske lestvice najbolje 
prodajanih single plošč so cel 
november zasedali S I M P L Y 
R E D (na sliki) s skladbo "Fair-
ground". 

PULP , hitro vzpenjajoči se 
predstavniki novega britanske
ga pop ročka, so pri založbi Is-

land objavili svoj tretji LP "Di 
frent Class". T H E ROLLIN( 
S T O N E S so svojemu enormni 
mu opusu dodali še en albun 
LP "Stripped". Grosupeljski a 
ter-rockerji D I C K Y I 
HARDY so se vmili izAmstci 
dama, kjer so v znanem studi 
Klank v Tegelenu posneli mj 
terial za svoj prvenec. Z ostr 
mi metalskimi rifi in neposrec 
nimi ter angažiranimi besedil 
so v sklopu trimesečne evroj 
ske tumeje po slovenskih ljub 
teljih modernega metala udari 
švedsk i C L A W F I N G E I 

Evropska podružnic 
televizijske postaj 
MTV je 23. novem 
bra v pariški dvorai 
Le Zenith podeljevj 
la nagrade EURC 
P E A N MUSIi 
AWARDS. BRUC 
SPRINGSTEEN 
objavil nov studijs 
a lbum "The Goa 
OF Tom Joad" 

JANI K O V A Č I Č je 
rani KUD France Prešeren 1 
Ljubljani v živo predstavil dvoj-
ni album "Tretje uho' 

V klubu Bar-Fly je svojo pr
vo kaseto promovirala celjska 
zasedba KLADIVO, KONJ IN 
VODA. V ponedeljek, 4. de
cembra, se je ljubljanska hala 
Tivoli tresla v ritmu odličnih 

Američanov N A U G H T V BY 
NATURE (na sliki). 8. decem
bra je minilo natanko petnajst 
let od smrti J O H N A 
LENNONA. 12. decembra j e 
svoj 80. rojstni dan praznoval 
FRANK SINATRA. 

Nova seattleška ročk atrakci
ja, grunge bend TRULY, ki ga 
sestavljajo bivši člani skupin 
Soundgarden in The Sceaming 
Trees, je pri založbi Capitol ob
javil svoj prvi album. V ljub
ljanskem klubu Palma je bil pro
mocijski koncert ob izidu kom
paktne plošče "Elvis De Luxe". 
Izšel j e drugi a lbum 
D O M I N I K A K O Z A R I Č A 
(na sliki). Novogoriška skupi
na BIG BEN se 
je, po desetih le
tih skupnega de
la, enajstih kase
tah in več kot ti
soč koncer t ih , 
razšla. 12. de
cembra je v Fe
stivalni dvorani 
v Ljubljani na-
stpi G U Y 
CLARK. 

S skoraj pol
letno zamudo je 
pri založbi Kif 

Kif izšel prvenec odlične sl( 
vensko - i t a l i j anske zased t 
HEAVY LES WANTED. > 
prvo mesto britanske lestvic 
najbolje prodajanih single ploš 
seje zadnji-teden pred božičn 
mi prazniki prebil MICHAEI 
J A C K S O N s skladbo "Eartl 
Song".,Založba Helidon je ti 

pred zaključkom letošnjega k 
ta na trg poslala dve zanimii 
zgoščenki; "Bognedaj da bi crfc 
nu televizor" ADIJA SMOLA 
RJA in "Zguba časa in denai 
j a " L E T E Č I H POTEPUHOV 

V nekaterih bolje založeni 
slovenskih trgovinah z nosiU 
zvoka se je znašel tudi novi ii 
delek B O R G E S I E , CD "Pr 
Choise". 22. decembra, je bil 
velenjski Rdeči dvorani veli 
predbožični koncert. Poleg ni 
slovenskega "mainstream" roc 
benda ŠANK R O Č K , so tam 
nastopili še DIG, MAGNIFI-
C O , L E T E Č I P O T E P U H I , 
R E Q U I E M in O G N J E R E Z I . 

STANE ŠPEGEL 



23 GLASBA 

Slovenec s citrami v Avstriji 
Peter Napret iz Sedraža pri 

Rimskih Toplicah je pred dve
ma letoma diplomiral na Aka
demiji za glasbo v Ljubljani 
violino, katero je kasneje tudi 
poučeval na glasbeni šoli v 
Hrastniku. Ob violini pa ima 
Peter še eno veliko ljubezen, to 
je igranje na citre. Letos je 
službo pustil in se ponovno 
posvetil študiju, tokrat citer. 

»Odpravil sem se v Irms-
bruck v Avstrijo, kjer citre po
učujejo kot enakovreden in
strument vsem ostalim,« je 
pripovedoval v Kulturnem 

centru v Laškem, kjer sva se 
dobila prav zaradi citer. »Imel 
sem srečo, kajti priznali so mi 
nekaj predmetov in izpitov z 
naše akademije, tako pa mi je 
zlasti ob koncu tedna ostalo 
več časa, da se lahko vračam 
domov in poučujem citre.« 

Peter Napret je prvi in edini 
Slovenec, ki na tej priznani šo
li študira citre, ki so v Sloveni
ji vse bolj popularne. Zaenkrat 
študira brez štipendije, poma
ga si s prihranki iz prejšnje 
zaposlitve. Peter ima s citrami 
velike načrte: »Pri nas sicer ci
tre poučujejo, vendar za zna

nje ne moreš dobiti ustreznega 
spričevala, diplome. Rad bi, da 
bi citre uvedli v glasbene šole 
in na akademijo kot enakovre
den instrument vsem ostalim.« 

Ob koncu tedna, ko se vrne 
domov, poučuje citre v prosto
rih Centra interesnih dejavno
sti v Celju. Zaenkrat ima pet 
učencev, ki ta instrument že 
malo obvladajo, rad pa bi, da 
bi se na učenje odzvali pravi 
novinci. »Z instnunenti ne bo 
težav. Res je, da je najbolje, če 
imajo svojega, lahko pa si ga 
tudi izposodijo ali kupijo tudi 

Nov ansambel v Brodnicah 
Po nastopu na 100. Vrtiljaku 

polk in valčkov v gostišču 
Kocman v Šentnipertu nad 
Laškim se je zanimanje za 
mlade glasbenike, katerih je
dro žiri v Brodnicah blizu Jur-
kloštra, začelo povečevati. 

Posebno pozornost vzbujajo 
bratje Razboršek, Boris s har
moniko, Primož s klarinetom 
(skrbi tudi za humor), ter Mar
ko, ki navdušuje s trobento. 
Kvintet sestavljata tudi Gre
gor Podkoritnili (bas in bari
ton) ter Marko Jelene (kitara). 
Vsi fantje obiskujejo glasbeno 
šolo in nekateri pojejo v pev
skih zborih, štirje obiskujejo 
srednjo in eden osnovno šolo. 

Tako so razpeti med šolo in 
glasbo ter jim za kaj drugega 
ostane bore malo časa. Zaradi 
svojevrstne atraktivnosti in 
mladosti so ansambel vabili na 
različne kraje in prireditve. 

Po nastopu v Sentrupertu je 
z njimi najprej začel delati 
znani mentor za mlade glasbe
nike Tone Videč, ki se mu je 
pred dnevi priključila tudi od
lična tekstopiska in glasbenica 
Vera Soline. Konkretno pomoč 
je obljubil Igor Podpečan s 
snemanjem inproducentstvom 
ter Franci Žerdoner, Rudi 
Šantl in še nekateri z ustrezni

m i skladbami. Na eni izmed 
vaj, ki sta jo vodila Videč in 

Soline, so se pogovarjali o tem, 
da nujno potrebujejo ob pevki 
tudi pevca, da se morajo odlo
čiti, kaj in kako bodo igrali 
(prisegajo na originalnega Av-
senika!), da se morajo lotiti 
tudi zabavne glasbe in imeti 
človeka, ki bo za njih resno 
skrbel (organizacija nastopov, 
snemanj in podobno). Pred
vsem pa so potrebne temeljite 
vaje, prvi posnetki in nato 
promocija pred ljudmi. Narav
ni talent, ki ga imajo, morajo 
okronati s tehniko in ostalim 
kar sodi zraven, tudi s primer
nim imenom. 

Fantje naj bi opustili nasto
panje za vsako ceno in povsod, 
kamor jih povabijo, ampak bi 
se po temeljitem delu predsta
vili in začeli z osvajanjem Slo
venije in src ljudi, ki imajo ra
di dobro domačo zabavno 
glasbo. In to bo skupina iz 
Brodnic prav gotovo lahko 
igrala, zaradi sebe in dobre 
ekipe, ki jo spremlja. 

TONE VRABL 

pri priznanem izdelovalcu go
spodu Holcmanu v Selnici ob 
Dravi.« 

Peter Napret s citrami res
nično živi. Tako v igranje uva
ja »menjalni naprstiuk«, kar 
omogoča brenkanje po struni z 
obeh strani. »Ta novost je ko
ristna tudi zato, ker lahko 
igraš hitreje in različne zvrsti 
glasbe,« pojasni. 

Pripoveduje o srečanju za 
Japonci, ki se tudi vse bolj 
ogrevajo za citre pa o Čehih, 
Nemcih, Švicarjih, Italija
nih . . . »Vsi so zagreti citrarji,« 
potrdi in pove, da slovenske 
korenine igranja na citre sega
jo točno v leto 1895 (letos torej 
100 let!) v Velenje, kjer je živel 
oče slovenskih citer Franc Ko-
run Koželjski, ki je deloval tu
di v Celju. Po njem se tudi 
imenuje velenjska glasbena 

šola, Peter Napret pa se je pr
vega slovenskega citrarja 
spomnil s tremi recitali, med
tem ko v mnogih krajih, kamor 
je poslal ponudbo, za to ni bilo 
interesa. Tudi v Celju ne! 

Peter bo čez leta diplomiral 
tudi iz citer in upa, da bodo 
slej kot prej ta instrument tudi 
uradno uvrstili v učni pro
gram. Čeprav sam še študira, 
pa že uči mlade in dokazuje, 
da je njegovo delo potrebno. 
Tako zdaj zaradi citer violina 
počiva. Rfladi pa imajo izvrst
no priložnost, da Petra Napre-
ta, ki je tudi član Nemške ci-
trarske zveze in Sekcije citrar
jev pri zvezi avstrijskih glas
benikov, poiščejo v Centru in
teresnih deja\Tiosti. 

TONE VRABL 

Bogle, 
Biues&Rock'n'roll 
partv 

Pod blagovno znamko 
ALEX BASS so se zbrali Ge
orge Radmanovič (ex - Veroni-
que), Peter Schmidt (ex — Pho-
ne Box Vandals) in Alex Cepuš 
( e x - Don Mentony Band). Ker 
so že nastopili v Ljubljani, No
vi Gorici in drugih slovenskih 
krajih, je njihov Boogie, Blues 
& B'n'roll party že našel zveste 
privržence, ki ljubijo to 
glasbo. 

George in Alex sta pred ve
liko leti ustanovila skupino 
Veronique, zato sta hitro pr i 
šla na isto valovno dolžino. Iz
menjujeta se na kitari in basu. 
Pero pa udriha po starinskih 
bobnih. Maskota benda je so-
lokitara Fender Mustang, sta
ra okoli trideset let. Igrajo av
torsko glasbo s kasete Under-
taker in še vrsto drugih 
skladb, ki jih nameravajo v 
kratkem tudi posneti. Igrajo 
tudi skladbe skupin Status 
Quo, ZZ Top, The Bea t l es . . . 

Fantje najraje nastopajo v 
manjših lokalih, klubih in ka
varnah, kjer s svojo glasbo 
ustvarijo pravo intimno 
vzdušje. 

S.B. 







NASVETI 

V MODNEM 
VRTINCU 

Pripravlja: 
VLASTA CAH - ŽEROVNIK 

Zadnja lanska oddaja V 
modnem vrtincu na Radiu Ce
lje, prejšnjo soboto, je bila po
svečena, kot se za ta čas spo
dobi, silvestrovanju, oziroma 
silvestrski garderobi ter pred
vsem slavnostnem make-upu. 
Gostja v studiu je bila kozme
tičarka in vizažistka televizij
ske oddaje Poglej in zadeni, 
Ksenija Pehlič, v radijskem 
kontaktu smo z uredništvom 
Slovenskih novic oziroma žen
ske priloge Ona in njeno mod
no urednico Cvetko Dragan 
natrosili nekaj informacij in 
misli v vezi z akcijo Najbolje 
in najslabše oblečeni znani 
Slovenci in Slovenke. 

Akcija je bila prvič izvedena 
lani, letos pa se je kot organi

zator prilogi Ona pridružila 
tudi revija Modna Jana. Slav
nostna razglasitev rezultatov z 
gala modno revijo bo v Ljub
ljani, februarja letos. Zimsko 
številko Modne Jane bo ured
ništvo po pošti poslalo Petri 
Hacin iz Trubarjeve 26 v Ce
lju. Izžrebali smo tudi redne 
mesečne nagrade: ročno plete
nino bo konec januarja prejela 
Karmen Artnak iz Hrastja 44, 
Loka pri Žusmu. Darilni bon 
podjetja Papillon v vrednosti 
5.000 SIT je šel v roke Irme 
Rančigaj iz Kaple 62, Tabor, 
ročno poslikan svilen šal pa si 
je z odgovorom na anketno na
gradno vprašanje meseca de
cembra prislužila Helena 
Andelič iz Škapinove 5 v 
Celju. 

V novo leto z novo pričesko 
Novemu letu smo bolj ali 

manj žarečih lic nazdravili -
nekateri v slavnostni toaleti, 
drugi pa kar v trenirki. Same 
lepe želje smo ob tem izrekali, 
mnogi so ta koledarski mejnik 
uporabili tudi za korenite živ
ljenjske spremembe. . . 

No, pa ostanimo le pri tistih 
vizuelnih temah, ki so »na ko
žo pisane« našim modnim dru
ženjem. Gotovo drži, da se sle
herna moda porodi najprej v 
glavi. Če se zazremo v njeno 
ztmanjo podobo, bomo med 
prvim opazili - lase oziroma 
pričesko. 

Urejena, modna in praktič
na pričeska je seveda želja sle
herne predstavnice nežnega 
spola. Ce ste se z Novim letom 
odločile spremeniti dolžino, 
obliko ali barvo vašega na
glavnega okrasja, utegne biti 
kakšna informacija o najno

vejši modi pričesk prav dobro
došla. 

Tako kot moda oblačil, se 
tudi pričeske spogledujejo s 
koncem šestdesetih let, pr ina
šajo pa še nekaj novosti zaradi 
razvoja same stroke in nego
valnih pripomočkov za lase. 

Prva novost je barvanje las z 
oksidativnimi barvami, pogo
sto z nasprotnimi niansami, da 
je kontrast očiten (npr. plat i
nasta osnova s črnim prame
nom ali obratno). Sicer pa so 
najbolj modni rdeči, skoraj 
fluorescentno žareči lasje.Dol-
žina las je lahko čisto kratka z 
ostro pristriženimi asimetrič
nimi Unijami, variacije na te 
mo »paž« so včasih z odkritimi 
ušesi. Letos so silno modne tu
di pričeske, pri katerih se ne
koliko daljši lasje obračajo 
navzven ter »na gor« počescmi 
lasje, speti v prikupen šinjon. 

Anketno nagradno vprašarije meseca januarja: 
KATERO NOVOST LETOŠNJE MODE NE BI NIKAKOR NO
S I U ? 
a) pobeljenih ali žareče rdečih las. 
b) kombinacijo tigrastega in zebrinega umetnega krzna. 
c) čevljev z 10 cm visoko tankp peto. . j. . 

Jeglič 
Jeglič (Primula veris L.) 

spada v družino jegličevk, ki 
zajema okrog 20 rodov s pri
bližno tisoč vrstami. To druži
no sestavljajo v glavnem eno
letna, dvoletna ali trajna zeliš
ča, včasih pa tudi grmovnate 
rastline. Tudi rod jegličev šteje 
okrog 500 vrst, ki rastejo pp 
goratih krajih Evrazije. 

Jeglič je znanilec pomladi. V 
zemlji ima valjasto, poševno 
rastočo, črno koreniko, ki je 
porasla z mnogimi črnimi vla
kni. Iz nje požene šop pritlič
nih jajčastih in do 20 cm viso
kih brezlistnih stebel. Na vrhu 

tega je kobul cvetov, ki so ži-
vorumeni in močno dišeči. Li
sti in steblo so žametno dlaka
vi. Cveti v aprilu in maju. 

Raste po suhih travnikih, ob 
potokih, med redkim grmov
jem, po svetlih gozdovih, 
gozdnih obronkih in na pustih 
apnenčastih tratah. 

Spomladi nabiramo cvetove 
brez čaš in jih moramo hitro 
posušiti v sušilniku, da ohra
nijo svojo lepo živonmieno 
barvo. Posušeni cvetovi dišijo 
po medu in imajo nekoliko 
sladkast okus. 

Pred cvetenjem kopljemo 
tudi korenike, ki jim odrežemo 
Uste in steblo. Nato jih opere-
mo in hitro posušimo v sušilni
ku ali na topli peči. Posušene 
korenike nato zdrobimo na 
manjše dele. Imajo tudi svoje
vrsten vonj in so sluzastega 
okusa. 

Jeglič vsebuje v cvetovih 
malo saponinov, flavonoide, 
karotinoide in v sledovih ete
rično olje. V koreniki pa tr i ter-
penske saponine, fenolne gU-
kozide, čreslovine, sladkorje, 
sluzi itd. 

Vse te snovi delujejo na di
hala tako, da se redči gosta 
sluz in lajša tegobe pri pre
hladnih obolenjih, gripi, bron
hialnemu katarju, pri pljučni
ci in celo pri oslovskemu ka-
šlju. Spodbujajo tudi delova
nje prebavil in rahlo ženejo na 
vodo. Lajšajo bolečine pri mi
greni, omotičnemu glavobolu, 
pa tudi pri živčni napetosti in 
nespečnosti. 

V ta namen kuhamo čaj iz 
jegličevih korenin tako, da eno 
veUko jedilno žUco korenin 
prelijemo s pol litra mrzle vo
de in segrejemo do vrenja ter 
nato kuhamo še 10 minut. Na
to pustimo, da se ohladi in 
precedimo. Čaj pijemo večkrat 
na dan po skodelico pred 
jedjo. 

Ljudsko zdravilstvo pa pri
poroča poparek jegličevih cve
tov pri spomladanski utruje
nosti in pri srčnih težavah, ki 
izvirajo iz živčne napetosti. 

Sveži jegUčevi listi pa pov
zročajo pri nekaterih ljudeh 
srbečico z izpuščaji. Krive so 
drobne dlačice, ki pokrivajo 
steblo in liste. 

Rumove Icrogiice 
Zmešamo maso iz: 200 g na-

ribane čokolade, 200 g zmletih 
lešnikov in dveh vrečic vanilin 
sladkorja. Ko ste maso dobro 
premešaU, ji dodajte še 2 be
ljaka, 3 velike žlice ruma in po 
potrebi 2 žlici vode. Iz pr i 
pravljene mase oblikujete kro
glice, jih povaljajte v sladkor
ju, čokoladnih drobtinicah ali 
naribani čokoladi in jih posta
vite v papirnate skodelice. 

Pisani bisicvitni kruh 
Potrebujemo: 3 jajca, 12 dag 

sladkorja, Vz zavitka vanilina, 
3 dag lešnikov, 3 dag rozin, 5 
dag kandiranega sadja, 10 dag 
moke, za 3 noževe konice pe
cilnega praška. 

Jajca, sladkor in vanilin pe
nasto umešamo. Rahli zmesi 
dodamo narezane lešnike, 
očiščene rozine in narezano 
sadje. Nazadnje primešamo 

moko, pomešano s pecUnim-
praškom in spečemo v podol
govatem modelu v srednje to
pli pečici. 

Bananina torta 
Potrebujemo: 11 dag masla, 

22 dag moke, V2 zavitka pecil
nega praška, 7 dag sladkorja, 1 
za\atek vanilin sladkorja, 2 
rumenjaka, 2 beljaka in 2 do 3 
banane. 

Maslo zdrobimo z nožem v 
moki, pomešani s pecilnim 
praškom. Dodamo vse naštete 
sestavine in zgnetemo v krhko 
testo. Položimo v model za tcfr-
te, poravnamo in ob straneh 
nekoliko vzdignemo v rob. 
Spečemo. Ohlajeno torto na-
mažemo s trdim snegom, v ka
terega smo vtepli žlico slad
korne moke. V pečici sneg po
rumenimo, nato pa po vrhu 
torte naložimo rezine banan. 
Potresemo s kristalnim slad
korjem. 

ZDRAVNIŠKI NASVET 
Še O osteoporozi 

Osteoporoza je bolezen ske
leta - okostja, za katero je zna
čilna nizka kostna masa z ok
varo kostnega tkiva, posledica 
pa je krhkost kosti in večja 
nevamost za zlome. 

Obolevajo predvsem žene v 
meni in po meni, žene iz dru
žin, kjer je že bila osteop)oroza, 
tiste, ki so vitke in ki so v pre
hrani imele premalo kalcija, 
žene obolele za rakom, ki so 
dobivale kemoterapijo (zdra
vila proti raku), ki zavirajo de
lovanje jajčnikov, bolniki, ki 
dobivajo po operacijah na srcu 
heparin proti strjevanju krvi 
ali kakšno drugo snov, tisti, ki 
kadijo in pijejo alkohol ter 
pravo kavo v prekomernih ko
ličinah, povrhu pa se še pre
malo gibljejo ter bolniki, ki so 
bih zdravljeni z zelo visokimi 
dozami kortikosteroidov. 

Za diferencialno diagnozo je 
potrebna rentgenska slika ko
sti, za ugotovitev v začetnem 
stanju je potrebno merjenje 
mineralne gostote (vsebnosti 
kosti na mineralih) kosti - den-
zitometrija, za katero je v No
vem tedniku že pisalo, da je to 
poslej mogoče storiti v Termah 
Zreče. Mineralno gostoto kosti 
merimo vedno na isti kosti. 
Proti bolečinam, ki so pogosto 
neznosne, uporabljamo ista 
sredstva, kot pri zdravljenju 
revmatizma, brez kortizona, 
ker so poleg kosti prizadete še 
vezi, kite in mišice. 

Za preventivo priporočamo 
1.000 mg kalcija dnevno, kar 
je v 3/4 Utra mleka dnevno ali 
v 100 gramih sira. Kalcij vse
buje še belo in zeleno zelje, 
korenje, lešniki, jagnjetina, fi
žol, Ustnata zelenjava s temno 
zelenimi listi, sardine, losos. 
Priporočamo čim manj fosfor
ja, ki je v mesu, klobasah, top
ljenem siru, čokoladi, cola pi

jačah. Vitamin D (Alpha C 
capsulas) se daje pretežno p 
starostni osteoporozi in pri t 
stih, ki so premalo na sono 
pospeši pa resorbcijo kalcija 
hrane v črevesju. 

Bifosfonat - Pleostat - et 
dronat natri j , se daje po 4( 
mg dnevno 14 dni vsake t 
mesece. Hormoni - Estrogei 
se dajejo v vsakem starostne 
obdobju, lahko se dajejo tui 
10 let (Progynova, Pflast« 
Estroderm TTS). 

Priporočljiva je telovadb 
tr ikrat tedensko po 30 minu 
izbirate pa lahko med plav) 
njem ah kolesarjenjem. Stes 
nik se priporoča le za razbn 
menitev pri močnih bolečinj 
zaradi zlomov. 

Ameriškim zdravnikom 
že na voljo zdravilo, ki je kon 
binacija natrijevega fluoric 
in kalcijevega citrata. Dajj 
so ga 4 leta ženam z osteopor< 
zo in že v enem letu opaž 
pospešeno izgradnjo kosti za 
do 8 odstotkov in tudi višina • 
ni znižala. Z zdravljenjem 
najbolje začeti že zelo zgod« 
že pri sumu in takra t uspeh 1 
bo izostal. 

Fluoridi povzročajo težave 
želodcu, glavobol, omotic 
dajejo pa se le, če ni druj 
izbire. Calcitonin, kostni ho: 
mon izboljša vgradnjo kalc^ 
v kosti, omeji tudi razgradn 
kosti. Po calcitoninu, ki se 
zelo obnesel, nastopi izboljšj 
nje duševnega počutja, om« 
bolečino in strah pred poslal 
šanjem, žal pa učinkuje le d\ 
leti. Tamoksifen, zdravilo pn 
ti raku dojke, ubija celice, 
razdirajo kost. -Pri jemsm 
vsakega zdravila so še potre 
ne kontrole kalcija v krvi iî  
seču, da ne pride do okva 
ledvic. 

DR. BLANKA RAT 

Šifra: 2 x streiec 
živijo! Do sedaj sem ti že 

večkrat pisala, vendar še ni bi
lo odgovora. Vem, da imaš ve
liko pisem, zato vztrajam. Za
nima me, kakšna bo moja pri
hodnost z moškim, za katerega 
ti prilagam podatke? Prav ta
ko pa bi rada vedela, kako bo s 
službo. Hvala za odgovore in 
lep pozdrav. 

Astrologinja: Kdor čaka, 
dočaka . . ! Tako pravi stara 
modrost, ki drži še dandanes. 
Glede na vprašanja, ki te zemi-
majo, pa toliko: najbrž se je že 
kar nekaj stvari razpletlo in 
uredilo, medtem ko si čakala 
moj odgovor. Tako je iz tvoje 
natalne astrološke analize po
vsem jasno razvidno, da sta b i -
U ta jesen in zima zelo, zelo 
pomembni za čustva in par t 
nerstvo. Če kaj še ni jasno na 
tem področju tvojega življe
nja, potem se bo vse zgodilo v 
prvi polovici 96. leta. Vendar 
pa mislim, da se ti je najpo
membnejše že zgodilo. In bo 
tudi trajalo! Kar se tiče služ
be, pa mislim, da je bolje poče
ti vse novo sedaj takoj - naj 
kasneje pa do 9. januarja 96 ali 
pa šele v februarju. Če pa ti ne 
uspe v tem času, prestavi spre
membe na p>oletje, ki ti bo spet 
bolj naklonjeno. V življenju pa 
nasploh pazi v čustvenih zade
vah, če so povezane z delom, 
pazi bolj na skrivnosti in za
sebnost in predvsem, komu kaj 
zaupaš. Malce previdnejša bo
di v odnosih z izrazitimi biki. 
Ugodno obdobje zate traja 
vedno med septembrom in 

marcem. Od aprila do jimija 
pa raje bolj pazi nase in poči
vaj ter ne začenjaj novih za
dev. Leto 96 bo zate zelo dobro 
na denarnem področju ter v 
kakšnem poslu, ki se ga boš 
lotila skupaj s partnerjem. V 
življenju ti kaže veliko ukvar
janja z zdravjem, lahko pove
zanega z delom ah pa skrb za 
druge ljudi. Temu delu pa s« 
moraš vedno izogibati v aprilu 
in maju, saj ti takra t lahke 
vzame veliko energije, ali pa se 
nalezeš negativne energije ali 
bolezni drugih. Bolj pazi na 
grlo, ženske organe ter daj ve
Uko na kvaUtetno spanje, i2 
prostora, kjer spiš, pa odstrani 
čimveč stvari, ki sevajo. Želim 
ti vse lepo in zdravo tako ^ 
letu 96 kot nasploh. 



INFORMACIJE - ROMAN 

Bilo je 26. julija 1914. Rakova družina je praznovala ta 
dan, god gospodarice, kakor običajno, zelo slovesno. Ker 
pa je domači sin končal šolanje v kadetnici in postal čast
niški pripravnik, je bilo praznovanje še slovesnejše. 

Medtem ko je bila mladina med godbo in petjem kmalu 
v najveselejšem razpoloženju, je vladala v skupini starej
ših moreče vzdušje, kajti streli v Sarajevu 28. junija in z 
njimi v zvezi sledeči politični dogodki so bili vzrok največ
jih skrbi. Toda nihče od njih ni slutil, kako blizu je bila 
katastrofa in kako kmalu bo ta vesela mladež razkroplje
na, nekateri med njimi celo za vedno. 

Praznovanje in rajanje je trajalo vso noč. šele proti os
mi uri zjutraj so se medseboj poslovili. - Bilo pa je to tudi 
slovo od dobrih, starih časov, kajti medtem ko so si tu z 
običajnimi dobrimi željami stiskali roke v slovo, so že vi
seli na vseh vogalnih poslopjih lepaki: Oklic! Mobilizaci
ja! Na poziv cesarja Franca Jožefa I. so se morali vsi vo
jaki v 48 urah javiti na svojih zbornih krajih. Avstrija je 
napovedala Srbom vojno. 

Puljje bila največja luka avstrijske vojne mornarice in 
vse civilno prebivalstvo jo je moralo tedaj v osmih dneh 
zapustiti. V tem strateškem mestu je vsevprek vladalo ne
zaslišano razburjenje in kazalo je, kot bi vsi prebivalci 
izgubili glavo. Na postaji in v pristanišču je vojska ureje
vala pamet. Jokajoče žene in otroci so se poslavljali od 
svojcev, ki so bili določeni za vojno. Srce pretresujoči ob
jemi, katerih ni hotelo biti konca ter jih je celo vojaštvo le 
s težavo ločilo, so se vedno znova ponavljali. 

V različnih krajih Avstrije so bila za begunce v najkraj
šem času postavljena taborišča. Gospa Rakova s svojima 
hčerama (štirinajst in pet let) se je preselila privatno v 
Koprivnico, idilično vas na Spodnjem Štajerskem, kjer je 
bil pravzaprav gospod Rak doma. Oče in sin sta morala 
kot aktivna vojaka ostati v Pulju. Oba sta služila pri c. ki 
vojni mornarici. 

Nerada in slabe volje je zapustila gospa Rakova svoj 
lepi dom v Pulju. Otroka, zlasti štirinajstletna Ita (okraj
šava za Margarito), pa sta se potovanja in življenja v pro
sti naravi srčno veselila. Toda če bi bila vedela, koliko 

bolečine jo bo stal ta dopust v življenju, kakor ga je ime
novala, bi ga bila vse prej kot vesela. 

Koprivnica je bila zelo mična mala vas. Cerkev, župniš-
če, šola, pošta, dve trgovini in dve gostilni so tvorili sre
dišče. Očarljiva kapelica, katero je dal postaviti stric gos
poda Raka v zahvalo za rešitev življenja v bitki pri Novar-
ri, je bila biser te podeželske idile. Ne daleč na malem 
griču je stala ponosna hiša viteške domačije. Bila je hiša 
mladega gospodarja Ernesta Schwarzerja, viteza pleme
nitega Heldenstamma. Vaščani so ga kratko imenovali 
grajski gospod. Njegov oče je pred štirimi leti umrl za 
pljučnico, ki jo je dobil pri manevrih kot konjeniški stot
nik. V hiši je stanovala sedaj vdova Pavlina, plemenita 
Schwarzer, s svojim sinom. Po smrti svojega moža je bila 
zelo osamljena, ker je bil tudi sin samo v šolskih počitni
cah dama. Vtem času je obiskoval kadetnico v Pragi. Da 
bi to osamljenost lažje prebolela, je prevzela gospa, ple
menita Schwarzer, poštno upravo in vodila vse poštno de
lo. Pošta v takratnem času ni imela pismonoše, zato sije 
moral pošto vsak sam preskrbeti. 

Ko je prišla gospa Rakova v Koprivnico, je takoj sporo
čila svojemu možu in sinu, da je srečno prispela. Ita je 
morala pismo odnesti na pošto. Pri tej priliki je spoznala 
gospo Sohwarzer. Bila je sama in je imela čas, pogovoriti 
se z deklico. Ita je morala veliko pripovedovati. Med po
govorom je spoznala, da gospa njene družinske razmere 
natančno pozna. Zato je bila zelo začudena in je vprašala 
gospo, odkod ona vse to ve. Ta ji je smehljaje odgovorila, 
da je dobro poznala že njene stare starše in tudi umrlega 
strica, kije zapustil Koprivnici kapelo in druge dobrodel
nosti. Dekletce je moralo priznati, da pozna gospa njeno 
sorodstvo bolj kot ona sama. Lepa in ljubezniva gospa jo 
je navdušila in pravtako se Je tudi gospe dekletce priljubi
lo. Povabila jo je, naj jo še večkrat obišče. 

Tako je Ita že prvi dan v Koprivnici sklenila ljubo poz
nanstvo. 

Sestra gospoda Raka - teta Ana - je imela svoje gospo
darstvo na obronku hriba, prav nasproti hiši Schwarzer-
jevih. Imelo je zelo lepo lego s prekrasnim razgledom. Tu 

je stanovala sedaj gospa Rakova s svojima hčerama. Ko 
so bili pri večerji, je Ita nenadoma vzkliknila: "Teta Ana, 
ali poznaš poštno gospo v vasi? Danes je bila tako ljubez
niva z menoj. Med drugim mi je pripovedovala, da je tvo
je starše dobro poznala in tudi strica Blaža. Vedela je tu
di, da je stric zapustil mojemu očetu hišo v Pulju, hišo, ki 
ima dvaindvajset oken na pročelju. " 

Gospa Rakova se je glasno zasmejala in pripomnila: 
"Teh niti jaz nisem štela, čeprav že dvanajst let tam poleg 
stanujem." 

"Jaz tudi ne, "jo je hčerka smeje prekinila. "To sem 
morala šele v vasi slišati in to od osebe, ki Pulja nikdar ni 
videla." 

Tudi teta Ana je smeje pritrdila, da tega ni vedela. "Od
kod je le gospa tako dobro poučena, bi rada vedela, "je 
menila. "Gotovo od strica Blaža, toda ta je že dolgo mr
tev. Čudno, da si je vse tako dobro zapomnila. Ta ima 
prav zares odličen spomin. " 

Po tem razgovoru je sledila vesela večerna ura, med 
katero je teta Ana nenadoma dejala: "Ti, Ita, to ni navad
na poštarica, saj je naša grajska gospa. Hiša, v kateri 
stanuje, je bila do pred tridesetimi leti nenaseljena. Zem
ljišča, ki ji pripadajo, so bila v najemu in samo od časa do 
časa je prišla sem gospoda na lov. Vaščani pa so imeli le 
malo stika z njimi. Šele pred nekako tridesetimi leti se je 
tu naselila sedanja graščakinja. Takrat je bila zelo lepa, 
mlada gospa. Njen mož je bil ulanski častnik, kije moral 
zapustiti oficirsko službo, ker njegova žena ni bila pri
mernega stanu. Iz ljubezni do nje je žrtvoval svojo kariero 
in se je z ženo preselil v to hišo, kije služila prej kot lovski 
gradič. Takratni mladi gospod je študiral agrokulturo in 
je pomagal kmetom pri njihovem gospodarstvu. Prevzel 
je tudi mesto župana. Pozneje je odprl tam tudi pošto, ki 
je Koprivnica do takrat še ni imela. Najbližji pošti sta bili 
v Rajhenburgu in Podsredi. Tako nam je vsem olajšal pošt
no zvezo. Zemljišča, ki so pripadala gradu, je začel zopet 
sam obdelovati. Bil je miren, zelo priljubljen gospod in 
vsi so odkritosrčno žalovali, ko je tako nenadoma odšel 
od nas. Občina je izgubila svojega zaščitnika. Grajska gos
poda je vsa h gradu spadajoča zemljišča dala v najem in 
se je bavila le z delom na pošti in doma. Sin se je tudi 
posvetil vojaškemu stanu, četudi je bil odločno proti te
mu. Hotel je postati kmetovalec, toda pod vplivom svojih 
sorodnikov je moral že zaradi tradicije postati častnik. 
Zadnja Zeta je bil le malo tukaj, vendar so se ljudje vedno 
veselili njegovega prihoda. Vsi so govorili o njem, da je 
zelo dober in da zelo rad ust reže vsakomur, kdorje pomo
či potreben. " 
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R O J S T V A 
Celje 

V celjski porodnišnici so ro-
dUe: 

22.12.: Irena DRAME iz Lo
ke pri Žusmu - deklico, Helena 
VRBNJAK iz Smartnega ob 
Paki - dečka, Darinka KO
ŠTOMAJ iz Celja - dečka in 
Romanca ARBAJTER iz Vran
skega - dečka; 

23.12.: Lea PRATNEKER iz 
Celja - dečka; 

24.12.: Jelka KOŠAK iz Go
rice pri Slivnici - dečka, Marija 
REBIČ iz Rogatca - dečka, Viš
nja PRAPROTNIK iz Celja -
deklico, Sear HALITAJ iz Ce
lja - dečka, Suzana MIKLAV-
ZIČ iz Rogaške Slatine - dekli
co, Simona STOŽIR iz Celja -
deklico, Irena ZAJC iz Velenja 
- dečka in Tatjana PISTOTNIK 
iz Gornjega Gradu - dečka, ; 

25.12.: Marta BABIC iz Ce
lja - dečka. Angela FIRAR iz 
Rogaške Slatine - deklico, Saša 
MAHJENIČ iz Celja - dečka, 
Irena KOTNIK iz Nove Cerkve 
- dečka, Bernarda GORINŠEK 
iz Slovenskih Konjic - dečka, 
Urška ZELENKOViC iz Celja 
- dečka in Bogdana KAVČIČ iz 
Celja - deklico; 

26.12.: Silva KOVAČIČ iz 
Kozja - dečka in Marija KO
ŠAR iz Sevnice - dečka; 

27.12.: Lucija VAVDI iz Luč 
ob Savinji - dečka; 

28.12.: Merima ZAIHROVIČ 
iz Celja - deklico, Karmen 
VERBOTEN iz Dobrne - dekli
co, Nada DRAKSLER iz Zreč -
dečka in Tatjana BUDIŠA iz 
Šentjurja - dečka. 

S M R T I 
Šentjur pri Celju 

Umrli so: . 
Žalec 

Umrli so: Valentin MA-
URER, 83 let iz Rečice ob Pa
ki, Antonija SLAPNIK, 80 let 
iz Nazarij, Ana EBERLINC, 
57 let iz Zahomc, Bor TURN

ŠEK, 6 mesecev iz Ojstriške 
vasi, Anton HRIBAR, 88 let iz 
Šešč pri Preboldu, Stanislav 
JUTERŠEK, 75 let iz Šempe
tra v Savinjski dolini, Marija 
BLATNIK, 70 let iz Kostrivni-
ce, Jožef POLŠAK, 45 let iz 
Gotovelj in Božidara MEDVE-
ŠEK, 70 let iz Žalca. 

CELJE: Glavna lekarna na Sta
netovi ulici v Celjuje od ponedelj
ka do petka odprta od 7. do 20. ure, 
ob sobotah od 7. do 13., od 13. ure 
dalje v soboto, do ponedeljka do 
7. ure zjutraj pa je organizirano 24-
umo dežurstvo. Enako velja tudi 
za praznike. 

ŠENTJUR: Od ponedeljka do 
petka od 7. do 18. ure, ob sobotah 
od 7. do 13. ure. 

S L O V E N S K E K O N J I C E : 
med tednom je odprta od 7.30 do 
13. ure in od 14. do 20., ob sobo
tah pa od 7.30 do 13. ure. Ob ne
deljah imajo redno dežurstvo od 9. 
do 12. ure. 

LAŠKO: Od ponedeljka do 
petka od 7.30 do 18. ure, ob sobo
tah od 8. do 12 ure. 

MOZIRJE: Od ponedeljka do 
petka od 7. do 19. ure, ob sobotah 
od 7. do 12. ure. 

VELENJE: Od ponedeljka do 
petka je lekarna odprta od 7. do 20. 
ure, ob sobotah od 7. do 14. ure. 
Ob nedeljah in praznikih imajo or
ganizirano non-stop dežurstvo, z 
enoumo prekinitvijo med 12. in 13. 
uro. 

Š M A R J E P R I J E L Š A H : 
Med tednom je odprta od 7.30 do 
18.30 ure, ob sobotah od 7.30 do 
13. ure. 

ŽALEC: Delovni čas med ted
nom je od 7.30 do 19.30 ure, ob 
sobotah od 7.30 do 14. ure, vsako 
nedeljo imajo dežurstvo, od 8. do 
11. ure. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
CELJE: Zdravstvena službaje or
ganizirana v dopoldanskih in po
poldanskih ordinacijah, prav tako 
imajo organizirano neprekinjeno 
24-umo dežurstvo. Dežurna am
bulanta dela ob delavnikih od 13. 
do 7. ure naslednjega dne, ob so
botah, nedeljah in praznikih pa ne
prekinjeno 24 ur. Zdravnika za 
obisk na domu lahko naroČite ka
darkoli, vendar bodo nenujni hi
šni obiski ob delavnikih opravlje
ni po 13. uri. V primeru življenj
ske ogroženosti kličite telefonsko 
številko 94, sicer je telefon 434-
000 ali 434-211, za nujne urgence 
pa 434-212. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
LAŠKO: Zdravstvena služba je 
organizirana v dopoldanskih in po
poldanskih ordinacijah od 7. do 
20. ure, nočno dežurstvo je orga
nizirano od 20. do 7. ure zjutraj 
od ponedeljka do petka in sicer za 
vso občino. Dežurstvo med viken
dom je organizirano od petka od 
20. do ponedeljka do 7. ure zju
traj, vmes je v soboto odprta redna 
ordinacija od 7. do 15. ure. Tele
fon 731-233. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
MOZIRJE: Redno ambulantno 
delo opravljajo od 7. do 13. ure, 
popoldan od 13. do 20. ure pa ima
ta vsak dan redno delo po dve am
bulanti in sicer ob ponedeljkih Mo
zirje in Ljubno, v torek Nazarje in 
Gornji Grad, v sredo Luče in Na
zarje, četrtek Mozirje in Nazarje, 
ob petkih pa le Mozirje. Telefon v 
Mozirju 831-421. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
ŠENTJUR: Redni delovni čas or
dinacij med tednom je od 7. od 19. 
ure, od 19. do 7.ure zjutraj pa je 
organizirano neprekinjeno dežurs
tvo. Telefon 741-511. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
S L O V E N S K E K O N J I C E : 
Redna zdravstvena službaje orga
nizirana od 7. ure zjutraj do 21., 
od 21. do 7. ure zjutraj pa je na 
voljo redno nočno dežurstvo. Te
lefon 754-522. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
VELENJE: Redno obratovanje 
ordinacij je od 7. do 20. ure, od 
20. ure do 7. ure zjutraj naslednje
ga dne pa je organizirano dežurs
tvo. Telefon 856-711. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
ŠMARJE: Delovni čas med ted
nom je čez dan od 7. ure do 21., 
zatem pa je od 21. ure dalje do 7. 
ure zjutraj organizirano nočno de
žurstvo. Dežurna služba je orga
nizirana tudi v Rogaški Slatini, iz
menoma pa je po tedenskem raz
poredu organizirana dežurna služ
ba tudi v Bistrici ob Sotli, Kozjem 
in Podčetrtku. Telefon v Šmarju je 
821-021. 

Z D R A V S T V E N I DOM 
ŽALEC: Redni delovni čas je 

vsak dan od 7.30 do 13.30 ure, ne
prekinjeno dežurstvo pa je organi
zirano od 15. do 7.30 ure nasled
njega dne. Telefon 715-731. 

VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Delovni čas veterinar
jev je od 7. do 14.30.. Ambulanta za male živali dela vsak dan (razen ob 
nedeljah in praznikih) od 8. do 10. ure in od 16. do 17. ure, sicer pa je 
dežurna služba za nujne primere organizirana v popoldanskem in noč
nem času. Telefon: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 
7. do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. Dežurs
tvo od 15. do 7. ure zjutraj pa je za obe občini na veterinarski postaji 
Laško, telefon 731-485. V primeru odsotnosti veterinarja v času de
žurstva pa lahko sporočilo pustite pri vratarju Pivovarne, telefon 731-
121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Red
ni delovni čas veterinarjev je od 7. do 12. ure, od 15. do 7. ure zjutraj 
naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na veterinarski 
postaji: 7.54-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Dežurstvo je organizi
rano od 14. do 6. ure zjutraj, mobitel 0609 616-786. V rednem delov
nem času lahko pokličete na telefon 714-144 in 0609 616-786. Ambu
lanta za male živali je odprta vsak dan, razen ob nedeljah in praznikih, 
od 7. do 9. ure in popoldan od 16. do 17. ure. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas ve
terinarjev je vsak dan, razen nedelje od 7. do 15. ure, redna dopoldan
ska ambulanta pa je od 7. do 9. ure. V primeru potreb jih pokličite po 
mobitclu na številko 0609 616-978. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CELJU: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 14. ure vsak dan, od 14. ure do 7. 
ure zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. V času pop)ol-
danskega in nočnega dežurstva, pokličite na telefonsko številko mobi-
tela 0609 618-772. 

F R A N C O S K 
K U H I N J A r^-

Krompir po gosposko 
Potrebujemo: 3 jedilne žlice 

olivnega olja, 2 veliki čebuli, 
200 g slanine ali šunke, 750 g 
krompirja, sol in sveže mlet 
poper, 3 stroke česna in žlico 
sesekljanega peteršilja. 

Čebulo olupimo in drobno 
sesekljamo. Slanino ali šunko 
zrežemo na drobne koščke. 
Krompir olupimo, umijemo in 
narežemo na enakomerno tan
ke ploščice. V veliki ponvi se-
grejemo olje, dodamo čebulo 
in slanino ali šunko ter duši-
mo, da postane čebula stekla
sta. Nato dodamo krompir, 
posodo pokrijemo in počasi 
dušimo, med občasnim meša
njem toliko časa, da postane 
krompir mehak. Dobro preme
šamo, da se krompir pomeša s 
slanino ali s šunko, posolimo 
in popopramo ter dodamo stis
njen česen. Vse še enkrat do
bro premešamo, okrasimo s se
sekljanim peteršiljem in ponu
dimo z motovilčevo solato. 

Piščanec s figami 
Potrebujemo: 1 velik domač 

piščanec, 2 del belega vina, 1 
skodelico kurje juhe, 1 košček 
cimeta, žličko koriandra, 2 je
dilni žlici medu, 6 suhih fig, 1 

žlico olivnega olja. V* zavitka 
surovega masla, ščepec žafra
na, sol in poper. 

Piščanca razrežemo na po
samezne kose in odstranimo 
kosti in kožo. Meso razrežemo 
na manjše koščke. Iz kosti, 
drobovine in kože skuhamo 
kurjo juho. 

V veliki ponvi razpustimo 
surovo maslo in dodamo olje. 
Na tako sestavljeni maščobi 
zlatorjavo prepražimo piš-
čančje meso. Ko je dovolj pe
čeno, meso vzamemo iz ponve 
in ga shranimo na toplem. V 
ponev damo cimetovo skorjo, 
vino, kurjo juho, žafran, kori-
ander, med, na drobne koščke 
narezane fige, posolimo in po
popramo po okusu in kuhamo 
5 minut. Nato dodamo v oma
ko piščančje meso, ponev po
krijemo in počasi dušimo 20 
minut. Nato odstranimo cime
tovo skorjo, meso in fige damo 
v drugo posodo, v ponvi pa to
liko časa kuhljamo omako, da 
se zgosti. V gosto omako stre-
semo piščančje meso s figami, 
dobro premešamo in segreje-
mo ter vroče postrežemo. Jed 
okrasimo s peteršiljevimi listi
či, zraven pa ponudimo dušen 
riž, sezonsko solato in kozarec 
refoška. -.̂  
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Okronana županja 
Anka Rakun je z izvolitvijo za županjo resda postala 

»šefica« na Ljubnem, krone pa menda še ne nosi. Ali pa 
vendarle, takšno jo je namreč predstavil Glas Savinjske... 

»Rada bi vedela možek, kaj mi boš letos 
kupil za novo leto.« 

»Enako kot lani, ženička.« 
»Lani ni bilo nič!« 
»No, potem pa tako veš.« 
Takšnemu pogovoru sem bil p r iča kakšen 

d a n p red novim le tom in ob t em sem se 
zamislil . Nič novega n a m ne obeta, pa še 
s tarega n i kaj pr ida . A m p a k - p o m e m b n o in 
dobro je v vsem tem, da n a m ostaja vsaj 
smisel za hirnior. Naša s t ran(ka) tud i še 
ostaja in med mnogimi željami je tud i ta , da 
jo oblikujete vi, spoštovani bralc i , s ša lami 
in vici, ki krožijo med l judmi. Na tisoče j ih 
je in upamo , da n a m ne bos te zameri l i , če se 
med podobnimi t ud i kakšna ponovi . Že na 
daleč se vidi, če je šala p rep isana , p a tud i 
pr i t em včasih zamižimo. Če že to počnete , 
v a m samo n a uho povem: pus t i t e zadnje 
Nedeljce, Novice, Kaje in p o d o b n e časopise, 
ki tudi objavljajo šale in mogoče pobrska j te 
po vsaj 20 let s ta r ih časopisih. Tudi letos 
bomo izbiral i šalo tedna ter mesečno izbral i 
pe t po tn ikov za zabaven izlet, v j imiju p a 
pr ipravi l i srečanje - kongres , za vse. Za to -
organizatorj i , javi te se n a m ! 

Kako p isana je naša drušč ina , boste lahko 
prebra l i v najnovejši Petici, kjer je na novo
letni zabavi raufnki rar sedel k snažilki , 
upokojenka k doktorju, muz ikan t k učitel j i
c i . . . in imeli so si kaj povedat i . Vsi p a so si 
bili edini , da bi bilo zdravo, m i m o in h u -
m o m o to 1996 leto. Tudi s am sem se j im 
pr idruž i l . 

EDI M A S N E C 

Šala tedna 

¥ porodnišnici 
Na novega leta dan je imel 

priložnost, da opravi svoj pr
vi »porod« mlad ginekolog. 

»Sem dobro opravil?« 
vpraša pripravnik svojega 
nadrejenega. 

»Odlično. Samo drugič morate najprej 
otroka udariti po ritki in ne mamico.« 

Radovednost 
Novoporočenca si za poročno potovanje 

dogovorita potovanje na morje — v Portorož. 

Obljubita si, da če bosta složno živela, bosta 
to isto pot čez pet let ponovila. Želja po 
zvestobi se jima izpolni, obljuba tudi Sreč
no in veselo prispeta na cilj. »Možek, ali se 
spomniš, kako je bilo tukaj pred petimi 
leti?« 

»O, zelo dobro, bilo je kot v nebesih.« 
Takrat se oglasi sinek: »Kje sem pa jaz bil 

takrat?« 
Pa mu odgovori oči: »Ko sva prispela v 

Portorož, si bil pri meni, ko sva odhajala pa 
si bil pa pri mamici. 

Nasvet 
Zdravnik svetuje pacientu: »Proti nespeč

nosti vzemite eno tableto pred spanjem, eno 
pa - preden se zbudite. 

Ohoho 
Ančka je odšla v Celje po nakupih. V 

izložbi je zagledala čudovito obleko, pri
memo za novoletni ples. Stopila je v trgovi
no in vprašala: »Kolikopa stane ta čudovita 
obleka?« 

»20.000 tolarjev.« 
»Ohoho! Kaj pa tale zraven?« 
»Dvakrat ohoho.« 

Prebrisani zajec 
Na križišče Gotovlje-Žalec priteče zajec 

izLožnice. Tam ga ustavi policaj in ga vpra
ša, kam tako hiti. 

Zajec od\nme, da na drugo stran Savinje, 
ker na tej strani režejo bike. Policaj pa mu 
odvrne: »Ni ti treba bežati, ker ti nisi bik.« 

»Ja, predno na Ložnici komu dopoveš, da 
nisi bik, si že ob jajca,« mu odvrne zajec in 
odhiti. 

Začudenje 
starejša gospa sedi na avtobusu, v naroč

ju pa ima velik šopek vrtnic. K njej prisede 
mlad fant, jo nekaj časa opazuje, nato pa 
zavzdihne: »Oh, oh.« 

Ona ga pogleda in radovedno vpraša: »Ja, 
kaj se pa tako čudiš?« 

»Da ima stara vrtnica še toliko cvetov.« 

RInološka 
starejši gospod želi kupiti vstopnico za 

koncert in ponuja blagajničarki 50 SIT. 
Blagajničarka mu reče: »Gospod, vstopnina 
je 100 SIT« 

»Že, že, gospodična, vendar jaz sem na 
eno uho gluh.« 

Domov gre 
Janez nagovori na cesti mimoidočega: 

»Oprostite, prosim, ali ste alkoholik?« 
»Ne, zakaj pa?« 
»Dobro, potem mi pa malo primite tole 

steklenico, da si zavežem čevelj.« 

Šale so prispevali: Ivanka MAKUC iz Štor, 
Stanko MIKLAVC iz Dobrne, Vera PINTARIČ 
iz Slovenskih Konjic, Aleš STOJAN iz Šmarja 
pri Jelšah, Ivan STRMOLE iz Celja, Viktor 
SKETA iz Žalca in Marija KRONOVŠEK iz 
Braslovč. 

Več luči I 
Med prazničnim koncem 

leta so lepo osvetUli tudi 
Šentjur, pravljično *okrasili 
celo uradno obubožani Ma
ribor, v Celju pa se pri tem 
niso preveč izkazali Le kako 
bi se, ko pa je vse manj celo 
čisto navadne, najnujnejše 

mestne javne razsvetljave! 
Včasih so temu rekli: »Več 
luči, Mehr licht!« 

Darilo Banke Celje 
Za božično-novoletne 

praznike so na domove pri
hajale čudovite voščilnice 
komitentom Banke Celje. Pa 
ne vsem, ampak le tistim, ki 
imajo nekaj malega deviz. 
Za novo leto jim je skupaj z 
voščilnico poslala obvestilo, 
da je vsem, ne glede na zne
sek deviz in ali so sploh kaj 
poslovali s svojim računom v 
tekočem letu, odtegnila 20 
mark. Lepo darilo, ni kaj! 
Ker pa je bank vedno več, se 
bo verjetno marsikdo letos 
odločil, da ne bo več čakal 
podobnih voščilnic Banke 
Celje. 

Dve okrog ušesi 
Na božičnem sejmu smu-

čarske opreme v hali Celj
skega sejma, ki ga je organi
ziral Smučarski klub Unior 
iz Celja, je bilo marsikaj vi
deti Ne le raznobarvna 
oblačila vseh velikosti, am
pak tudi prodajalke, ki niso 
točno vedele, kaj je njihova 
naloga ne tem sejmu. Ze res, 
da je bilo potrebno spraviti v 
promet serijo novih bund za 
tri tisoč tolarjev, kljub temu 
pa se ni bilo treba na vse 
kriplje braniti dobro ohra

njenih rabljenih oblačil, ki 
so jih ljudje zeleh na sejmu 
prodati Mera dostojnega 
obnašanja je segla celo tako 
daleč, da je prodajalka mlaj
ši stranki zagrozila z dvema 
okrog ušes. In to samo zato, 
ker je stranka želela prodati 
bundo po ceni, ki jo je sama 
določila. Vsakdo pa res ni 
primeren, da stoji za 
pultom! 

Župan Z balkona 
v maniri papeža, ki verni

kom vošči z balkona v Vati
kanu, se je letos zadeve lotil 
tudi vitanjski župan Slavko 
Krajnc. Ker je sneg pokvaril 
praznično prireditev, se je 
župan kar z balkona svoje 
hiše obrnil na svoje ljudstvo 
in jim z mikrofonom v roki 
voščil za novo leto. Še sreča, 
da je vitanjski trg majhen in 
Vitanjčanom še oken ni bilo 
treba odpirati, da bi slišali 
vrlega župana. Celjskemu bi 
se takšna inovacija težko po
srečila, sicer pa ima tako 
»svojo« CATV in balkona 
sploh ne potrebuje. 

Pravi plašč 
Na koncu sprejema, ki ^ 

je priredil žalski župan A 
lan Dobnik, je direktor Ba 
ke Celje Niko Kač uprizo 
pravo pomerjanje plašči 
Po vsebini žepov je ugoto\ 
kateri plašč je njegov. Pi 
dva, ki ju je pomeril, sta in. 
la očitno prazne žepe in 
takoj ugotovil, da nista n 
gova. Se pa za direkta 
banke že spodobi, da ima, 
že ne globoke, pa vsaj pol 
žepe! 

Bo potreben nov 
Davton? 

Ker v delitveni bilai 
med novonastalimi občina 
Laško in Radeče radeški žt 
pan trmasto vztraja, da m 
naj Laščani plačajo dolgo\ 
za predimenzionirani zdra\ 
stveni dom, se je vnela i 
prava vojna. Svetniki iz 25 
danega Mosta se sprašujejt 
ali bodo morali kopati strd 
ne jarke, mi pa raje predli 
gamo še en podpis sporan 
ma v Daytonu. 

Politiki zelo radi hodijo okrog vrele kaše. Kot 
da jim ne tekne preveč. 
V skupni rog lahko pihajo tudi ljudje z majhno 
kapaciteto pljuč. 
Od vsega zabavnega televizijskega progama se 
najbolj nasmejim računu za TV naročnino. 
Kot kaže naša dežela nima plodnih tal le za 
rast gob, ampak tudi za rast kriminala. 
Zakaj tudi dirkači na repu kolone potrebujejo 
vzvratno ogledalo? 
TAM - Temelji antiinflacijskega modela. 

FRANCI ČEČ 

Nekaterim gre dobro . 
Nekaterim laškim obrtnikom gre očitno tako dobro, da posla ne spravijo »pod streho« n 

v dveh letih po naročilu stranke. Obrtnika Draga Juvana (krovstvo) na Območnem odbo 
Rdečega križa v Laškem prosijo že tretje leto, da bi jim namestil na streho snegobrane,, 
kot kaže tudi slika, še vedno ni nič. Se sreča, da nudijo prvo pomoč v isti hiši. Za vs. 
primer, seveda. 


















